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PROTOKÓŁ NR IV/2024 

z sesji Rady Gminy Dobra z dnia 20 czerwca 2024 r. 

Przeprowadzonej pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy Joanny Napiwodzkiej. 

Posiedzenie trwało od godz. 10:07 do godziny 17:50 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista obecności sołtysów stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu, lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

W sesji uczestniczyli: 

Wójt Gminy – Magdalena Zagrodzka 

Zastępca Wójta- Paweł Malinowski 

Sekretarz Gminy- Anna Rybakiewicz 

Skarbnik Gminy – Jolanta Jankowska 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie Quorum. 

Przewodnicząca RG: Witam wszystkich Państwa przybyłych, Radnych, Panią Wójt, Zastępcę 
Pani Wójt, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, mieszkańców zarówno tych którzy być może do 
nas tutaj dołączą na miejscu i tych którzy oglądają naszą transmisję. Przypominam że obrady 
Gminy są transmitowane i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, 
stwierdzam że na sali obrad jest wystarczająca liczba Radnych do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Czy są jakieś wnioski o zmianę do porządku obrad? Szanowni Państwo 
Radni proszę aby wszyscy zalogowali się do tabletów. Szanowni Państwo czy wszyscy są 
zalogowani , bo widzę że Pani Monika Duziak- Kowalska nie, Pan Bogusław Kozioł widzę że nie. 
Szanowni Państwo Radni, w związku z tym że jest duże zamieszanie z zalogowaniem się do 
tabletów ogłaszam 3 minutową przerwę. Szanowni Państwo Radni proszę o  zajęcie miejsc, 
Szanowni Państwo Radni, Szanowni Radni przywitałam nas tu wszystkich, chciałabym jeszcze 
serdecznie przywitać kierowników jednostek organizacyjnych urzędu gminy oraz Radnych 
powiatowych, Pana Marka Kaczyńskiego i Pana Marka, Tomasza Czubarę, przepraszam nie 
Marka tylko Tomasza Czubarę. Wracamy do obrad, mam pytanie. Czy mają Państwo jakieś 
wnioski o zmianę do porządku obrad? 
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 Pani Wójt: wnoszę o zmianę w porządku obrad i wprowadzanie punktu dotyczącego zmiany 
częstotliwości odbioru odpadów zmieszanych. 
 
Przewodnicząca RG: jedna uchwała czy dwie uchwały? 
 
 Pani Wójt: dwie uchwały. 
 
Przewodnicząca RG: a druga? 
 
Pani Wójt: dotycząca harmonogramu. 
 
Przewodnicząca RG: czy ktoś jeszcze z Państwa, Pan Radny Mariusz Lindner proszę. 
 
Radny M. Lindner: jako klub Radnych Aktywni w gminie Dobra, wnoszę do porządku obrad 
uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Rady LI/ 689/ 2024 Rady Gminy Dobra z dnia 25 
kwietnia 2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki 447 stanowiącej ulicę Zebry 
i  Tura. Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię radcy prawnego, zgodnie z paragrafem 40 
ust. 1,3 i 4 statutu gminy Dobra złożona przeze mnie, przeze mnie w imieniu klubu Aktywni 
dla gminy Dobra uchwała też jest zgodna z paragrafem 20 i punktem 6 ustawy o  samorządzie 
Gminnym gminy Dobra w której stoi że klub Radnych może taką uchwałę w dniu obrad wnieść. 
Dziękuję.  
 
Przewodnicząca RG: dziękuję, czy ktoś jeszcze z Państwa? Bardzo proszę. 
 
Radna M. Duziak Kowalska: czy w związku z przedłożoną uchwałą którą mamy zaopiniować, 
możemy prosić o opinię pisemną radcy prawnego dotyczącą tej ulicy Tura. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę, bardzo proszę Pani Mecenas. 
 
Pani Mecenas M. Jurgiel: ja otrzymałam z biura rady tą uchwałę i zaakceptowałam ją pod 
względem formalno-prawnym, ona została przesłana nie wiem czy jest, czy była z pieczątką, 
tego nie wiem, ale była akceptowana pod względem formalno-prawnym. 
 
Przewodnicząca RG: ale tak jak Pani mówi, tak jak mówi Pani Mecenas opiniowała pod 
względem formalno-prawnym, uznała że jest to uchwała która którą możemy wnieść do 
obiegu prawnego. Jeżeli Pani Radna sobie życzy to w przerwie postaramy się dostarczyć Pani 
pisemną wraz z pieczątką.  
 
Radna M. Duziak-Kowalska: ja poproszę. 
 
 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć wniosek o zmianę 
porządku obrad? Nie, w takim razie czy na temat wprowadzonych zmian do porządku obrad 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie. Bardzo proszę.  
 
Radna M. Duziak-Kowalska: wnoszę żeby zmiany do porządku były głosowane osobno. 
Dziękuję.  
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Przewodnicząca RG: zmiany do porządku obrad będą głosowane osobno, proponuję aby te 
dotyczące odpadów dwie uchwały były głosowane razem, natomiast projekt uchwały 
dotyczący ulicy Tura osobno. Zatem teraz tak zmieniając porządek obrad dwie uchwały 
dotyczące odpadów proponuję wnieść do porządku obrad jako punkt, jako punkt szósty, 
natomiast projekt uchwały dotyczący ulicy Tura jako punkt 26, czyli tak projekty, okej, 
dziękuję. Czyli tak zmieniają się porządek obrad w ten sposób że po punkcie piątym wolnych 
wnioskach informacjach dorzucamy punkt 6 i punkt 7 dotyczący odpadów, natomiast projekt 
uchwały dotyczący ulicy Tura będzie punktem 26 po, 26 aha dobra, 28 po projekcie uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków w gminnej ewidencji 
zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Zatem przechodzimy do 
głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem do porządku obrad, dwóch, dwóch projektów 
uchwał dotyczących odpadów czyli punktu 6 i punktu 7? Jeszcze Pan Waldemar Kitlas, Pani 
Monika Rasińska, bardzo proszę o oddanie głosu i Pan Piotr Ryczek bardzo proszę. Niniejszym 
informuję że zmiana do porządku obrad została przyjęta jednogłośnie, przechodzimy do 
głosowania nad kolejną zmianą do porządku obrad dotyczącą ulicy Tura, bardzo proszę 
o  oddanie głosu czy są Państwo za? Czy wstrzymują się? Czy są przeciw? Pan Adam 
Karczmarczuk jest? Za przyjęciem tego punktu do porządku obrad było 14 Radnych, wstrzymał 
się 1, przeciw było 5. Dziękuję bardzo. 
 
Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 i 5 do protokołu. 
 

2. Przyjęcie protokołu z I sesji, która odbyła się w dniu 07 maja 2024 r. 
 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do punktu 2 przyjęcie protokołu z pierwszej sesji która 
odbyła się w dniu 7 maja. Jestem winna Państwu jedną uwagę, informację, za co przepraszam 
bo na Państwa maile został przesłany błędnie protokół z tejże sesji. Więc proponuję aby zdjąć 
ten punkt w porządku obrad a podejść do niego i przyjąć protokół z  pierwszej sesji na kolejnej 
sesji czyli sesji wrześniowej. Czy Państwo się ze mną zgadzają, w  sensie z wnioskiem 
formalnym więc proszę Państwa o zagłosowanie czy są Państwo za, przeciw czy wstrzymują 
się?  Za zdjęciem z porządku obrad tym razem. Pani Ewa Głowacka, Pan Piotr Ryczek, Pani 
Anna Otorowska i Pan Adam Karczmarczuk bardzo proszę. Dziękuję bardzo, przychylili się 
Państwo do mojej prośby jednogłośnie. 
 
Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

3. Przyjęcie protokołu z II sesji, która odbyła się w dniu 16 maja 2024 r. 
 
Przewodnicząca RG: przechodzimy do kolejnego punktu, czyli przyjęcie protokołu z drugiej 
sesji która odbyła się w dniu 16 maja, czy są uwagi do protokołu? Nie widzę, zatem proszę 
o  oddanie głosu. 
 
Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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4. Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodnicząca RG: Przechodzimy do kolejnego punktu a mianowicie interpelacje i zapytania 

Radnych, niniejszym informuję że w okresie międzysesyjnym wpłynęło 9 interpelacji i zostały 

one umieszczone w  systemie rada. Czy w tym punkcie mają Państwo jakieś, bardzo proszę Pani 

Radna, Pani Kasia. Proszę Państwa o spokój.  

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: będę składać. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę Państwa o ciszę. 

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: będę składać dzisiaj dwie interpelacje i wykorzystując 

to że mamy dwóch Radnych Powiatowych, także będę prosiła Pana Tomka Czubarę o  wsparcie 

z racji tego że był kiedyś mieszkańcem Bezrzecza, wielokrotnie przez pięć lat będąc w tamtej 

kadencji radną próbowałam z byłym Panem Starostą. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę Państwa o spokój.  

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: z byłym Panem Starostą. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę Panie Zastępco Wójta, bo wybijają Państwo nas swoimi 

rozmowami z toku myślenia. 

 

 Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: przez 5 lat próbowałam u Pana Starosty sprawić żeby 

poprawiło się bezpieczeństwo na, już mogę. Może inaczej ul. Słoneczna w Wołczkowie 

i  przedłużenie ulicy Słonecznej w Bezrzeczu są trzy miejsca niebezpieczne, pilnie potrzebne są 

te przejścia dla pieszych ponieważ na ulicy Słonecznej jeszcze jest to część Bezrzecza znajduje 

się oddział przedszkolno-żłobkowy. Kto z Państwa tamtędy przyjeżdża doskonale wie w jaki 

sposób rodzice przebiegają dosłownie na teren przedszkolny, jest to miejsce niebezpieczne. 

Wielokrotnie składałam interpelacje do Pani byłej Wójt o wsparcie u Pana Starosty żeby jak 

najszybciej takie przejście się pojawiło. Zapewniano mnie że będzie to rozpatrzone pozytywnie, 

ale przez pięć lat niestety nie udało się tego przejścia zrobić, to samo jest na ulicy Bazyliowej, 

zbliżając się już do Wołczkowa. Druga interpelacja to będzie nadmierna prędkość w Bezrzeczu 

i Wołczkowie, będę prosić Panią Wójt o to żeby wsparła nas w działaniach z policją ponieważ 

potrzebne jest tam ponowne kontrole, kontrole foto radarowe, także mam nadzieję że tym 

razem uda się wypracować wspólne stanowisko w starostwie, także Panie Tomku będę prosić 

Pana o wsparcie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RG: dziękuję, zgłosił się też Pan Łukasz Bojanowski, bardzo proszę. 

 Radny Ł. Bojanowski: Szanowna Pani Przewodnicząca, drodzy Państwo Radni, Pani Wójt, Panie 

Wójcie, ja chciałbym zgłosić 3 interpelacje. Pierwsza interpelacja dotyczyć będzie terenu na 

którym znajduje się w Dobrej przy ulicy Szczecińskiej, Klasztornej pomiędzy sklep dyskontowy 

znajduje się na dużej działce blisko jednego, nieco ponad jednego hektara, z  czego 

właścicielem tego terenu jest spółka z ograniczoną odpowiedzialnością zarejestrowana 

w  Poznaniu i część tego terenu wydzierżawia właśnie sieci dyskontowej. Dzierżawa sklepu 

dotyczy 6,5 tyś m2, zaś około 3,5 tyś m2 stanowi jeden wielki nieużytek który ciągnie się aż za 
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cmentarz komunalny. Wszyscy mieszkańcy wiedzą dokładnie ponieważ problem jest 

w  ostatnim czasie bardzo szeroko poruszany, jak wielki bałagan na tym terenie jest, jakie 

zaniedbanie jest na tym terenie. Od trzech tygodni mniej więcej podejmuje działania w tym 

zakresie, nie ukrywam polubownie próbowałem dotrzeć do właściciela tej działki, do osoby 

która wcześniej rzekomo była właścicielem tej działki, kontaktowałem się również z firmą która 

tam ma pojemniki, kontenery na odzież przy których jest największy bałagan i też zagrożenie 

epidemiologiczne o którym jednym zdaniem dosłownie wspomnę. Kontakt był również przez 

jednego z mieszkańców który potem przekazał mi tą sprawę dalej do oddziału terenowego 

Polskiego Czerwonego Krzyża który również ma tam swoje pojemniki na odzież, problem jest 

znany, bardzo często są tam patrole Straży Gminnej. Niestety rykoszetem obrywa się też 

kierownictwu sklepu Biedronka z tego względu że teren na którym znajduje się ów sklep jest 

rzeczywiście znacząco większy aniżeli sam teren na którym, który dzierżawi tak naprawdę sklep 

sieci Biedronka i nie do końca sklep sieci i  kierownictwo może odpowiadać za bałagan 

pozostały na pozostałej parceli. Kolejnym problemem jest to że za cmentarzem w takim zaułku 

można powiedzieć i takich ścieżkach wydeptanych, prowadzących na osiedle za ulicą Sportową 

w godzinach wieczornych spotykają się osoby bezdomne z problemami alkoholowymi. Być 

może jak mieszkańcy donoszą także osoby po innych używkach i problem polega na tym że 

znajdują się tam także okoliczne dzieci i młodzież i są świadkiem tego wszystkiego, albo po 

prostu towarzyszą tym osobom bezdomnym które tam się alkoholizują i zanieczyszczają przede 

wszystkim też ten teren, stwarzają zagrożenie. Kilkukrotnie były tam drobne pożary wzniecane, 

poza tym teren o którym mówię jest jednym wielkim zaniedbanym nieużytkiem na który też w 

interwencji. Chciałbym zwrócić uwagę i prośbę o wystąpienie o opinię do straży pożarnej, 

ponieważ według opinii mieszkańców stanowią zagrożenie pożarowe przez od nadmiar śmieci 

który tam się znajduje i wysychającą w tym momencie trawę. A jeśli chodzi o to zagrożenie 

epidemiologiczne to tylko w dwóch zdaniach, kierownictwo samej sieci sklepu Biedronka 

zwróciło uwagę że niestety osoby bezdomne załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne za tymi 

kontenerami, używają do tego niestety odzieży która jest wyrzucana specjalnie tylko. 

 Przewodnicząca RG: Panie Radny proszę skracać.  

Radny Ł. Bojanowski: generalnie bardzo dużo na tym terenie, stąd prośba o zajęcie się jakby 

z  urzędu tym problemem. Kolejna moja interpelacja.  

Przewodnicząca RG: w dwóch zdaniach proszę.  

Radny Ł. Bojanowski: jasne, kolejna moja interpelacja dotyczy ulicy Sportowej i boiska 

gminnego i  wszelkich imprez które w ciągu roku się odbywają tam. Imprezy są bardzo 

popularne nie tylko wobec mieszkańców naszej gminy, również wielu osób przyjezdnych. 

Normalnym jest że wszyscy poruszają się autami i przyjeżdżają tam samochodami, podczas 

każdej imprezy zastawiona jest cała ulica Sportowa, powoduje to wiele niebezpiecznych 

sytuacji i stąd też prośba, pytanie od mieszkańców przede wszystkim tam tego terenu. Czy jest 

możliwość aby na tyłach jakby ulicy Sportowej, na tyłach poniekąd cmentarza również jest duża 

działka której prawdopodobnie właścicielem jest gmina i czy mogłaby można by tam było 

otworzyć doraźny w cudzysłowiu dziki parking, który tak naprawdę nie wymaga kosztów 

inwestycyjnych  bo przed ewentualnymi wielkimi imprezami wystarczy tylko go wykosić i jest 

do niego swobodny dojazd z drogi ulicy Sportowej i rozwiązałby się absolutnie problem 
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ponieważ ten teren jest bardzo dużych rozmiarów, rozwiązałby się problem z  miejscami do 

parkowania dla gości i uczestników imprez które organizuje gmina. Trzecia moja interpelacja 

do Pani Wójt, chciałbym uprzejmie zwrócić się z prośbą o informację jakie zmiany od momentu 

objęcia przez Panią Wójt stanowiska zostały podjęte pod kątem kadrowym w Urzędzie Gminy. 

Chciałbym prosić o  wykazanie tych zmian a także o informację jakie osoby zostały zatrudnione, 

jakie z jakimi osobami zostały podpisane umowy cywilnoprawne, w jakim zakresie na 

świadczenie jakichkolwiek usług, doradztwa czy innych działań.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, to wszystkie? 

 Radny Ł. Bojanowski: tak, dziękuję serdecznie. 

 Przewodnicząca RG: do głosu zgłosiła się także Pani Radna Iwona Kłosowska, bardzo proszę. 

Radna I. Kłosowska: Szanowni Państwo chciałam złożyć 3 interpelacje, jedna interpretacja 

dotyczy sprawozdania z działalności Wójta w okresie od 1 kwietnia do 31 maja i prosiłabym 

w  interpelacji o wyjaśnienie konieczności zawarcia umowy na przygotowanie koncepcji 

procedury i harmonogramu utworzenia gminnego zakładu Usług Komunalnych w gminie Dobra 

z kancelarią z Panem Bartoszem Rzechowskim. Chciałabym po prostu upewnić się że podjęcie 

decyzji o zawarciu umowy z kancelarią jest uzasadnione i konieczne, czy w Urzędzie Gminy lub 

wśród pracowników zatrudnionych w jednostkach podległych nie ma osób posiadających 

wystarczające kompetencje do przygotowania takiej koncepcji i czy, czy po prostu przy podjęciu 

decyzji o zawarciu tej umowy przeanalizowano też oczekiwania korzyści i  również chciałabym 

się dowiedzieć czy przed podjęciem decyzji o zawarciu tej umowy rozważano inne tańsze 

alternatywy, na przykład skorzystanie z konsultacji bezpłatnych oferowanych przez organizacje 

samorządowe, stowarzyszenia gmin, konsultacje z gminami w  których już takie zakłady 

komunalne funkcjonują. Druga interpelacja jest jakby pokłosiem pierwszej, w związku z tym że 

został powołany na stanowisko wice Wójta Pan Paweł Malinowski który będzie odpowiadał jak 

się tutaj dowiedziałam na stronie za sprawy związane między innymi z inwestycjami i ze 

sprawami komunalnymi. Chciałabym się dowiedzieć jakie, jakie doświadczenie zawodowe, 

jakie wykształcenie Pan Paweł Malinowski ma w tym zakresie. Uważam iż zapewnienie iż na 

kluczowe stanowiska są powoływane osoby z odpowiednimi kwalifikacjami leży w interesie 

całej naszej społeczności osoby z  odpowiednich kwalifikacjach i doświadczeniu mogą 

przyczynić się do bardziej efektywnego zarządzanie gminą i chciałabym się upewnić że 

powołana osoba nie jest zaangażowana w  działalność która mogłaby prowadzić do konfliktów 

interesów. Ostatnia interpelacja dotyczy sali gimnastycznej w szkole w Dobrej, w związku z tym 

że cala jest udostępniana dla podmiotów zewnętrznych ale nie jest udostępniana bezpośrednio 

dla mieszkańców naszej gminy, chciałabym prosić to Panią Wójt żeby rozważyła taką możliwość 

żeby sala była w  godzinach popołudniowo-wieczornych dla młodzieży i dla dorosłych 

z  możliwością wynajmowania tej sali, oczywiście w ramach możliwości działania bieżącej 

szkoły. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RG: do głosu zgłosiła się także Pani Radna Monika Duziak- Kowalska, bardzo 

proszę.  

Radna M. Duziak-Kowalska: Pani Wójt w dniu dzisiejszym, w dniu dzisiejszym drogą 

internetową powinna wpaść interpelacja dotycząca ponownej analizy rozkładu jazdy oraz 
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umiejscowienia przystanków, jest to interpelacja w na wniosek rodziców dzieci ze szkoły 

w  Dobrej oraz Dołujach, głównie dotyczy też opóźnień kursowania chociażby w kierunku 

Kościna, którym wracają dzieci z naszej szkoły oraz dojazdów do szkoły w Dobrej. Druga 

interpelacja jest jakby powrotem do tematu, który w poprzedniej kadencji nie został w żaden 

sposób zabezpieczony, sprawdzony, chodzi o zbiornik retencyjny w Skarbimierzycach gdzie 

inwestycja gminna czyli zbiornik retencyjny jest tak wykonany że szkodzi okolicznym działkom, 

de facto samo wykonanie niszczy własność prywatną, ogrodzenie na działkach sąsiednich. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RG: dziękuję, proszę o zabranie głosu Pana Radnego Mariusza Lindnera. 

 Radny M. Lindner: ja składam interpelację do Pani Wójt w sprawie opłat za urządzenia 

infrastruktury technicznej umieszczony w pasie drogowym w gminie Dobra, opłat za 

urządzenia infrastruktury technicznej umieszczony w pasie drogowym w gminie Dobra. 

Chciałbym zaznaczyć że taką interpelację już ostatniej kadencji, jednak nie została załatwiona 

pozytywnie. Mam nadzieję że nowe władze do tej sprawy się przychylą, ponieważ mieszkańcy 

gminy Dobra uiszczają opłaty za rzeczy które do nich nie należą, nie są ich własnością, nie są 

zgodne z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu zbiorowym ścieków co potwierdził Sąd 

Administracyjny w Szczecinie, to jest wyrok przeciwko gminie Dobra i też jest uchwała sędziów 

sądu najwyższego potwierdzająca tą uchwałę. Więc prosiłbym żeby Pani Wójt się nad tą sprawą 

pochyliła, ponieważ dochodzi do sytuacji że jeden mieszkaniec na ulicy płaci taką opłatę a drugi 

nie płaci, sprawa jest taka że to jest decyzja administracyjna Wójta i te opłaty są pobierane 

decyzją administracyjną Wójta, jeżeli ktoś się nie odwoła w ciągu 14 dni zostaje tak na 10, 20, 

30, 40 lat płaci. Ten drugi który jest sprytniejszy, ma więcej czasu w czasie budowy po prostu 

się odwoła i tej opłaty nie płaci, więc mamy nierówne traktowanie mieszkańców jeśli chodzi 

o  budżet gminy. Sprawdzaliśmy to jako komisja rewizyjna, to nie są wielkie pieniądze a jest 

sprawa dla mieszkańców bardzo, bardzo taka że tak powiem dziwna bo płacą tam jakieś grosze, 

ale się płaci co roku, nie ma ponownego wezwania. Później Urząd Gminy przesyła wyzwanie 

bo ktoś nie zapłacił i robi się raptem 60 zł, 90 zł, nie zresztą ten stan rzeczy uważam za 

niezadowalający, niezgodny z obowiązującym prawem i wręcz szkodliwy społecznie. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: Dziękuję. Proszę o zabranie głosu Pana Radnego Marcina Sobierajskiego. 

Radny M. Sobierajski: dzień dobry Państwu, ja na ostatniej sesji złożyłem 3 interpelacje, jedna 

to była odnośnie odpadów zielonych czyli zwiększenie odbioru do 240l. Druga interpelacja 

odnosiła się do suwu w Grzepnicy a mianowicie jej modernizacji, czyli jak najszybszego 

przyspieszenia tej inwestycji i trzecia to było o przywrócenie cyklicznej imprezy czyli bal 

seniora. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu Panią Radną Monikę Rasińską. 

 Radna M. Rasińska: Szanowni Państwo, na prośbę mieszkańców ulicy Elżbiety w Mierzynie 

dzisiaj złożę interpelację 

 w sprawie postawienia, znaczy rozważenia możliwości ustawienia znaku zakaz zatrzymywania 

się bądź zakaz postoju na wjeździe od strony Weleckiej gdyż pracownicy którzy zatrudnieni 
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w  tych firmach blokują i utrudniają przejazd tą ulicą i stwarzają również tym samym 

niebezpieczeństwo. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Nie widzę zgłoszeń więc bardzo proszę Pani Wójt.  

Pani Wójt: Szanowni Państwo Radni to zaczniemy tak, tak szybciutko i krótko spróbuję 

odpowiedzieć na interpelację teraz, oczywiście Państwo dostaniecie wszystko na piśmie. 

Interpelacje Pana Radnego Bojanowskiego, jeśli chodzi o teren przy Biedronce rozmawialiśmy 

o tym wczoraj, to jest temat który od dłuższego czasu się tak naprawdę pojawił, jesteśmy 

w  stałym kontakcie ze strażą tutaj gminną, korzystając właśnie z obecności Pana zastępcy 

komendanta to bym prosiła dwa słowa od Pana tutaj. 

Zastępca komendanta Straży Gminnej: Szanowni Państwo, tutaj w związku z tym problemem 

który się już pojawia cyklicznie faktycznie w okolicy Biedronki i parkingu podejmujemy, 

podejmowaliśmy i podejmujemy szerokie czynności właśnie w kontakcie z i zarówno 

z  Jeronimo Polska czyli jak gdyby właścicielem Biedronki, także z firmą Projekt Dobra która jest 

odpowiedzialna za ten teren. Natomiast to są bardzo że tak powiem utrudniony kontakt 

ponieważ przeważnie pisemny, musimy zgłaszając jakieś nieprawidłowości po prostu wysyłamy 

taką informację do osób odpowiedzialnych. Później realizacja takiego, takiego oczyszczania 

terenu, czy też sprzątania wokół kontenera niestety trochę trwa, ale jesteśmy tutaj cały czas 

na bieżąco. Ostatnio ponaglenia zostały ze Straży Gminnej wysyłane, pisma o wskazanie osoby 

odpowiedzialnej która zajmuje się tym terenem ze strony tych firm łącznie z tymi firmami które 

czyli Zako Tekstil i z PCK które odbierają, opróżniają te kontenery. No i tak jak mówię no niestety 

tutaj jesteśmy zdani jak gdyby na to jak szybko te osoby zareagują, oczywiście w związku z tym 

że jest to pozbywanie się w niektórych przypadkach odpadów w sposób niezgodny 

z  przepisami, w związku z tym też występujemy o wskazanie osoby w celu ukarania mandatami 

karnymi, taka jest nasza gdyby możliwość jako Straż Gminna. Dzięki uprzejmości również 

osobom z dyskontu dysponujemy też nagraniami które są szczegółowo analizowane, ostatnio 

na przykład takie zdarzenie wskazywało że był to samochód na niemieckich rejestracjach gdzie 

osoba podjechała, pół bagażnika że tak powiem wystawiła przed kontener tak, nie jesteśmy w 

stanie zweryfikować czy to są faktycznie ubrania które mogły być przydatne, dlaczego ta osoba 

nie wrzuciła ich do kontenera, w ogóle jaki pomysł na to na to był żeby przywieźć to do nas tak. 

W związku z tym no podejmując w ramach naszych działań analizę takich materiałów, staramy 

się dotrzeć zawsze do właściciela pojazdu, no tutaj może być troszeczkę kłopot ponieważ to 

jest rejestracja niemiecka, ale w innych przypadkach jeżeli mamy jakikolwiek dowód, nagranie 

że takie coś zostaje, że taka sytuacja zaistnieje, dążymy do do że tak powiem ustalenia sprawcy 

i ukarania w odpowiedni sposób, zgodnie z kodeksem wykroczeń. Także ta sprawa jest nam na 

sercu, patrole są szczególnie tam kierowane w tym rejonie, natomiast wiecie Państwo to 

czasem wystarczy że podjedzie jedna osoba wyrzuci tak jak mówię pół bagażnika i już zaczyna 

się robić problem. Druga sprawa też no niestety dochodzi tam do aktów wandalizmu, kłódki są 

przecinane w tych kontenerach, no i osoby które przeszukują te kontenery pod kątem rzeczy 

które mogłyby im się przydać, nie posprzątają po sobie, te rzeczy potem zostają na parkingu, 

także to jest problem wielopłaszczyznowy. Mam nadzieję że monitoring który będzie 

w  przyszłości umożliwi nam w jakikolwiek w jakiś sposób nadzorowanie tego wszystkiego. 

Natomiast tutaj tak jak mówię podejmujemy też z dyskontem współpracę, tutaj nie zapeszając 
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muszę stwierdzić ostatnio się ona poprawiła tak, także, także no tak to wygląda, robimy co 

możemy i oczywiście reagujemy na każdy jakiś sygnał. Tutaj też apelujemy do mieszkańców, 

jeżeli są świadkami takich zdarzeń, po prostu te numery rejestracyjne bądź też jakakolwiek 

informacja pomaga nam potem w podjęciu czynności w celu że tak powiem pociągnięcia 

sprawcy do odpowiedzialności karnej. Także tu nie przymykamy oczu, tu cały czas jesteśmy 

jakby na bieżąco z tematem.  

Pani Wójt: korzystając właśnie z okazji że Pan Tomasz Kakowski kierownik wydziału to może 

dwa słowa o monitoringu w gminie i o kamerach które mają być montowane. Ja prosiłam Pana 

Tomka, na pewno Państwo Radni dostaną taką informację, gdzie dokładnie w których 

miejscach mają te kamery być zamontowane Pan Tomasz ma ogromną wiedzę, pewnie będzie 

chciał Państwu w dwóch słowach przybliżyć. 

 Kierownik WKI T. Kakowski: więc jeżeli chodzi o monitoring to przede wszystkim jest w tej 

chwili otwarcie przetargu i są złożone oferty które mieszczą się w zaplanowanych przez gminę 

środkach. Jeżeli chodzi o otwarcie, tutaj wyjaśnienie w zakresie otwarcia, na otwarciu zostało 

wskazane że środki są w wysokości 470 chyba tysięcy, bo otwarcie następowało w miesiącu 

czerwcu, gdzie założeniem jest zrealizowanie zakresu zadania w ciągu 6 miesięcy. Natomiast 

umowa będzie mogła być podpisywana dopiero w późniejszym etapie a w założeniu zakresu 

zarówno z budżetu roku 2024 jak i wieloletniej prognozy finansowej 2025, środki finansowe są 

zapewnione celem możliwości podpisania umowy z wykonawcą. Tutaj jeżeli chodzi o złożone 

oferty, tych ofert jest kilka w zakresie złożonych, wszelkie mieszczą się w zaplanowanych przez 

nas środkach na te 2 lata, przy czym niektóre z tych ofert są również niższe niż kosztorys 

ofertowy przygotowany przez gminę, wobec czego myślę że tutaj będziemy procedowali dalej 

zgodnie z prawem zamówień publicznych, celem podpisania umowy z wykonawcą i wyboru 

tego wykonawcy. Nie wiem czy teraz przedstawiać wszystkie lokalizacje czy bardziej je przesłać 

tą informację. 

 Przewodnicząca RG: nie jeśli mogę prosiłabym o przesłanie mailem, dziękuję. 

 Kierownik WKI T. Kakowski: to jak najbardziej wtedy będzie przesłane do Państwa mailem, 

natomiast cała dokumentacja projektowa jeśli Państwo chcą jest na stronie zamówienia 

w  zakresie dokumentacji przetargowej. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, Pani Wójt czy jeszcze. 

 Pani Wójt: mogę dalej tak, dobrze okej, Panie Radny Bojanowski parking przy sportowej ja 

przede wszystkim chciałabym bardzo podziękować wszystkim z Państwa Radnych którzy 

przyszli, odwiedzili nas na Festiwalu róż. Była to fajna impreza cykliczna 10, ja pracując 

w  Nowym Warpnie zawsze byłam nauczona, że po takich dużych eventach siadamy 

z  kierownictwem i od razu spisujemy błędy co byśmy, co musimy wręcz naprawić i tak Panie 

Łukaszu to parking i tak jakby bezpieczeństwo, te samochody to była pierwsza rzecz która mi 

się rzuciła w oczy tak naprawdę, bo ja tam byłam wcześniej. Więc z Panią tutaj dyrektor 

umówiłyśmy już że na pewno będzie to inaczej, ta kwestia bezpieczeństwa w następnych takich 

imprezach rozwiązana, bo to stwarza niebezpieczeństwo po prostu. Tutaj się zgodzę w 100%, 

pierwsza rzecz o której żeśmy rozmawiały i obiecałyśmy sobie że na pewno to się zmieni, na 

pewno. Jeżeli chodzi o osoby zatrudnione w urzędzie po objęciu przeze mnie urzędu, muszę 
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skonsultować jak to jest w sprawie rodo, czy mogę z imienia i nazwiska podać, zakres 

obowiązków pewnie tak, więc pewnie na to pisemnie jak najszybciej odpowiem. Pana Pawła 

znacie który siedzi koło mnie, pisemnie będzie informacja przekazana dla Pana radnego. Mogę 

do Pani radnej Kłosowskiej, jeżeli chodzi o zakład ja tak szybciutko tylko powiem tak, zakład bo 

nie chcę Państwu tutaj już przedłużać. Zakład Usług Komunalnych to jest temat w którym od 

bardzo długo, długo rozważaliśmy, rozmawialiśmy przed wyborami, jeszcze w trakcie wyborów, 

po wyborach, nie tylko ja ale też inni  Radni tutaj bardzo ten pomysł wspierali i nam kibicowali. 

Zakład Usług Komunalnych uważam że jest bardzo potrzebny, bo w tej chwili koszty które 

ponosimy z takimi sprawami i rzeczami które musimy robić na zapytaniach ofertowych jest 

bardzo drogi, byliśmy, byliśmy na wizji lokalnej w Redlicy przy oczyszczalni ścieków, tam jest 

ogromna duża działka Gminna którą możemy wykorzystać, Pszok też jest duży który można 

rozbudować i to jest miejsce na przykład w Redlicy nad którym moglibyśmy się pochylić 

i  wprowadzić takie tutaj Pan Mariusz Lindner pewnie jest ekspertem w tej kwestii bioreaktory 

i ten system koroz który jest wprowadzony w tej chwili już w Krakowie, jeżeli dobrze się nie 

mylę tak. Będziemy na pewno o tym rozmawiać, dlatego też idea powołania zakładu Usług 

Komunalnych jest bardzo istotna dla nas i myślę że dla mieszkańców, bo zmniejszy to przede 

wszystkim koszty, będziemy mogli wtedy usiąść do rozmów i do zastanowienia się nad 

zagospodarowaniem przede wszystkim opadów bio. Także ja uważam że to jest bardzo 

zasadne. Jeżeli chodzi o Pana wice Wójta Pawła dostanie Pani oczywiście informację jak 

najbardziej wszystkie, myślę że będzie to informacja skuteczna. Sale gimnastyczne jest Pani 

tutaj pewnie Joasia Hrabska, wiem że sale gimnastyczne sam bardzo mocno oblegane, 

wynajmowane, korzystają dzieci, korzystają kluby, korzystają stowarzyszenia i fundacje z nich. 

Niestety nie mamy tych sal pewnie wystarczająco dużo żebyśmy wszystkim mogły wynająć, ale 

staramy się naprawdę. Pani Asiu dwa słowa dosłownie. 

 Kierownik ZEAS J. Hrabska: w godzinach popołudniowych pierwszeństwo oczywiście mają 

dzieci które uczęszczają na zajęcia z wychowania fizycznego i dopiero po zakończeniu lekcji 

mogą być oddane w najem. W wielu szkołach w piątek w ogóle jest wyłączony z najmu z uwagi 

na doczyszczanie tego pomieszczenia przez firmę sprzątającą, ale myślę że można przekazać 

takie sugestie dyrektorom szkół i zastanowić się czy może wydłużyć te godziny, albo może 

udostępnić w jakiś inny jeszcze dzień. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, Pani Wójt czy to wszystko? 

 Pani Wójt: no jeszcze tutaj jeżeli chodzi o Panią, o transport, jeżeli chodzi o interpelację w tej 

chwili jesteśmy umówione w poniedziałek na godzinę 9: 30 z Panią Aliną Ziental która zajmuje 

się sprawami transportu w naszej gminie. Jeżeli Państwo macie  Radni ochotę to serdecznie na 

nie zapraszamy, będzie tam można na pewno wnieść jakieś uwagi swoje co do transportu. 

Wydaje mi się że takim największym chyba naszym bolączką jest koszt generalnie które musimy 

ponosić transportu, obserwując połączenia z miastem, połączenia nasze jakby z tymi 

miejscowościami ościennymi które są mniejsze, na pewno wiem że autobus taki duży, 

ogromny, przegubowy który jedzie w kierunku Buk, Stolec w tą stronę jakby Gminy, myślę że  

zostawimy żeby jeździł mniejszy taki busik na miarę potrzeb po prostu tak. Fajnie jest to 

rozwiązane na przykład w Szczecinie, Gumieńce i osiedle chyba kapitanów jak się nie mylę, 

który taki bus jeździ cały czas, cały czas po prostu jedzie, wraca, jedzie, wraca, jedzie, wraca 
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i  myślę że to na tym bym się też chciała pochylić. Panie Radny Mariuszu Lindner, powiem 

szczerze nie znam tematu opłat za urządzenia techniczne, ale oczywiście jak najbardziej 

musimy sprawiedliwie działać w gminie i każdego traktować jednakowo, czyli to będzie rzecz 

którą bardzo szybko bym chciała też zbadać bo dopiero usłyszałam. Panie Radny Sobierajski 

Bal Seniorów, to jest też tak jakby moja obietnica trochę wyborcza może ten bal seniorów, bo 

kiedyś bale seniorów były to się cieszyły bardzo dużą frekwencją i popularnością te bale 

seniorów. W covidzie zaprzestano faktycznie tych balów z uwagi na na zagrożenie, 

rozmawiałyśmy już o tych balach seniorów z Panią Skarbnik wcześniej o tym że fajnie by było 

przywrócić, fajnie by było przewrócić gimnastykę też w szkołach, która była dla właśnie, dla 

seniorów, myślimy o tych balach seniorów. Może, zastanawiałyśmy się na przykład z Panią 

właśnie dyrektor tutaj Ewą Hrynkiewicz czy drogi jest bardzo transport jeżeli chodzi o naszych 

seniorów a musimy to zrobić. Chcielibyśmy wtedy jeżeli na przykład byśmy zrobili w dwóch 

miejscowościach największych na przykład nie wiem w Wołczkowie w Bezrzeczu, czy w Dobrej, 

czy w Mierzynie, zastanowimy się i wtedy przekalkulujemy koszty tak naprawdę, ile to będzie 

wszystko kosztować. Była taka kiedyś pamiętam fajna inicjatywa którą zgłosiła Pani Kasia 

Ciurzyńska żeby seniorów Państwo  Radni przywozili i odwozili, to też fajna i tak naprawdę 

integracja z seniorami, żebyśmy na tych balach jako  Radni też byli i pomogli tak jakby 

w  generowaniu tych kosztów. Grzepnica tak Panie, Panie Marcinie Grzepnica to dziękuję za tą 

Grzepnicę, bo to faktycznie temat w którym Pan bardzo pomógł nam wszystkim. Byliśmy 

ostatnio właśnie w Grzepnicy też na wizji lokalnej, komisja budownictwa przede wszystkim 

była, która mogła się zapoznać przede wszystkim z budynkiem, jak to funkcjonuje, jak wygląda, 

już parę rzeczy wyłapaliśmy, na przykład te kłódki które trzeba założyć, takie drobne sprawy a 

które należy zrobić. Na pewno nad tą Grzepnicą usiądziemy, będę was prosiła wszystkich o 

pomoc w znalezieniu w środków, bo temat jest poważny i musimy bardzo poważnie do niego 

po prostu podejść. Odpady bio, to jest temat który na pewno, wczoraj na spotkaniu o tym 

rozmawialiśmy, temat który trzeba podjąć i myślimy o tym czy może zwiększyć do 240, czy 

może właśnie skupić się w tej chwili na tym zakładzie usług komunalnych i rozmawiać o tych 

bioreaktorach. Pani Radna Monika Rasińska oczywiście ulica Elżbiety jak najbardziej 

przypatrzymy się, tak jest ciąg pieszych dokładnie tak, na pewno, na pewno porozmawiamy 

o  tym, ewentualnie jakieś zmiany może organizacji ruchu, bo tak, dokładnie tak. To chyba 

wszystko, to coś jeszcze, na coś powinnam tak szybko odpowiedzieć w dwóch słowach.  

Przewodnicząca RG: wszystko? w dwóch zdaniach Pani Wójt proszę. 

 Pani Wójt: Pani Radna Ciurzyńska tak oczywiście, myślę że tutaj korzystając z obecności aż 

dwóch Radnych, za co bardzo serdecznie dziękuję Panom Radnym że jesteście tu z nami. 

Będziemy na pewno rozmawiały, prosiły was żebyście nas wsparli w sprawach powiatowych, 

przede wszystkim drogi powiatowe, bo to jest naszą w tej chwili największą bolączką te drogi 

powiatowe, no i chyba tyle.  
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5. Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo za wyjaśnienia, przechodzimy do kolejnego punktu 

wolnych wniosków informacje, czy w tym punkcie Państwo Radni chcieli by zabrać głos? Widzę 

zgłaszającą się Panią radną Ewę Głowacką, bardzo proszę. 

 Radna E. Głowacka: Pani Wójt, Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, chciałam 

poinformować że na ulicy Wspólnej już od jakiegoś czasu sołtys mówił że zbitą tablicę 

informacyjną i znak jest po prostu wyrzucony, ja mogę pokazać zdjęcia, więc chciałabym 

żebyście Państwo zainterweniowali bo to świadczy on nas. Tablica informacyjna gminy Dobra 

jest rozbita już chyba z pół roku jak nie więcej, nikt nie reaguje, więc chciałabym ten podjąć. 

Jest w ogóle nazwa też wywrócona, także no to też stwarza jakieś niebezpieczeństwo, także 

prosiłabym jeżeli chodzi o pracowników o zainterweniowanie w tej sprawie, wymiana czy tego 

szkła, czy czy tam postawienie tego tej nazwy ulicy tak, zobaczenia, ja służę zdjęciami także 

mogę tutaj pokazać tak jak to wygląda, także prosiłabym o interwencję w tej sprawie.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosił Pan Radny Mariusz Jędrak. Bardzo proszę.  

Radny M. Jędrak: ja proszę Państwa chciałbym złożyć wniosek, dzisiaj temat był podnoszony 

przez Panią Wójt oraz przez moją koleżankę Monikę Duziak, dotyczy komunikacji autobusowej, 

ja tak szybciutko przeczytam ten wniosek: w związku z nadchodzącą przerwą wakacyjną proszę 

o kompleksowe zweryfikowanie komunikacji autobusowej świadczonej na terenie naszej 

gminy. Analiza dotyczyć powinna stanu technicznego taboru, wielu mieszkańców zgłasza 

bardzo zły stan pojazdów, częste awarie na trasie przejazdu, pojazdy niedostosowane do ilości 

podróżnych, częstotliwości kursowania autobusów, często w godzinach szczytu 

komunikacyjnego pojazd nie zabiera wszystkich pasażerów z powodu braku miejsca. Zdarzenia 

występują między innymi na trasie Głębokie -Sławoszewo oraz Dobra-Głębokie, możliwości 

zlokalizowania przystanku przy ulicy Szczecińskiej na wysokości apteki w Dobrej oraz poprawy 

bezpieczeństwa na drodze powiatowej przy ulicy Szczecińskiej w Dobrej na wysokości apteki, 

przejście dla pieszych charakteryzuje się dużym obciążeniem ze względu na szkołę, aptekę oraz 

sklepy. Proszę o szerokie rozpoznanie problemu i podjęcie kroków zmierzających do poprawy 

komfortu korzystania z komunikacji finansowanych z budżetu gminy Dobra. Chodzi mi o to że 

te punkty które wypisałem, które informacje przekazali mi mieszkańcy, myślę że tego 

wszystkiego nie wypisałem, wiele na pewno jest jeszcze innych argumentów które podnoszą 

mieszkańcy i zgłaszają do nas wszystkich odnośnie problemów z tą komunikacją. Więc ja bym 

prosił o spojrzenie na ten wniosek nie tylko dotyczący tych punktów i odpowiedzi dla mnie jako 

radnego, ale większe takie spojrzenie na problem tej komunikacji autobusowej aby od września 

wprowadzone obecne zmiany mogły zacząć już pozytywnie funkcjonować. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca RG: proszę o zabranie głosu Panią radną Monikę Duziak- Kowalską. 

Radna M. Duziak-Kowalska: tylko tak krótko, korzystając że był na sesji Pan Tomasz Czubara 

z  którymi miałam przyjemność współpracować tutaj w radzie Gminy, ale również korzystają że 

Pan Marek Kaczyński jest również Radnym powiatowym, ja przekazuje prośbę od mieszkańców 

Sołectwa Dołuje-Kościno o pochylenie się nad problemem przepustów techniczny w ciągu 
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chodnika Dołuje- Kościno które stwarzają zagrożenie oraz nad stanem zarośli tak, które 

uniemożliwiają widoczność Dołuje łuk w kierunku Daniela od Daniela w kierunku sauna oraz 

w  kierunku Wąwelnicy z Dołuj i bardzo dziękuję, mam nadzieję że Państwo potraktują 

poważnie sprawę i dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RG: jeszcze Pani Radna nie Monika tylko Katarzyna Ciurzyńska przepraszam 

i  bardzo proszę. 

 Radna K. Ciurzyńska: szybciutko chciałam zwrócić uwagę na, wykorzystując że są kierownicy 

różnych wydziałów, chodzi o to mieszkańcy nam Radnym zgłaszają, wysyłają zdjęcia poboczy 

nie skoszonych, nie skoszonych poboczy bądź złego stanu, chodzi o przystanki autobusowe. Ja 

wiem że za przystanki odpowiedzialny jest ktoś inny, wiem że za pas drogowy również jest inny 

wydział odpowiedzialny. Rozumiem że czasami to jest tak że jak my wyślemy do Państwa 

zdjęcia bądź taką prośbę o to żeby uregulować pas zieleni który zasłania, wchodzi już na drogi 

gminne, nie zawsze to się da zrobić od razu, ale chciałabym prosić Państwa o to że może ktoś 

był, może są takie osoby odpowiedzialne które na bieżąco sprawdzają ten stan. Dlatego że w 

Redlicy przy przystanku autobusowym sam przystanek jest świetnie utrzymany, ale już przy 

pasie, już przy samej drodze krzaki wychodzą wprost na jezdnię, zasłaniając ten przystanek 

autobusowy, zasłaniając przejście dla pieszych stwarzając zagrożenie. Ja to oczywiście 

zgłaszam, być może osoba odpowiedzialna za to nie była w tym czasie w pracy, chciałam tylko 

po prostu zwrócić żeby też, niestety przystanki autobusowe młodzież sprejuje, te przystanki na 

bieżąco są myte, ale ostatnio znowu dostałam od mieszkańców zdjęcia na ulicy Szkolnej 

przystanek 222 został umyty, ale niestety siedziska już są całe wysprejowane, niedomyte, także 

prośba taka żebyśmy może jak my będziemy mieli sygnały to po prostu żeby dostać informację 

zwrotną jak to wygląda. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RG: proszę o zabranie głosu Panią radną Katarzynę, Joannę, Katarzynę 

Stankiewicz. 

 Radna J. Stankiewicz: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, ja jeszcze 

tutaj nawiązując do Pani Katarzyny Ciurzyńskiej, znaczy nie nawiązując tylko do wniosku też 

ulica Słoneczna, tam sobie też spojrzałam właśnie na zdjęcia jest i korzystając z tego że są 

Panowie  Radni z powiatu na ulicy Słonecznej 6 jest od naprawdę bardzo dawna zbite lustro 

drogowe. To jest akurat takie miejsce w którym jest kilka zakładów pracy, gdzie tam jest no 

spory ruch i już widziałam naprawdę kilka bardzo nie ciekawych sytuacji. Więc myślę, nie wiem 

czy to są, czy te lustro w pasie drogowym należy do jakiś prywatnych, nie sądzę bo to jest na 

słupie, więc myślę że dobrze było też zwrócić uwagę i wymienić po prostu bo to jest zbite lustro 

tak. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RG: dziękuję, nie widzę więcej zgłoszeń, bardzo proszę Pani Wójt.  

Pani Wójt: ja jeszcze tutaj korzystając z Panowie  Radni powiatowi, ja tak też bardzo się 

przychylam, potrzebuję tutaj absolutnie stanowisko panów Radnych. Drogi powiatowe należy 

słuchajcie wykosić, bo są bardzo niebezpieczne, jechałam do pracy i jechał chłopiec do szkoły 

na rowerze, dzięki bogu w kasku, ale faktycznie nie było miejsca, bo on jechał próbował trochę 

poboczem a tu jest rano bardzo duży ruch od Lubieszyna w kierunku Dobrej. Jest taka moja 

ogromna prośba żeby te drogi powiatowe naprawdę były wykoszone, bo to są drogi przeważnie 
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dojazdowe o bardzo dużym natężeniu ruchu, stwarzają poważne niebezpieczeństwo a tym 

bardziej teraz, zaczynają się wakacje, te dzieciaki na tych rowerach na pewno będą jeździły 

dużo, dużo więcej. Stąd też taka moja prośba naprawdę żebyście wy też nas wsparli 

w  działaniach i tam interpelację też napisali w tym tytule i przypilnowali tego tematu, dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: nie widzę więcej zgłoszeń, bardzo proszę Panie Radny, Pan Radny 

Bogusław Kozioł bardzo proszę. 

Radny B. Kozioł: dziękuję Pani Przewodnicząca, mam takie zapytanie do Pani Wójt, czy 

wszystkie bo zbliżają się wielkimi krokami wakacje od jutra, czy obiekty rekreacyjno-sportowe 

które służą dla naszych dzieci i młodzieży są przygotowane tak pod kątem przede wszystkim 

bezpieczeństwa i obiekty które są zamknięte czy jest zapewniony dozór we wszystkich 

miejscowościach naszej gminy. Chodzi mi przede wszystkim o orliki a dlaczego bo mieszkańców 

gminy, mieszkańcy miejscowości Dobra zgłaszają mi szczególnie w weekendy że orlik w Dobrej 

nie jest otwierany zgodnie z harmonogramem który jest wywieszony przed wejściem na obiekt 

sportowy. Nie odniosę teraz się do dat, ale dwa, trzy tygodnie temu tam informacje nawet 

mieszkaniec zamieścił na Facebooku, przez cały weekend Orlik był nieczynny tak. Także bym 

prosił czy gdyby żeby jak jest otwarty w niedzielę na przykład czy w sobotę od godziny 12:00 

to jest zatrudniona osoba, to żeby ten obiekt był otwarty. Natomiast jak jest sytuacja, wiadomo 

coś może się wydarzyć tak, problemy zdrowotne i tak dalej, to żeby była wywieszona 

informacja i wtedy myślę że nie będzie takiego problemu.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo.  

Radny B. Kozioł: druga sprawa, jeszcze jedna, odnośnie tego takiego tymczasowego parkingu 

za kompleksem sportowym przy ulicy Sportowej w Dobrej przy tak zwanym ognisku tak, to 

tutaj chciałem bardzo serdecznie podziękować dla miejscowego rolnika Pana Zbyszka 

Lwowskiego, który część tego terenu wykosił nieodpłatnie na moją prośbę przed drugim 

festiwalem biegowym który odbył się 26 maja tak, no i później była następna duża impreza 

bardzo fajna i piękna festiwal róż i też z tego miejsca część osób mogło skorzystać, zaparkować 

samochody. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję, Pani Wójt? 

Pani Wójt: w dwóch słowach odpowiem jeżeli chodzi o wszystkie tereny rekreacyjne, one są na 

bieżąco absolutnie muszą, musimy je sprawdzać żeby były funkcjonalne i sprawne absolutnie. 

Jeżeli chodzi o Orlik nie wiem jaki tam, co tam się zadziało że akurat było nieczynne, tylko 

w  Orliku mamy trochę problem personalny, mamy tam dwóch studentów zatrudnionych na 

umowę zlecenie. Ja myślę że będziemy poszukiwać w tej chwili pracowników bo takich 

pracowników nam w Gminie bardzo brakuje, jeżeli chodzi, oddam głos za chwilę Panu Pawłowi 

Malinowskiemu, powie parę słów o aktywnej szkole i o boisku przy szkole w Mierzynie bo 

bardzo by nam właśnie zależało żeby na okres wakacyjny zostały otwarte, ale to proszę już Pan 

wice Wójt.  

 Zastępca Wójta P. Malinowski: dziękuję Pani Wójt. Jeszcze w poprzedniej kadencji jako  Radni 

zabiegaliśmy aby otworzyć też obiekty szkolne szczególnie boiska i place zabaw. Z racji tego że 

w niektórych miejscowościach mamy obiekty ogólnodostępne w ciągu dnia gdzie młodzież 
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może spędzać czas a w niektórych miejscowościach to wygląda dużo słabiej i taką chociaż 

miejscowością jest Mierzyn, stąd też mieszkańcy Mierzyna oczekiwali otwarcia szkół i otwarcia 

szkolnych placów zabaw i szczególnie obiektów sportowych. Tutaj jeszcze będąc członkiem 

rady rodziców ten temat wnioskowaliśmy ale zawsze problemem było tak zwane jak 

bezpieczeństwo i kwestia opieki. Tutaj w poprzedniej kadencji pewnie Państwo pamiętacie 

dyskusję w tym zakresie kiedy  Radni których już nie ma, ale którzy wówczas byli czy Pani Sylwia 

Cierpica, czy Pan Stachowicz wspominali że nie ma takiej potrzeby aby te obiekty otwierać. 

Jednak tutaj ze strony mieszkańców było oczekiwanie takie żebyśmy zrobili co w naszej mocy 

aby te obiekty udostępnić i tak też akurat w tym temacie po raz kolejny składałem interpelację 

prosząc ówczesną Panią Wójt o możliwość otwarcia placów zabaw. Ministerstwo Sportu 

w  osobie Pana Ministra Nitrasa zapowiedziało program Aktywna Szkoła który składa się z kilku 

elementów, między innymi elementu aktywny weekend i tak też przekonaliśmy szkołę 

w  Mierzynie, też wiem że w tym wystartowała szkoła na Bezrzeczu. Do tego aby udało się 

rozpocząć udział naszej gminy w tym programie dzięki czemu byłaby możliwość otwarcia na 

początek w soboty i w niedziele. No mamy jeszcze rok szkolny więc w tym momencie to ma 

największe znaczenie zarówno boiska szkolnego jak i placu zabaw który w tym momencie jest 

udostępniony dla mieszkańców. I tak można powiedzieć od dwóch weekendów w soboty 

i  w  niedzielę od godziny 10:00 do 15:00 szkoła w Mierzynie jest otwarta, bardzo ciężko było 

tutaj, Pani Wójt wspominała jak ciężko znaleźć osoby do opieki, tutaj też było bardzo ciężko, 

tak podziękowanie, tak naprawdę udało się przekonać dwie szkoły piłkarskie. Tutaj 

podziękowania dla Pana radnego Mateusza Maciejewskiego czyli GKS Mierzyn, też 

podziękowania dla mapy bo pomimo naprawdę trudnego tego programu jeżeli chodzi tak tutaj 

Radny Adam tak również gorące podziękowania, ponieważ ten program niósł wiele biurokracji 

po stronie tych osób które zgłosiły się na animatorów ale wspólnymi siłami i przy dużym 

wsparciu publicznej szkoły podstawowej w Mierzynie udało się przebrnąć, 10 animatorów 

zostało zgłoszonych, no i dzięki temu udało się w sobotę i w niedzielę otworzyć i na chwilę 

obecną wiemy że także w okresie wakacyjnym w soboty i w niedzielę od godziny 10:00 do 

15:00 szkoła będzie otwarta. Chcemy pójść dalej, zależy nam na tym żeby również w tygodniu 

w okresie wakacyjnym dzieci i młodzież mogły z tych obiektów korzystać więc jest to jeden 

z  priorytetów chociażby, jak to jest ogromnie ważne no to propozycja Pani Wójt w zakresie 

powołania komisji sportu czy powołania też rady społecznej sportu która skupi osoby 

zaangażowane w rozwój dzieci i młodzieży, bo dobrze wiemy czym bardziej uda nam się 

zaangażować nasze dzieci i młodzież w tego typu zajęcia ale przede wszystkim muszą mieć ku 

temu warunki, tym nasze lokalne społeczeństwo będzie zdrowsze i to będzie się przekładało 

też na, no na dobro tutaj wszystkich mieszkańców i całej gminy. Tak więc cieszę się ogromnie 

że udało nam się wystartować, od dwóch tygodni najdłuższe działa program Aktywna Szkoła, 

tu chyba nie ma Pana dyrektora z Bezrzecza, Bezrzecze jeszcze ma tam Pani kierownik, a od 

zeszłego tygodnia też się udało tak. Na Bezrzeczu bo tam więcej komplikacji ale też się udało 

tak więc u mamy nadzieję korzystając z okazji jeżeli słyszą dyrektorzy pozostałych szkół aby 

korzystać z tego programu, ten program też to jest ogromnie ważne, daje też możliwości 

pozyskania sprzętu. Kiedy przekonaliśmy jeszcze w poprzedniej kadencji dyrekcję do tego żeby 

otworzyć obiekty szkolne dla dzieci i dla młodzieży także poza godzinami pracy szkół, no to 

wiadomo że dyrektorzy przede wszystkim obawiali się o dewastacje, o zniszczenia. Natomiast 

ten program pozwala też pozyskać środki na zakup nowego sprzętu i tak każda szkoła która 
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wystartuje w tym programie będzie mogła uzyskać z Ministerstwa Sportu 25 000,00 zł właśnie 

na ten cel. Też będą wspierane jeszcze inne aktywności, więc myślę że warto tutaj dla 

mieszkańców i dla naszej lokalnej społeczności abyśmy przekonywali dyrektorów szkół, 

przekonywali też nauczycieli bo bez animatorów sama dobra chęć dyrektorów no nie pozwoli 

tych zajęć prowadzić tak. Więc z jednej strony tutaj jest zachęta ze strony władz gminy, z drugiej 

strony otwartości dyrektorów, ale jeszcze potrzebujemy tych animatorów. Ministerstwo te 

stawki też podnosiło żeby one były w miarę atrakcyjne i wydaje mi się że tutaj to też powinno 

ułatwić w znalezieniu kolejnych chętnych osób i otwarcia kolejnych obiektów na terenie naszej 

gminy dla dzieci dla młodzieży. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, jeszcze ja jestem winna Państwu dwie informacje: nie 

wiem czy wszyscy Państwo otrzymali już na maila, jeśli nie to oczywiście sprawdzę to i prześlę 

a mianowicie informacje na temat możliwości przyłączenia się do europejskiej sieci Radnych 

regionalnych i lokalnych pod auspicjami Europejskiego Komitetu Regionów. Jest to inicjatywa 

skierowana do polityków którzy mają mandat na szczeblu regionalnym i lokalnym jest 

tworzona ścisła współpraca z komisją europejską oraz parlamentem europejskim, cele tejże 

sieci są następujące a między innymi przybliżenie Europy ze społecznością lokalną, wymiana 

informacji i platformę współpracy do spotkań, dyskusji i nawiązywania kontaktów z innymi 

Radnymi oraz członkami europejskiego Komitetu Regionów, oraz zachęcenie do udziału 

w  komunikacyjnych, na przykład przed kolejnymi wyborami do Parlamentu Europejskiego. Tak 

jak powiedziałam upewnię się, jeśli nie została ta informacja Państwu przesłana będzie 

przesłana drogą elektroniczną niezwłocznie. Jeszcze jedna rzecz taką oto publikacje Państwo 

będą mogli odebrać w przeciągu lipca i sierpnia o konkretnym terminie Państwa poinformuję, 

to jest taki praktyczny poRadnik dla Radnych ABC samorządu, po konsultacji z Panią Sekretarz 

doszłyśmy do wniosku że oprócz tej publikacji we wrześniu zostanie zorganizowane takie 

szkolenie dla Państwa Radnych, zwłaszcza że jest nas tutaj w większości Państwa Radnych są 

pierwszy raz Radnymi, więc uważam że będzie to szkolenie super uzupełnieniem do tej 

publikacji. Też rozmawiałam z Panią Skarbnik rozmawiałyśmy o tym żeby było szkolenie też 

dotyczące budżetu, zasięgnęła języka więc też we wrześniu z ramienia Rio będzie osoba która 

też zorganizuje nam takie szkolenie. Z mojej strony to wszystko i jeszcze wiem że o głos poprosił 

Pan Radny powiatowy, Pan Tomasz Czubara, bardzo proszę. Bardzo proszę podać mikrofon. 

 Radny Powiatowy T. Czubara: dziękuję za te wszystkie sprawy które są w kompetencji powiatu, 

jakby zapewniamy że razem z Radnym Markiem Kaczyńskim dopilnujemy żeby one zostały 

pozytywnie rozpatrzone. Przy okazji chciałbym wszystkich Państwa zaprosić w sobotę na 

godzinę 17:00 na boisko w Dobrej, gdyż akurat klub sportowy Wołczkowo-Bezrzecze będzie 

tam grał swój najważniejszy mecz w szesnastoletniej historii o awans do klasy okręgowej, jeżeli 

wygra to awansuje, w sobotę o 17:00 na boisku w Dobrej. Ja muszę niestety już opuścić ale 

jeżeli będą Państwo mieli jakiekolwiek sprawy związane z powiatem no to oczywiście proszę 

pisać, dzwonić. Zostałem przewodniczącym Komisji Infrastruktury i Środowiska, więc myślę że 

to jest też ważne w kontekście spraw jakie są na terenie naszej gminy a podlegają pod powiat, 

także dziękuję Państwu bardzo.  

Przewodnicząca RG: bardzo dziękuję, bardzo bardzo proszę Pan Mariusz Lindner. 
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 Radny M. Lindner: ja mam pytanie do Pana radnego Tomasza Czubary, czy jeżeli Wołczkowo 

awansuje to będzie mogła grać na swoim boisku? 

 Radny Powiatowy T. Czubara: będziemy się starać o pozwolenie warunkowe, jeżeli nie no to 

będziemy prosili o możliwość grania na boisku w Dobrej, niestety boisko.  

Przewodnicząca RG: proszę włączyć mikrofon. 

Radny Powiatowy T. Czubara: boisko w Wołczkowie zostało wybudowane za krótkie i za wąskie, 

od początku nie spełniało w warunków, to był błąd na etapie budowy.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosił także Pan Radny Bogusław Kozioł. Bardzo 

proszę. 

Radny B. Kozioł: proszę Państwa 26 maja bieżącego roku odbył się drugi festiwal biegowy 

w  Dobrej imieniem Bronisława Malinowskiego, była to impreza ogólno-gminna i tutaj 

chciałem bardzo serdecznie wszystkim członkom fundacji aktywni dobra, rodzicom z publicznej 

szkoły podstawowej w Dobrej, uczniom którzy w formie wolontariatu przepracowali nawet po 

ponad 100 godzin i pomogli w sprawnym zorganizowaniu i przeprowadzeniu tej imprezy 

ogólno-gminnej. Uczestnikami tych zawodów byli uczestnicy nie tylko z naszej gminy ale ze 

Szczecina, z Gorzowa, z Kołobrzegu, ze Świnoujścia i z innych miejscowości, nawet mieliśmy 

uczestników z Republiki Federalnej Niemiec. W tym miejscu chciałbym również podziękować 

koleżankom i kolegom Radnym którzy przyczynili się do organizacji i sprawnego 

przeprowadzenia zawodów i tutaj chciałbym wymienić: koleżanka Radna Iwona Kłosowska, 

Łukasz Bojanowski, Justyna Suska-Sas, Pani przewodnicząca Jana Napiwodzka, Pan 

wiceprzewodniczący Bartłomiej Miluch, Pan Radny Grzesiu Śliwiński, no i Iwona Kłosowska. 

Powtórzyłem się tak, jeszcze raz kochani chciałem, ubolewam nad tym że tak piękna impreza 

i  tysiące przepracowanych godzin, ciężka praca, natomiast media gminne nabrały wody w usta 

i żadnej informacji na ten temat nie ma, jest to naprawdę bardzo przykre, bardzo przykre. 

Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo.  

Pani Wójt: ja tak szybciutko, ja do tych podziękowań Panie Radny jeszcze chciałabym dołożyć 

podziękowania dla Pani dyrektor, dzięki której mieliście ławki i sprzęt nagłośnieniowy. Jeżeli 

chodzi nie ma, tak Pan Trendowicz który też tam swoje rzeczy dał i Pani Chmielewskiej która 

użyczyła i tam pomogła w organizacji tego wydarzeń, Straży Gminnej która pewnie 

zabezpieczała, OSP które wam pomogło, to tak jak mówimy to mówmy wszystkim a nie tylko 

wybiórczo. Jeżeli chodzi o media gminne, nie ma w tej chwili takiego tworu jak w media 

gminne, jest w tej chwili jesteśmy w trakcie organizacji urzędu i na pewno jakieś swoje media 

będziemy chcieli prowadzić, ale w tej chwili dopiero to tworzymy. Także 26 maj to był początek 

jakby mojej kadencji nie było jeszcze mediów gminnych, media gminne były w poprzedniej 

kadencji. Przepraszam Panie Radny ale ja musiałam to powiedzieć i do tego się po prostu 

odnieść.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, Pani Kasiu dziękuję bardzo. Jedno zdanie, bardzo proszę 

Panie Radny. 
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 Radny B. Kozioł: także żeby scalić to wszystko także dziękuję wszystkim których nie 

wymieniłem, myślę że następna duża impreza która jest wpisana w ramach programu imprez 

ogólno- gminnych czyli niepodległościowe biegi przełajowe, już wszystko odbędzie się zgodnie 

z planem i będzie wilk syty i owca cała. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, jeszcze Pani Radna Ewa Głowacka bardzo proszę. 

 Radna E. Głowacka: Szanowni, Szanowna Pani Wójt, Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo  Radni bardzo piękne podziękowania, ja bym chciała zwrócić uwagę że 

dziękować nam czy osobom które wspomagają bo ja też robiłam z budżetu obywatelskiego 

Mierzyński wór przygód, dzień dziecka, też byli  Radni zaangażowani nie tylko Radni ale z Rady 

Sołeckiej i Straż Pożarna i Pan Trendowicz i osoby które ale uważam że to należy podziękowania 

zostawić oficjalne dla tych osób czy szkole podziękować osobiście jako prezes czy organizator 

a nie tutaj, bo widzi Pan no wynikła taka sytuacja że nie wszystkim Pan podziękował i trochę 

taka niezręczna sytuacja tak i to samo na Festiwalu róż ja sama byłam zaangażowana jako 

Przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich w to żeby stać na stoisku i żeby reprezentować swoją 

miejscowość i tutaj oficjalnie nie dziękuję. Podziękuję to w inny sposób tak, robię dyplomy, 

inne rzeczy i dziękuję wtedy.  Radni mają obowiązek się włączać, oczywiście nie mogą wszędzie 

bo tak jak Pan wie jesteśmy w różne działania zaangażowani i na różnych etapach swoich 

organizacji reprezentujemy innych nawet w innych konkursach, ja mówię na podstawie 

swojego stowarzyszenia czy Koła Gospodyń Wiejskich, jeździmy nawet na zewnątrz 

i  reprezentujemy gminy i swoją miejscowość tak. Także prosiłabym żeby tutaj jeżeli jest taka 

możliwość to żeby, żeby Państwo  Radni czy organizacje które są, które przeprowadzają takie 

działania skupiły się na tym co robią i indywidualnie to robiły tak żeby nie dochodziło do takich 

sytuacji niezręcznych w których jednym dziękujemy, drugim nie, później wychodził tutaj taka 

niezręczna sytuacja. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję, ja myślę że nie ma nic w tym złego że dziękujemy tutaj na forum 

osobom które pomagają nam współorganizować wydarzenia, starajmy się tylko po prostu 

zawsze pamiętać o wszystkich i wtedy myślę że wszystko będzie dobrze. Nie widzę żadnych 

zgłoszeń w związku z tym wnioski i informacje zamykam, przechodzimy, przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Dobra. 

Dyskusja: 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do kolejnego punktu a mianowicie punkt 6 czyli projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu, w sprawie ustalenia, w sprawie 

ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dobra, bardzo proszę 

Pani Wójt. 

Pani Wójt: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, ja pozwolę sobie oddać głos Panu 

Wice Wójtowi który jest tutaj z Panią Anią jakby projektodawcą tej uchwały i wprowadzi 

Państwa w szczegóły tych uchwał. Dziękuję.  
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Zastępca Wójta P. Malinowski: dziękuję bardzo, wracając tak żeby w kilku słowach przypomnieć 

historię, no to pamiętamy że oczekiwanie społeczne w zakresie przywrócenia cotygodniowych 

odbiorów odpadów zmieszanych było przez mieszkańców gminy wyrażane zarówno w petycji 

jak i w konsultacjach które zostały przeprowadzone. Zmiana która została wprowadzona przez 

poprzednią Panią Wójt zmieniającą częstotliwość odbioru odpadów zmieszanych, jak 

pamiętamy została wprowadzona przy zdecydowanym sprzeciwie części Radnych którzy 

przedstawiali argumenty mieszkańców. Natomiast pamiętamy że Pani poprzednia Wójt Teresa 

Dera mając większość w radzie pomimo tych sprzeciwów przyjęła, rada wówczas przyjęła tą 

propozycję zmiany i od razu tutaj pojawiły się głosy ze strony mieszkańców, stąd chociażby 

kwestia właśnie petycji i kwestia później konsultacji społecznych. Pomimo tego że te pytania 

w  konsultacjach społecznych wielu mieszkańców były ustawione sposób bardzo tendencyjny 

i  wielu przez to nie wzięło udział w tych konsultacjach, no to wynik konsultacji nawet tak 

przygotowanych był jednoznaczny i mieszkańcy oczekiwali przywrócenia cotygodniowych 

odbiorów odpadów zmieszanych. Podczas kampanii wyborczej kiedy w kampanii prawie 

wszystkie komitety które poruszały kwestie śmieci mówiły o tym że.  

Przewodnicząca RG: Panie Wice Wójcie przepraszam że  wchodzę w słowo skupmy się na treści 

uchwały a nie historii. 

 Zastępca Wójta P. Malinowski: tak ale chcę uzasadnić, Pani przewodnicząca chcę uzasadnić, 

więc wówczas wszystkie komitety podnosiły sprawę przywrócenia odbiorów odpadów 

zmieszanych, czy w zakresie tego okresu wakacyjnego, czy też w zakresie całego roku. Dlatego 

też bezpośrednio po objęciu urzędu przez Panią Wójt Magdalenę Zagrodzką odbyły się 

pierwsze spotkania z firmą Jumar z  firmą która obsługuje w naszej gminie odbiór śmieci, jak 

wiemy mamy sytuację taką że w praktyce jest to monopolista ponieważ od ilu lat w przetargach 

zgłasza się tylko jedna firma, więc rozpoczęliśmy rozmowy na temat technicznych możliwości 

wprowadzenia tej zmiany jeszcze w tym roku. Z racji tego że co słusznie podnosili mieszkańcy 

ten problem szczególnie jest dotkliwy w okresie letnim kiedy pamiętamy chociażby 

prezentowane zdjęcia wylęgających się robaków, czy fetor który się unosił, czy też inne kwestie 

podnoszone przez mieszkańców. Dlatego też w wyniku tych rozpoczętych rozmów 

wypracowaliśmy rozwiązanie następujące, otóż technicznie jeżeli Państwo dzisiaj na sesji rady 

gminy przyjmiecie obydwa projekty uchwał czyli projekt zmieniający regulamin oraz uchwałę 

zmieniającą szczegółowe zasady odbioru śmieci na terenie gminy Dobra, wówczas ta zmiana 

będzie mogła wejść w życie od 15 lipca. Wynika to z tego że no powyżej 15 dni potrzebujemy 

na to żeby ta uchwała się uprawomocniła, jest to chociażby związane z okresem jaki jest 

wymagany od uchwalenia od opublikowania przez wojewodę uchwały do wejścia w życie. 

Propozycja zmiany dotyczy tylko i wyłącznie częstotliwości odbioru śmieci, czyli wówczas od 15 

lipca mielibyśmy cotygodniowe odbiory śmieci i wiąże się to też z kosztami które musiałaby 

gmina ponieść. Z racji tego że zgodnie z umową która jest zawarta z firmą Jumar szczegółowe 

wyliczenia i to takie bardzo szczegółowe dotyczące wszystkich realnych kosztów ponoszonych 

przez firmę, firma dostarczy dopiero w momencie zmiany prawa miejscowego, tak wynika też 

z tej która była podpisana jeszcze przez poprzednią Panią Wójt, dlatego też obecnie mamy 

wyliczenia szacunkowe z których wynika że jeżeli nie doszłoby do zwiększenia ilości 

odbieranych odpadów tak, czyli ta częstotliwość by przełożyła się tylko na to że samochody 

firmy Jumar dwa razy częściej by wyjeżdżały w teren to wówczas byłby to koszt dla budżetu 
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852 000,00 zł. Natomiast przyjmując zresztą Państwo te wyliczenia dostaliście tutaj od nas, 

natomiast przyjmując taki bezpieczny wzrost tonażu odbieranych odpadów zmieszanych, 

wówczas możemy osiągnąć kwotę 1 600,000zł z rozmów co też 1 000 000,000 zł 600 000,00 

tysięcy tak 1 600 000,00 z rozmów też które w ostatnie 3 dni temu były z firmą Jumar gdzie jest 

mimo wszystko chcieliśmy uzyskać tą szczegółową kalkulację, no wynika jednoznacznie że ta 

kwota będzie raczej niższa ze względu na to że tutaj mamy taką sytuację że firma Jumar nie 

może w jakikolwiek sposób podnieść swojej marży tak. Firma Jumar musi wykazać wszystkie 

realne koszty które wynikają z wprowadzonej zmiany, czyli ze zmiany prawa miejscowego. 

Dlatego też Państwo otrzymaliście tą propozycję na maila, dziękuję bardzo też wszystkim którzy 

wczoraj uczestniczyli w dyskusji, dziękuję też wczoraj było spotkanie o 19:00 u Pani Wójt w tym 

temacie z Radnymi, ci Radni którzy dysponowali czasem na to spotkanie przybyli dzieliliśmy się 

nawzajem argumentami. Część Państwa też która nie mogła uczestniczyć w spotkaniu 

przekazała telefonicznie swoje opinie w tej kwestii, stąd też tutaj jeżeli są z tej strony jakieś 

pytania to oczywiście jesteśmy do Państwa dyspozycji. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę Pani Monika Duziak- Kowalska. 

Radna M. Duziak-Kowalska: 1 600 000,00 zł to rozumiem jest koszt do końca roku taki 

szacunkowy, ja myślę że tak naprawdę do uchwał śmieciowych będziemy musieli jeszcze raz 

usiąść, ponieważ tutaj nawet Pan Radny Sobierajski zgłaszał chociażby odpady zielone. Ja też 

cały czas mówię jeszcze od poprzedniej kadencji o tym że nie jest to system który jest atrakcyjny 

dla mieszkańców, dążymy do jak najwyższego wskaźnika recyklingu. Dla mieszkańców którzy 

mają duże ogrody, duże działki kompostowanie w tym momencie jeżeli mają małe zużycie 

wody nie jest atrakcyjne, przy takim  wzroście, takiej uldze jaką mamy dotychczas to myślę że 

do samej uchwały, do samego regulaminu i ulg będziemy musieli jeszcze przysiąść, jeszcze 

będziemy musieli ten temat tak naprawdę rozważać głębiej spróbować, ponieważ nas jako 

gminę obowiązują też wskaźniki recyklingu. Myślę że warto by było też poprosić urząd jeżeli 

dojdzie do takiej zmiany o wskazanie jak zmieniły się wskaźniki recyklingu w przeciągu, w tym 

okresie od zmian. Pani Aniu ja myślę że to będzie prośba skierowana tak naprawdę do Pani bo 

to Pani będzie widziała tak naprawdę jak to się zmienia. Ja rozumiem potrzebę chociażby 

wynikającą w okresie letnim, ale też wiem że to jest nasz punkt w którym szliśmy do wyborów, 

ale też wiem jak obciąży to budżet Gminy, a wiem że są potrzeby chociażby w szkolnictwie 

gdzie nasze szkoły na dzień dzisiejszy pękają w szwach i myślę że musimy to bardzo mocno 

rozważać jak chcemy wydatkować pieniądze i czy wszyscy mieszkańcy chcą tak I czy to ma być 

stała zmiana w ciągu roku, przez całe 12 miesięcy a nie okres letni. To jest tylko uwaga w tym 

momencie no jest to projekt który oczywiście popieram bo jest okres letni, na ten okres 

potrzebujemy mam nadzieję że, mam nadzieję że, wiem że się nie da tylko na tej umowie która 

jest podpisana teraz. Myślę że będzie trzeba tak naprawdę negocjować warunki umowy na 

przyszły rok, ale to jest przed, przepraszam tak na warunki przetargu dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, do wypowiedzi Pani Radnej chciał odnieść się Pan Zastępca 

Wójta bardzo proszę. 

 Zastępca Wójta P. Malinowski: zanim oddam głos Pani kierownik by odpowiedziała na te 

pytania które poruszała Pani Monika, tutaj no chcielibyśmy doprecyzować w kwestii kwoty. 

Z  wyliczeń takich bardzo bezpiecznych jeżeli byłby ten duży wzrost o to jest 1 600 000,00 



21 

 

natomiast z wyliczeń jeżeli tego wzrostu ilości tego tonażu by nie było jest 852 000,00zł, 

dlatego my też do budżetu, tak ilość śmieci z założenia powinna być taka sama tak i teraz 

przyjmując nawet założenia dla bezpieczeństwa że ta ilość śmieci wzrośnie, my w budżecie 

zabezpieczamy milion sto złotych tak, miliom sto tysięcy złotych. Dlatego też tutaj żebyśmy 

mówili o jakiej kwocie konkretnie mówimy w przypadku tej uchwały, mówimy o kwocie miliona 

złotych i stu tysięcy, ale jeżeli rzeczywiście nasi mieszkańcy a ja głęboko w to wierzę że coraz 

bardziej się edukują, rośnie też świadomość segregacji, rośnie też coraz większa 

odpowiedzialność społeczna w tym zakresie, no bo nie możemy patrzeć na pojedyncze 

przypadki które no trzeba użyć słowa zachowuje się w sposób patologiczny tak, bo jeżeli ktoś 

mówi że on nie będzie i tak segregował no to takie osoby będą po prostu karane i tutaj nawet 

Pani kierownik wspominała że osiem kolejnych postępowań wobec tego typu osób jest 

wszczętych. Natomiast teraz mówimy o ogóle społeczeństwa które ma świadomość potrzeby 

recyklingu, ja nawet patrząc na swoje dzieci widzę jak bardzo dobrze działa edukacja w szkole 

w tym zakresie i rzeczywiście widać bardzo dużą zmianę. Więc dla doprecyzowania kwoty, 

mówimy o kwocie milion sto i też tutaj żebyśmy mieli świadomość odpowiadając Pani radnej, 

my w tej chwili mówimy tylko o tej jednej zmianie dotyczącej tego roku tak. Ponieważ jesteśmy 

również za tym żeby zwiększyć kwestię bio, natomiast kwestię bio chcemy podjąć dopiero 

w  kolejnym roku i tutaj z Państwem jako Radnymi będą w zakresie spotkania i będziemy 

wspólnie wypracowywać plan jak to rozwiązać na przyszły rok. My też pod kątem zwiększenia 

bio prowadzimy w tej chwili już rozmowy, które mają na celu szukaniu alternatywnych 

rozwiązań które będą służyły mieszkańcom a zarazem będą tańszym rozwiązaniem 

budżetowym, nie będą za sobą pociągały wzrostu kosztów. Tak więc to na pewno wypracujemy 

do końca sierpnia tak żebyśmy tutaj we wrześniu spotkali się i we wrześniu wtedy Państwo też 

na sesji bo wcześniejszej dyskusji no przyjmiecie uchwałę jak będzie wyglądała gospodarka 

odpadami w roku 2025. Tak więc ten temat bio na razie i inne bym zostawił tu mamy konkretnie 

zmianę częstotliwości i tutaj przyjmujemy tą kwotę milion zł sto tysięcy w budżecie. Dziękuję 

bardzo. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, oddaję głos Pani kierownik bardzo proszę. 

 Zastępca Wójta P. Malinowski: przepraszam Pani kierownik jeszcze chciała coś dodać. 

Przewodnicząca RG: bardzo proszę.  

Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: odpowiadając na pytanie Pani radnej w kwestii poziomów 

recyklingu, to w roku 2023 osiągnęliśmy poziom 40,2% a mieliśmy osiągnąć 35, tak 

rekordowego bo tak mogę powiedzieć i użyć tego przymiotnika no nigdy nie osiągnęliśmy. Ja 

to diagnozuje po prostu faktem że mieszkańcy zostali zmuszeni do tego żeby segregować 

odpady poprzez to że jest mniej miejsca w pojemniku na odpady zmieszane, co z racji tego 

mieszkaniec musiał wysegregować tak żeby się zmieścić z częstotliwością raz na dwa tygodnie. 

Natomiast rok 2024 poziomy będziemy znać koło kwietnia, wtedy wpływają wszystkie 

sprawozdania od firm, my składamy sprawozdanie do Urzędu Marszałkowskiego, jak nam 

zatwierdza czyli w roku 2025 będziemy znać poziom recyklingu. Tylko problem jest tego typu 

że Unia Europejska poprzeczkę od 2024 podnosi bardzo wysoko wręcz nie do osiągnięcia, 

będziemy się bić o każdy procent bo każdy nieosiągnięty procent to są kary tak już wskakujemy 

że co roku poziom recyklingu ma aż o 10% punktów procentowych wzrosnąć. Wcześniej było 
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po 3, po 5, ale od roku 2024 o 10% jest to nierealne, ale musimy się bić o każdy procent żeby 

kary nakładane bo takowe będą, bo nie ma szans żebyśmy ten poziom osiągnęli, ale będziemy 

się bić o każdy procent tak bardzo ważna jest ta poprawna segregacja, coraz lepsza żeby osiągać 

poziomy recyklingu. Ale też państwo polskie musi stworzyć ku temu warunki bo dwie ważne 

ustawy, jedna wchodzi od roku 2025 opłata kaucyjna ale nie mamy jeszcze ważniejszej ustawy 

opłaty producenckiej a więc przedsiębiorca który wprowadza opakowanie na rynek to on po 

pierwsze musi produkując takie opakowanie korzystać z surowców wtórnych, jakiś tam 

obowiązek ma to po pierwsze a po drugie on będzie ponosił koszty utylizacji 

i  zagospodarowania takiego odpadu a nie my konsumenci. I myślę że jeżeli ta druga ustawa 

wejdzie będzie realna szansa na zmniejszenie kosztów całego naszego systemu, tylko jak tutaj 

zawsze dyskutujemy sobie z Panią Wójt z Zastępcą będzie zawsze problem z odpadami bio, bo 

nasza gmina jest gminą bardzo zieloną więc u nas tego odpadu jest najwięcej w województwie 

zachodniopomorskim i z tym musimy sobie poradzić no i przede wszystkim koszty zmniejszenia 

nastąpią jeżeli będzie mniej odpadów zmieszanych, bo to są odpady najdroższe. Im mniej 

będzie odpadów zmieszanych tym to wpłynie na mniejsze koszty całego systemu gospodarki.  

Radna M. Duziak-Kowalska: dopytam Pani Aniu drugą frakcją są odpady zielone, jeśli chodzi 

o  koszty dobrze pamiętam. 

Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: najdroższe są odpady zmieszane i mówiąc szczerze dopóki 

nie będzie kompostowni, dopóki nie będzie takich instalacji konkurencyjnych potem najdroższą 

frakcją bo nie wiele tańszą od zmieszanych chyba 200 zł są właśnie odpady biodegradowalne, 

bioodpady. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo.  

Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: najdroższa jest trawa przepraszam, najdroższa jest trawa bo 

odpady kuchenne na instalacjach są o wiele tańsze, tylko ten odpad w postaci trawy właśnie 

z  ogrodów z pielęgnacji ogrodów jest najdroższy. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosiła Pani Radna Iwona Kłosowska, bardzo 

proszę. 

 Radna I. Kłosowska: proszę Państwa chciałam się tylko zapytać czy istnieje jakiś protokół 

z  negocjacji z Panią Maruszewską, czy został w ogóle sporządzony taki protokół tak, można by 

było dostać taki protokół. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: czy  Radni mogą dostać kopię tego protokołu.  

Zastępca Wójta P. Malinowski: tak, ale w dużym skrócie to zawiera przede wszystkim deklarację 

wypełnienia obowiązku wynikającego z umowy, ze względu na to że chcieliśmy się w ten 

sposób zabezpieczyć bo mamy tak naprawdę sytuację patową. Pani Maruszewska nie mogła 

przestawić szczegółowych, czy nie chciała przestawić szczegółowych wyliczeń ponieważ nie 

nakładała na nią w tym momencie obowiązek umowa. Natomiast zobowiązała się że 

w  momencie zmiany prawa miejscowego zgodnie z wymogiem tak chroniła się tajemnicą 

handlową i ta tajemnica handlowa jedyne co może zwolnić to zmiana prawa miejscowego tak, 

i w tym momencie jak dochodzi do zmiany prawa miejscowego ona te wszystkie dane musi 

podać. Więc tak naprawdę ten protokół przede wszystkim zawiera taką informację. 
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 Radna I. Kłosowska: a jeszcze chciałabym dopytać co z tak wysokimi kosztami amortyzacji 

które Pani Maruszewska przedstawiła, czy Państwo też rozmawiali na ten temat.  

Zastępca Wójta P. Malinowski: no tak jak mówiliśmy wcześniej w momencie kiedy dostaniemy 

szczegółowe wyliczenia będziemy się do nich odnosić i Pani Maruszewska ma świadomość że 

ta cena może pójść tylko w dół a nie w górę tak. Więc jeżeli jakiekolwiek koszty już na 

pierwszym etapie negocjacji chociażby została usunięta pozycja koszty inne która została przez 

Panią Maruszewską wpisana, więc jakby już tą cenę zbijamy tak, my zakładamy że dojdziemy 

do tego poziomu 800 000,00 zł dla bezpieczeństwa przyjmujemy w budżecie 1 100 000,00 zł 

tak. Jeżeli się okaże że rzeczywiście nasze, zbyt bardzo wierzymy w naszych mieszkańców 

i  spadnie poziom segregacji no to w tym momencie ta kwota może wzrosnąć tak. Natomiast 

w  momencie kiedy Państwo zmienicie prawo miejscowe Pani Maruszewska ma obowiązek 

przedstawienia tych szczegółowych informacji dotyczących także amortyzacji i w tym 

momencie będziemy to wszystko analizować no i w interesie mieszkańców dociskać cenę aby 

była jak najniższa.  

Przewodnicząca RG: dziękuję. 

 Radna I. Kłosowska: tutaj pytanie do Pani, kiedy ta ustawa ma wejść w życie, czy Pani już wie? 

 

 Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: ustawa dotycząca opłaty producenckiej cały czas są nawet 

treść tej ustawy jeszcze nie jest ustalona, cały czas jakby przedsiębiorcy których ta ustawa 

dotyczy nie uzgodnili w ministerstwie treści tej tak naprawdę ustawy, no bo tutaj to interesy 

różnych firm. Więc kiedy zostanie wprowadzona jeśli nawet nie ma projektu rządowego to 

obawiam się że to jeszcze trochę potrwa, bo opłata kaucyjna jak Państwo pewnie już wiecie 

wchodzi od roku 2025 i część strumienia z naszej gminy to się dopiero okaże, bo nawet trudno 

oszacować to ewentualnie można wróżyć, ubędzie czyli te opakowania plastikowe i w postaci 

butelek pet i szkła to trochę odejdzie ale to mimo wszystko radykalnie nie obniży kosztów 

z  systemu, tylko i wyłącznie ustawa producenta. A tutaj nawet jeszcze treści ustawy rządowej 

nie ma bo cały czas już to trwa z 5 lat, cały czas nie jest treść ta ustalona. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca RG: czy to wszystko? 

 Zastępca Wójta P. Malinowski: jeszcze w woli uzupełnienia pozwolę sobie z racji tego że też tą 

kwestię konsultujemy z innymi burmistrzami, prezydentami, wójtami to wszyscy mają 

świadomość tego że niestety ale poziomu recyklingu no prawie żadna gmina nie będzie 

w  stanie spełnić to jeszcze ta ustawa jeżeli wyjdzie w tej formie która jest zapowiadana. 

Wyciągnie elementy systemu które w ramach tego recyklingu się znajdują, więc jeżeli tak się 

stanie to w tym momencie te poziomy będą jeszcze trudniej do osiągnięcia tak. Czyli przy 

obecnej sytuacji jeżeli nam zostanie wyciągnięty plastik, szkło w tym zakresie to po gorszy jakby 

naszą sytuację w zakresie osiągnięcia tych procentów. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, o głos poprosił Pan Radny Mariusz Lindner, bardzo proszę.  

Radny M. Lindner: ja chciałbym żebyśmy zwrócili uwagę na kwoty 800 000,00 zł jest no tak 

powiedzmy minimalnie 1100 00,00 jest przewidywane przez zarząd gminy i 1 600 000,00 zł 
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może być i podejrzewam że gdzieś koło tej cyfry skończymy. Uważam, żebyście wzięli pod 

uwagę stacja uzdatniania wody w Grzepnicy, jakby te pieniądze poszły tam zamiast te śmieci 

byśmy problem stacji uzdatniania wody w Grzepnicy mieli rozwiązany, gdzie wodę pije 4,5 tyś 

ludzi. Zastanówcie się nad tym czy warto te pieniądze wrzucać do czarnego kubła do śmieci czy 

może nie lepiej za to zrobić z czego będą korzystać też inni mieszkańcy. Ja byłem za odbiorem 

co dwa tygodnie głosowałem za tym też, mieszkałem w kraju w którym śmieci było odbierane 

co dwa tygodnie i rodzina 3 osobowa miała 60 litrów na tydzień, na dwa tygodnie i  się 

mieściliśmy. Jak się dobrze segreguje to się tam zmieści bo ja, bo ja oddaję moje odpady i tam 

praktycznie nie ma nic na dnie więc uważam że zachęta czyli zostawienie tych pojemników 120l 

to jest zachęta żeby wrzucić, dorzucić woreczek trawy, to jest zachęta żeby dorzucić deseczkę 

którą trzeba by było odwieść na PSZOK i to się zdarzy i tak że moim zdaniem osiemset tysięcy 

na pewno nie milion sto może milion trzysta więc tak do rozważenia. Oczywiście rozumiem 

tutaj zarząd gminy i wszystkich innych którzy w kampanii wyborczej mieli w programach 

wyborczych odbiór śmieci co tydzień, tylko można odbierać śmieci za tydzień na trochę na innej 

zasadzie niż w tej chwili ad hot tak do końca roku po prostu te pieniądze wydawać. Ja jestem 

przeciwny ale tak jak powiem poczekam na dalszy rozwój dyskusji bo moja, mój focus z to są 

odpady zielone i ja uważam że tutaj jest problem gdzie mieszkańcy mają i zwiększeniem im do 

240 litrów tygodniowo odbioru, no to jest coś co ci mieszkańcy pochwalali i naprawdę wezmą. 

Tutaj z tymi odpadami zmieszanymi to mamy sytuację jasną, 50% mniej więcej chce 50% mniej 

więcej nie chce. Wczoraj na osiedlu tu z Radnym Bogusław Koziołem prowadziliśmy taki 

telefoniczny resercz co ci mieszkańcy sobie sądzą i były proste sprawy. Chcesz mieć odbiór, 

proste pytanie chcesz co tydzień? Nie mieszczę się, chcesz co tydzień? Tak, ale gmina będzie 

dopłacała, to nie chcę. Chcesz co tydzień tak a gmina będzie dopłacała, mnie to nie interesuje 

gmina jest bogata, tak reagują mieszkańcy, tu takie są warianty. Więc tutaj naprawdę jest duży 

problem i wiem część mieszkańców naciska i chce te opady co tydzień ale umówmy się ci co 

dają posty na Facebooku są zainteresowani zmianą co tydzień, ci co są zadowoleni nigdy nie 

nie wchodzą na Facebooka i nie postują, zawsze na Facebooku jest krytyka. Jesteś na 

Facebooku macie sto osób krytykuje na pewno się znajdzie 100 może 200 osób które nie 

krytykuj bo nie ma po co, bo są zadowoleni więc tak to wygląda zastanówcie się. Proste pytanie 

stacja uzdatniania wody Grzepnica czy w kubeł pieniądze. 

 Dziękuję. Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę Pan Radny Łukasz Bojanowski.  

Radny Ł. Bojanowski: dziękuję Pani Przewodnicząca, Państwo Radni, Szanowna Pani Wójt, 

Panie Wice Wójcie, problem śmieci jest problem bez wątpienia wielowątkowym wielu 

mieszkańców porównuje naszą miejscowość ze Szczecinem, porównuje z innymi 

miejscowościami w  Zachodniopomorskiem i jest zbulwersowana tak naprawdę wyjątkowo 

wysokimi opłatami za śmieci które ponosimy. Jednak trzeba sobie uświadomić że nie można 

jeden do jednego porównać Gminy Dobrej z takiej na przykład Szczecinem z tego względu że 

u  nas około 80% zabudowy stanowi zabudowa jednorodzinna która przede wszystkim 

generuje dużo odpadów zielonych które są praktycznie toż samo kosztowne co odpady 

zmieszane. Bo jeżeli przyjmiemy że około 1 600 zł płacimy za tonę w tej chwili faktur, faktury 

jak przychodzą faktury firmie Jumar za odpad zmieszany a około 1400 zł płacimy za odpad 

zielony gdzie tak naprawdę dalej jest najczęściej przetwarzany i jeszcze instalacja która go 

odbiera ma z tego dochód, to należy sobie odpowiedzieć dlaczego i zadać pytanie przede 
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wszystkim dlaczego te odpady są tak kosztowne, dlaczego tylko i wyłącznie u nas jedna firma 

świadczy usługę Gospodarki Odpadami? Dlaczego tylko jedna firma zgłasza się do przetargu 

który jest ogłaszany rok rocznie? Jak ten temat jest podejmowany na Facebookach i tych innych 

mediach społecznościowych to od razu jest gros osób które piszą że przetargi są ustawiane, że 

specjalnie jest tak zrobione żeby tylko i włącznie Jumar wygrywał. Więc ja od razu zwracam się 

z prośbą do mieszkańców jeżeli mieszkańcy mają jakiś pomysł jak w cudzysłowiu przymusić, 

zaprosić inne firmy które mogłyby stawać do przetargów gminnych serdecznie proszę. Ja sam 

sobie wpadłem na bardzo prymitywny może pomysł ale chciałbym go od jutra wprowadzić 

w  życie, mianowicie na swoim Facebooku opublikuję adresy mailowe, kontaktowe do 

wszystkich spółek szczecińskich zajmujących się odpadami, odpadami, gospodarką odpadami 

odbiorem odpadów i proszę Państwa tych wszystkich którzy mają najwięcej do powiedzenia 

w  internecie przede wszystkim, żeby każdy z  Państwa to nic nie kosztuje wysłał maila pod 

podane adresy które jutro opublikuję i napisał że mieszkaniec gminy Dobra, Mierzyna 

jakiejkolwiek miejscowości Sołectwa w naszej gminie prosi o to żeby w następnym przetargu 

szczecińska firma wystartowała w postępowaniu w  gminie Dobra. 

 Przewodnicząca RG: 15 sekund do końca wypowiedzi. 

 Radny Ł. Bojanowski: może dzięki temu monopol zostanie złamany i dzięki temu będą firmy 

które będą w stanie świadczyć usługi tańsze. Bo jeszcze tylko powiem Państwu informację która 

jest oczywiście ogólnodostępna ale żeby była łatwo porównywalna, jeżeli nas kosztuje 1600 zł 

tona odpadu którą płacimy na fakturze a Leśno Górne bierze około 600 zł od firmy Jumar za 

dostarczenie i utylizację tego odpadu to 1000 zł jest kosztem, kosztem, jakby przychodem firmy 

Jumar. Teraz należy sobie odpowiedzieć na pytanie.  

Przewodnicząca RG: Panie Radny proszę kończyć.  

Radny Ł. Bojanowski: Szanowna Pani Przewodnicząca proszę mi dać dokończyć jeszcze tą 

wypowiedź. Należy sobie odpowiedzieć czy te 1 000 zł nie jest zbyt wygórowaną stawką którą 

nasza Gmina ponosi a przede wszystkim mieszkańcy tak naprawdę za gospodarkę odpadami 

i  tak samo jest przy opadach zielonych. Jeżeli tona odpadu zielonego, oddanie 

zagospodarowanie na instalację kosztuje około 500 zł, my płacimy około 1400 zł to jak może 

900 zł kosztować tak naprawdę logistyka i oczywiście cała ta otoczka, ale od tony jest to kwota 

niebagatelna. Cóż jeszcze chciałem powiedzieć że jeżeli rzeczywiście wielu z Radnych 

startujących w kampanii miało w swoich, w swoim programie odbiór śmieci cotygodniowy, ja 

także ale wszystko się tyczyło okresu letniego. Tutaj tak naprawdę jesteśmy postawieni pod 

ścianą że albo decydujemy się do końca roku na odbiór tych odpadów cotygodniowych, co bez 

wątpienia to w ogóle nie podlega dyskusji będzie powodowało i będą powstawały sytuacja 

patologiczne tak jak Pan Radny Mariusz mówił będą ludzie sobie wrzucali deseczkę, kawałek 

konaru, woreczek zielonki bo się nie zmieścił do 120 i tak dalej, i tak dalej i się okaże za chwilę 

że w przyszłym roku jak przyjdzie nam podliczać poziom recyklingu. To ten który jest 

niebagatelny osiągnięty za ubiegły rok ponad 40% nagle spadnie o kilka procent w dół 

a  przyszłoroczny będzie musiał być na poziomie 45%. Skąd gmina weźmie i zabezpieczy 

pieniądze miliony podejrzewam do Unii Europejskiej na karę który przyjdzie nam płacić za nie 

osiągnięty poziom recyklingu. Dlatego ja przy takim rozwiązaniu przy którym w tej chwili 

uchwało dawca optuje uważam że nie jest to odpowiedzialne żebyśmy wydawali tyle pieniędzy, 
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a bo jeszcze proszę Państwa, szanowni mieszkańcy, Radni. Pani przewodnicząca proszę 

pozwolić, w tej chwili w budżecie Gminy jest deficytu na śmieci około trzy i pół miliona złotych, 

ten deficyt jest w jakiś sposób pokryty ale jeżeli dorzucimy teraz do tego półtora miliona 

którego będzie brakowało, to mamy 5 milionów które tak naprawdę można byłoby przeznaczać 

na zupełnie inne działania infrastrukturalne w gminie.  

Przewodnicząca RG: Panie Radny proszę bardzo proszę kończyć. 

Radny Ł. Bojanowski: uważam że, proszę Państwa uważam że zamiast skupiać się w tym 

momencie nad tym czy warto wydawać tak potężne pieniądze które rzeczywiście mogą być 

zainwestowane w Grzepnicę i w stację uzdatniania wody po niewielkim dofinansowaniu. 

Powinniśmy przede wszystkim wspomóc Państwa władzę wykonawczą i przygotować 

perfekcyjnie jak tylko się da przetarg na przyszły rok który będzie obowiązywał właśnie od 

kolejnego roku, ale to już trzeba robić bo mamy świadomość tego że tak naprawdę procedury 

przetargowe muszą wystartować najpóźniej we wrześniu żeby tak naprawdę były 

rozstrzygnięte. 

 Przewodnicząca RG: Panie Radny bo będę zmuszona odebrać Panu głos, bardzo proszę 

ostatnie dwa zdania są jeszcze inni  Radni którzy chciałby zabrać głos. 

 Radny Ł. Bojanowski: uprzejmie tylko. 

 Przewodnicząca RG: rozumiem że temat jest bardzo gorący.  

Radny Ł. Bojanowski: dlatego ja uprzejmie tylko proszę Pana Zastępcy Wójta Pawła 

Malinowskiego i chciałbym uprzejmie prosić, być może nawet w jakiś sposób prośbą 

zobowiązać do nawiązania kontaktu z wszystkimi przedstawicielami trzech spółek szczecińskich 

do próby rozmów, podjęcia dyskusji aby te filmy wystartowały u nas w kolejnym przetargu i  być 

może to w znaczny sposób rozwiąże problemy finansowe na nadchodzący rok. A teraz moje 

zdanie jest takie szanowni Państwo żebyśmy nie pakowali 1,5 miliona. 

 Przewodnicząca RG: Panie Radny ostanie dwa słowa.  

Radny Ł. Bojanowski: w takie rozwiązanie. Dziękuję pięknie. 

 Przewodniczący RG: dziękuję, bardzo proszę o zabranie głosu Panią, dobrze pytanie do Pani 

Radnej Moniki Duziak, w trybie normalnym dziękuję. Natomiast Pan Radny Grzegorz Śliwiński 

ad vocem? Dziękuję bardzo, zatem proszę o głos Panią Ewę Głowacką. Dobrze po Radnej Pani 

Ewie Głowackiej oddam głos Pani Wójt, bardzo proszę Pani Radna. 

 Radna E. Głowacka: Szanowna Pani Wójt, Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni  Radni 

słuchając tych wypowiedzi przychylam się tutaj do cennych uwag Pana Łukasza Bojanowskiego 

ale chciałam nadmienić ze szefowa firmy Jumar deklarowała że wzrost ten cen który ma nie 

powoduje tego że jeden raz w tygodniu są śmieci odmieniane, odbierane, 2 razy w tygodniu 

wtedy w tym czasie deklarowała że będzie to odbierane jakby w tej opłacie która jest. Co się 

takiego zadziało za dosłownie kilka miesięcy że szefowa firmy Jumar zmienia w ogóle zdanie 

i  obciąża gminę dodatkowymi kosztami, jest 5 zł 10 tylko milion sześćset z tego albo osiemset 

koło miliona. Co się takiego nagle stało i my jesteśmy postawieni pod ścianą bo no nie mamy 

wyjścia, ja byłam za tym żeby odbierać raz w tygodniu ale mówię to było po deklaracji Pani 
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szefowej firmy Jumar że mogą nie wzrosną koszty. A w tej chwili się okazuje że nowe władze, 

nowa rada i tak jak tu Pan Łukasz mówi pewne decyzje są wymuszane i jakby bo, bo znając 

psychologię działania mieszkańców negocjacji obiecało się to trzeba zrobić no ale nie za takie 

pieniądze to jest pół roku dosłownie, mówię tu trzeba by jakoś rozważyć tą sytuację. Ja 

oczywiście byłam za i byłam pierwsza że pewne rzeczy są jakby wzięte z sufitu, nie mamy ani 

wyliczeń niczego i podejmujemy takie decyzje No to jest bardzo duży koszt, także no będziemy 

radzić jeszcze ale. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję Pani Radna, o głos proszę żeby zabrał Pan Radny Mariusz Jędrak. 

Radny M. Jędrak: ja proszę Państwa tutaj nawiązując do wypowiedzi wcześniejszych oczywiście 

jestem za tym i pieniądze powinny i muszą się znaleźć na stację uzdatniania wody w Grzepnicy, 

ale jeszcze skierowałem pytanie odnośnie mieszkańców którzy pytali mnie czy na przykład 

pojemnik na odpady zielone można zwiększyć ze 120 litrów na przykład na 240. Po telefonie 

do firmy Jumar kazano mi złożyć zapytanie w formie pisemnej w tym temacie i tutaj korzystając 

z jest tutaj Pani dyrektor, Pani kierownik wydziału mam takie pytanie: odpady selektywne jest 

podany kod bio cena netto wywozu jednego pojemnika 120 l wynosi 40 złoty z groszem a 240l 

wynosi niespełna 70 zł. Firma jeszcze piszę ten sposób że pojemniki oddawane są bezpłatnie 

w użytkowanie klienta jeżeli on tam nie będzie zniszczony, nie ponosi żadnych roszczeń i tak 

dalej, Pani Kierownik czy jest faktycznie taka możliwość że ja jako prywatna osoba posiadam 

pojemnik na przykład na odpady zielone 120l do którego się nie mieszczę nie dotyczy to mojej 

osoby ale taki przykład podam. Czy zgłaszając się do firmy Jumar tak jak firma Jumar mi 

odpowiada z prośbą że chciałbym wymienić taki pojemnik na pojemnik 240l mogę od nich 

pozyskać taki pojemnik tutaj na terenie gminy Dobrej i za niego indywidualnie płacić, czy jak 

wygląda sprawa? 

 Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: może nie tyle, nie tyle co wymienić co firma Jumar świadczy 

taką dodatkową usługę ale warunkiem świadczenia tej dodatkowej usługi jest że właściciel 

nieruchomości podpisuje indywidualną umowę na odbiór bioodpadów poza pojemnikiem 120, 

ten który reguluje akt prawa miejscowego taką indywidualną umowę ten pojemnik jest 

odbierany w innym terminie prawdopodobnie w piątek, w innym terminie niż nasze odpady 

zgodnie z harmonogramem i taka, takie świadczenie usług jak najbardziej jest możliwe. A więc 

odbieramy pojemnik 120l który, wielkość tego pojemnika reguluje regulamin utrzymania 

czystości i porządku w gminie w ramach wnoszonej przez Pana opłaty czyli właściciela 

nieruchomości taka wielkość pojemnika jest odbierana. Natomiast jeżeli mieszkaniec ma na 

tyle duży ogród i tak dużo tych odpadów może bo prawo tego nie zabrania, może na pozostałą 

część którą ma podpisać umowę indywidualną już na innych zasadach takich komercyjnych 

tylko że pojemnik to już w ramach umowy pojemnik czy firma dostarcza czy jakie tam są 

warunki to nie bardzo się orientowałam ale w każdym bądź razie jest taka możliwość pojemnik 

za pozostałą część może właściciel nieruchomości otrzymać jeśli podpisze umowę z firmą 

Jumar oni taką usługę świadczą, tylko że jest odbierany w innym terminie nie wtedy kiedy 

Gminne odpady. Radny M. Jędrak: jasne czyli zasadniczo w umowie mamy ten pojemnik 120l 

plus pojemniki inne i worki na odpady zmieszane. 

 Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: i to jest odbierane w ramach wnoszonej opłaty. 
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 Radny M. Jędrak: jasne i do tego każdy indywidualny, indywidualne może sobie zawrzeć 

umowę z firmą Jumar i odpady zielone czy dodatkowy na 120 czy 240 litrów ponieważ się do 

niego nie mieści. 

 Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: tak dokładnie. 

 Radny M. Jędrak: dziękuję bardzo. Przewodniczący RG: dziękuję, bardzo proszę o zabranie 

głosu Pana Radnego Marcina Sobierajskiego. 

M. Sobierajski: Szanowni Państwo ja mam tutaj króciutko dwa pytania do Pani Kierownik, 

chciałbym żeby te jedno z nich że tak mocniej wybrzmiało: jakie pozytywne skutki są dla 

odbioru co dwa tygodnie poza finansowymi tak to jest jakby jedna sprawa? Drugie pytanie 

mam na ile Pani zdaniem patrząc na Pani doświadczenie w tej kwestii jest prawdopodobne że 

wzrośnie frakcja zmieszanych kosztem niższej segregacji. 

 Przewodniczący RG: dziękuję bardzo, proszę o odpowiedź Panią Kierownik. 

 Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: wiele razy już o tych takich namacalnych faktach mówiłam 

ale z przyjemnością o tym powiem, w roku 2023 odebraliśmy 5 tysięcy odpadów zmieszanych. 

Oczywiście ta cyfra Państwu nic nie powie bo to trzeba porównać do roku 2022 gdzie tych 

odpadów było chyba 5200 czy 5500 nie chcę tutaj, nie pamiętam dokładnie. W każdym bądź 

razie różnica między rokiem 2022 a rokiem 2023 to około 800 odpadów zmieszanych mniej, 40 

mniej ton, 40% odebraliśmy do roku 2022 papieru, 40% więcej o 17% więcej plastiku to 

wszystko miało właśnie to ogromne przełożenie na poziomy recyklingu. Zamiast 35 które było 

ustawowym osiągnęliśmy poziom 40%, takiej, takiego procentu nigdy, nigdy nie takiego skoku 

nigdy nie mieliśmy w gminie to jest pierwsza sprawa. Oczywiście to ma bezpośrednie 

przełożenie finansowe, odebraliśmy 5 tysięcy a szacowane na rok 2023 było około 5900 ton 

odpadów czyli około 900 ton mniej biorąc pod uwagę że oczywiście około 500 nieruchomości 

przybywa co roku tak. Więc nie tylko mniej odebraliśmy, nie tyle samo lecz mniej chociaż 

przybyło ponad 500 nieruchomości w roku 2023. No jakby to wydaje mi się że to spowodowało 

że ta segregacja naprawdę jest o wiele lepsza bo trudno znaleźć inną metodę oczywiście 

edukacja jest bardzo ważna, co roku są kampanie edukacyjne ale mimo wszystko ta dotkliwość 

braku miejsca w pojemniku zmusza mieszkańców do tego żeby odpadł wrzucić do worka a nie 

do pojemnika. 

Radny M. Sobierajski: na ile prawdopodobne jest że wzrośnie frakcja zmieszanych kosztem 

segregacji. 

Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: ja chciałabym mieć taki optymizm jak Pan zastępca i oby się 

tak stało i oby się tak stało ale wydaje mi się że może skala nie będzie taka jak przed rokiem 

2022, ale jednak do póki nie będzie odbierana cała ilość bioodpadów część tych bioodpadów 

będzie lądować w odpadach zmieszanych nawet jak zwiększymy pojemnik 240 to mamy tak ze 

dwa tysiące gospodarstw których są ogromne trawniki oni potrafią nawet do dwóch ton 

rocznie oddać odpadów zielonych. Więc część tej trawy na pewno wyląduje w odpadach 

zmieszanych, no i oczywiście ci którym się albo w ogóle nie chce segregować albo robią to źle, 

niedobrze nie dokładnie po tak zwanych łepkach. W związku z tym trochę tego, trochę tego, 

trochę tego odpadów zmieszanych oczywiście przekonamy się w grudniu i Państwa o tym 
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poinformuję jaka jest segregacja czy spadła czy wzrosła ilość szacowanych odpadów 

zmieszanych. Ale wydaje mi się wręcz graniczy z pewnością że odpady zmieszane, ilość tych 

odpadów zmieszanych przybędzie i mój szacunek jest taki że te 3 tysiące ton zamiast 2700 to 

jest takie minimum, myślę że takie 3100 odbierzemy więcej 2700.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosiła Pani Radna Monika Duziak- Kowalska. 

Radna M. Duziak-Kowalska: ja się troszeczkę przysłuchuję tym wszystkim wypowiedziom, 

wcześniej mieliśmy zapytanie o o to konieczność powołania osoby która będzie się zajmowała 

chociażby możliwością utworzenia Zakładu Usług Komunalnych. Proszę Państwa to jest właśnie 

pokłosie tych wszystkich rozmów, podejrzewam że ta uchwała która stanęła na dzisiejszej sesji 

również jest pokłosiem interpretacji które, która wzywała Panią Wójt do wprowadzenia 

natychmiastowego już od lipca odbioru cotygodniowego. Każdy z nas zdaje sobie sprawę że 

temat śmieci jest tematem drażliwym zarówno dla mieszkańców, dla Radnych jestem na tym 

trudnym tak naprawdę do opracowania zarówno przez urzędników a same przetargi nie tylko 

w naszym powiecie, nie tylko w naszym województwie mamy do tak zwanych zmów 

śmieciowych tak korporacji śmieciowych że do przetargu występują tylko jedne. To jest umowa 

która nie odbywa się tylko u nas, taki proceder tak naprawdę mamy w całej Polsce co pokazała 

chociażby sytuacja Warszawska tak. Każdy z nas śledzi na bieżąco sytuację w kraju, wiemy że 

to nie jest tylko u nas co więcej jedyną chyba opcją dla naszej gminy która jest gminą zieloną 

jest to co mówiłam jeszcze w poprzedniej kadencji. Pierwsza uchwała która zmieniała 

regulaminu utrzymania czystości, dla nas ratunkiem jest tylko kompostownia która powinna 

powstać, wtedy to był koszt około 4 milionów teraz te koszty będą dużo większe, będą 

oscylowały podejrzewam że w granicach nawet 60 milionów tak. Myślę że jak byśmy za tamtej 

kadencji przyjęli tą przyjęli możliwość utworzenia, sprawdzili tą możliwość w tej chwili byśmy 

mieli już zwrot kosztów takiej instalacji. Na tą chwilę naprawdę mamy duży problem żeby to 

rozwiązać i ten problem stoi nie tylko przed nami jako radą ale stoi zarówno przed Panią Wójt, 

Panem zastępcą jaki całym tutaj zespołem wydziału tak. Myślę że jest to temat naprawdę 

drażliwy Pan, Pan Lindner wypowiada się że on nie jest za tym. Panie Mariuszu ja pamiętam 

Pana wypowiedzi z poprzednich kadencji że całość kosztów powinni pokrywać mieszkańcy, ja 

się z tym z Panem nie zgodzę ponieważ my nie możemy obciążać mieszkańców maksymalnymi 

stawkami bo mamy duży odsetek osób starszych którzy już teraz sobie nie radzą. Nie radzą 

sobie z odbiorem dla nich t120, 120l czy te 240l odpadów zmieszanych jest wystarczające i oni 

nam o tym mówią, ale są też ludzie młodzi którzy napływają tutaj do nas, rodziny które się 

rozwijają mają małe dzieci i oni okresowo mają taki, taki po prostu bum śmieciowy że nie są 

wydolni zmieścić się tak w tym pojemniku. Ja powiem jako młoda mama tak, młoda mama 

która też ma dziecko w takim wieku pieluch owym jak to się mówi, też też miałam problem 

przez jakiś czas musiałam jak to mówią myśleć jak to związać jak to sobie z tym poradzi żeby 

mi się zmieściło. Nie raz dzwoniłam do Pani Asi Pani, Pani kierownik co mam zrobić bo się nie 

zmieszczę tak sama dzwoniłam jako Radna chociaż mam duży pojemnik, było, był taki okres 

kiedy dziecko było w takim okresie że potrzebowałam. Ja rozumiem że jest to problem nie 

uważam że nie powinniśmy obciążać też mieszkańców całościowo, myślę że powinniśmy szukać 

możliwości utworzenia mimo wszystko tego zakładu który poniekąd rozwiąże nam problem 

całościowo. Dziękuję bardzo. 
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 Przewodnicząca RG: dziękuję, ad vocem proszę Pan Radny Mariusz Lindner. 

Radny M. Lindner: ad vocem do Pani Moniki Duziak ponieważ wymieniła mnie personalnie 

i  zgodnie z definicją ad vocem to jest prawidłowe ad vocem. A więc sytuacja wygląda w ten 

sposób oczywiście w ostatniej kadencji byłem za tym żeby mieszkańcy finansowali swoje 

odpady sami, nie widzę, nie widzę powodu żeby z budżetu gminy dofinansowywać odpady 

które ktoś produkuje. Przepraszam bardzo to są publiczne pieniądze potrzebujemy budowy 

dróg, potrzebuję budowy szkół, potrzebujemy stacji uzdatniania wody w Grzepnicy. Ja 

zagłosuję 10 zł i co tydzień nie mam z tym problemu i dołóżmy z budżetu gminy 10 milionów 

proszę bardzo, nie ma z tym żadnego problemu zagłosuję nie ma sprawy, ale musicie wiedzieć 

że 10 milionów nie pójdzie na inwestycje i o to zawsze mi chodziło i proszę moich słów nie 

przekręcać. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę o zabranie głosu Panią Katarzynę Ciurzyńską, 

dobrze dziękuję, Pani Katarzyno.  

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: temat jest trudny, ja nie rozumiałam wówczas decyzji 

poprzedniej rady z że zmieniamy harmonogram wywozu śmieci z raz w tygodniu na dwa 

tygodnie. Być może gdyby nie było zmiany wówczas być może teraz rozmawialibyśmy na temat 

bio, no ale jest jak jest. Ja jestem mile zaskoczona że tak trudny temat a my dyskutujemy, 

rozmawiamy w wielu, wiele z  Państwa głosów są głosami ważnymi. Choćby Pan Bojanowski 

powiedział dużo, dużo rzeczy które się z  nim zgadzam, Pan Mariusz też ma dużo racji chociaż 

uważam że rozmowa z mieszkańcami, Pan Mariusz ma swoich mieszkańców zrobił, wykonał 

ileś tam telefonów do tak jak sam mówił do swoich sąsiadów. Ja sama byłam jakby inicjatorem 

wówczas petycji gdzie rozmawiałam z mieszkańcami żeby przywrócić raz na tydzień. Więc wy 

też Państwo musicie zrozumieć że ja na przykład nie mogę zawieść swoich mieszkańców 

z   którymi rozmawiałam przez wiele miesięcy, wiele tygodni i uważam że każdy z  nas został 

tym Radnym nie z fanaberii tylko po prostu żeby coś robić i ja będę słuchać głosu tych 

mieszkańców z którymi rozmawiałam i na pewno dzisiaj zagłosuję za odbiorem za odbiorem 

cotygodniowym ale jeszcze raz powtórzę temat jest trudny i my musimy znaleźć rozwiązanie 

choćby od przyszłego roku. Na tą chwilę tak jak powiedziałam będę za. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RG: dziękuję, proszę o zabranie głosu Pana Radnego Grzegorza Śliwińskiego. 

Radny G. Śliwiński: Szanowni Państwo temat trudny tak jak już było wspomniane niemniej 

jednak chciałbym tutaj zwrócić kilka uwag, przede wszystkim do tego co już było powiedziane 

jesteśmy postawieni troszeczkę pod ścianą ze względu na wcześniejsze negocjacje które żeśmy 

prowadzili i  rozmawialiśmy z firmami wyglądały troszkę inaczej, tak jak już Pani Ewa tu 

wspomniała całkowicie inne koszty miało być, dzisiaj koszty takie jakie poznaliśmy mamy przed 

sobą właśnie do decyzji. Oczywiście w ramach kampanii też wielu z nas i AD również 

podnosiłem kwestie tego żeby właśnie odbiór był cotygodniowy, też zastanawialiśmy się nad 

tym żeby to było właśnie w okresie wakacyjnym. Niemniej jednak to co powiedział Pan Łukasz 

jeśli chodzi o koszty one są dla nas troszeczkę niezrozumiałe, ważne jest to żebyśmy 

spożytkowali te pieniądze z właściwy sposób. Uważam że dzisiejsze koszty które dzisiaj są 

nałożone na nas patrząc przez ten projekt który tutaj mamy no są bardzo wysokie i są raczej 

właśnie takim elementem postawienia nas pod ścianę. Jeśli chodzi o elementy z odbioru śmieci 
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to bardzo wielu mieszkańców oprócz tego podnoszenia kwestii związanych śmieci zmieszanych 

niestety jednak podnosi bardziej odpady bio i tutaj należy się na pewno nad tym pochylić ze 

względu na to że bio w naszej gminie w odróżnieniu od miasta Szczecina czy innych przyległych 

miejscowości jest całkowicie inny. Mamy też w perspektywie to że miasto chcę uruchomić 

spalarnie i tam się też zmieni frakcja zielona bardzo mocno i firmy która dzisiaj odbierają tą 

frakcje w mieście, w mieście Szczecinie będą inaczej podchodziły też do naszej gminy i do 

odbioru z naszych właśnie terenów takich frakcji, może to się bardzo mocno zmienić 

w  następnym przetargu. Ja osobiście uważam że następny przetarg jest najważniejszy 

i  należałoby się nad tym skupić i bardziej pochylić niż nad tą kwestią którą dzisiaj podnosimy 

i  przeboleć niestety kosztem naszych mieszkańców to że wytrzymają jeszcze i poczekają te pół 

roku i podejmą decyzję władzę właściwą przy przetargu tak abyśmy mogli lepiej spożytkować 

te środki które zostaną może uchwalone lub nie. Jeśli chodzi o zielone to też jest pewien limit, 

nie możemy postawić na przykład kosze 240 bo udźwig tych koszy jest za mały i to są też takie 

kwestie które są sporne. Musimy tu stawiać pojedyncze kosze, więcej koszyk to jest jedyna 

alternatywa, ja uważam że zielonka jest chyba bardziej istotna a te pieniądze można 

przeznaczyć gdzie indziej w inne inwestycje które są bardzo istotne w chwili obecnej dla 

naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, proszę o zabranie głosu Pana Radnego Łukasza Bojanowskiego. 

Radny Ł. Bojanwski: ja jeszcze tylko Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowna Pani Wójt 

i  Panie wice Wójt i Szanowni  Radni chciałem tylko dopowiedzieć odnośnie dyskusji tej Pani 

Moniki Duziak i Pani Katarzyny Ciurzyńskiej Radnych że po pierwsze Zakład Usług Komunalnych 

który ewentualnie byłby brany pod uwagę to nie jest pieśń tak naprawdę na dzisiaj i on nie 

rozwiąże problemu przyszłorocznego przetargu tylko jego powstanie wszelkie formalności 

z  tym związane i cała otoczka infrastrukturalna to jest myślę że co najmniej 2 jak nie 3 lata. 

Dopiero wtedy mówi się o jakichkolwiek korzyściach płynących z takiego zakładu Usług 

Komunalnych więc na tą chwilę ponawiam prośbę żeby skupić się na porządnym 

przygotowaniu przetargu który ma obowiązywać od przyszłego roku. Jeśli chodzi 

o  mieszkańców którzy mają właśnie chociażby związane z tym że się rozrosła, powiększyła 

rodzina i mają problem, to nie ma kłopotu żeby złożyć nową deklaracji zmieniającą i poprosić 

o  pojemnik 240 i wtedy nawet przy tym dwutygodniowym co dwutygodniowym odbiorze 

śmieci nie powinno być problemów żeby taka rodzina się pomieściła wiem to z doświadczenia 

z autopsji, bo przed taką sytuacją byłem postawiony prawie przed dwoma laty jak się nam 

urodziło dziecko kolejne i  i wtedy pojemnik został bez problemu na większy wymieniony. 

Proszę tylko teraz jeszcze wziąć pod uwagę że to co mówiła Pani Kierownik wydziału przed tymi 

dwoma laty kiedy zostaliśmy niejako postawieni przed sytuacją odbioru z mniejszą 

częstotliwością to oszczędności które wyniknęły na podstawie tego że nagle mieszkańcy zaczęli 

porządniej segregować odpady, sięgają w przeliczeniu około półtora miliona złotych a teraz 

półtora miliona złotych mamy naprawdę wyłożyć na to żeby no te pieniądze tak naprawdę tak 

jak było potocznie powiedziane powędrowały do czarnego kubła. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RG: dziękuję, Panie Radny celem sprostowania w trybie zwykłym czy ad vocem 

było? tak, tak dziękuję, proszę, proszę zabranie głosu Pana Radnego Bartłomieja Milucha.  
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Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Panie  

Radni temat ciągnie się i mnie to trochę irytuje że my nie możemy dopracować, wyprasować 

takiego stabilnego systemu, eksperymentujemy co 2 lata praktycznie i co 2 lata zmieniamy ten 

system. Jest to trudne dlatego że ustawodawca nam uniemożliwia z jednej dobranie 

odpowiednich wskaźników i  metod ustalania opłat od mieszkańców, mamy teraz tą metodę 

od wody która też ma wiele mankamentów. Natomiast na dzień dzisiejszy rozmawiamy 

o  powrocie do odbioru odpadów raz na tydzień, jak była ta zmiana 2 lata temu ja mówiłem że 

korzystałem wcześniej jak komercyjnie podpisaliśmy indywidualne umowy na odbiór odpadów 

z odbioru dwutygodniowego od Jumaru dlatego że to było taniej tak, tyle że w tym przetargu 

który był rozstrzygnięty okazało się że to wcale nie jest tańsze. Ja miałem w 2010 roku 

praktycznie 2 razy niższy rachunek za odbiór odpadów za dwa tygodnie niż jak bym się 

zdecydował na cztery odbiory w miesiącu. Przetarg pokazał co innego ale może to jest tak tutaj 

Państwo podnosicie słusznie swoje spostrzeżenia to jest skutkiem tego że nie ma konkurencji 

tak, wykonawca jest świadomy że nikt nie chce tutaj wejść na rynek. Ja namawiałem wcześniej 

Panią Wójt żeby skorzystać z instytucji które prawo zamówień publicznych nam daje do 

dyspozycji, ja jestem przeciwny takim rozmowom, spotkaniom indywidualnym czy to 

z  Remondisem, czy to z Mpo czy to z Pre Zero, czy to z Trans Netem że no to jest działanie 

które może być potraktowane jako trochę czyn nierównego traktowania wykonawców pod 

kątem prawa zamówień publicznych. Prawo zamówień publicznych nowe przewiduje 

instytucje wstępnych konsultacji rynkowych, czyli formalnie gmina daje ogłoszenie może 

wysłać zaproszenia indywidualne do tych kilku wykonawców razem z firmą Jumar i można się 

ich spytać. Mamy nasze wskaźniki, mamy nasze strumienie odpadów, mamy naszą umowę, 

często duże koszty też generuje jeden niewinny zapis w umowie, my tego możemy nie być 

świadomi a wykonawcy to kalkulują, kalkulują wyższe ryzyko, wysokość kar umownych też 

może mieć na to wpływ więc skorzystajmy z tych wstępnych konsultacji rynkowych jeszcze 

teraz w tym okresie wakacyjnym przed ogłoszeniem tego właściwego postępowania 

o  udzielenie zamówienia publicznego. Ja wczoraj nie mogłem być na spotkaniu o 19:00 do 

tego że byłem w Warszawie na posiedzeniu zespołu Unii Metropolii Polskich największych 

miast 12 właśnie delegatów, członków biur zajmującymi się, zajmującymi się zamówieniami 

publicznymi też między innymi temat odpadów był poruszany i urząd ochrony konkurencji 

i  konsumentów zaczyna tutaj działać tak. W Poznaniu od 4 lat dwie firmy mają nieprawomocną 

decyzję bo cały czas się odwołują udowadniającą zmowę rynkową, ale no teraz po tych takich 

przykładach kiedy UOKiK rzeczywiście zaczyna brać się do roboty o dziwo ma to wpływ na cenę 

i na wysokość opłat które pobierają ci wykonawcy którzy życzą sobie w przetargach. Dlatego 

no chociażby taki sygnał dla Jumaru że może wejść ktoś z zewnątrz poprzez wstępne 

konsultacje rynkowe może zadziałać motywująco na obniżenie tych opłat stałych które tam 

mają, jakieś inne amortyzacje, mamy z jednej strony koszt stały którego nie pomniejszymy to 

jest koszt odbioru do zagospodarowania a tutaj ten koszt który jest ruchomy no to jest koszt 

który którym z transportem i z odebraniem. Dlatego ja jeszcze przysłuchuje się tej dyskusji 

i  naprawdę mam nadzieję że wypracujemy tutaj takie rozwiązanie które nie będzie idealne 

i  satysfakcjonujące dla wszystkich, ale takie które na tą chwilę będzie według nas najlepszym 

możliwym wyjściem z tej sytuacji. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, bardzo proszę o zabranie głosu Panią Radną Iwonę Kłosowską. 
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 Radna I. Kłosowska: ja mam pytanie czy została wyliczona kwota jeżeli byśmy przyjęli tą 

proponowaną uchwałę i w takiej sytuacji żeby gmina nie ponosiła kosztów tylko koszt by 

ponosiło gospodarstwo domowe, jaka to by była kwota dla gospodarstwa domowego? 

Przewodnicząca RG: Bardzo proszę o zabranie głosu bo Pani Wójt chciała podsumować na 

koniec dyskusji zabrać głos więc jest teraz okazja, jeśli Państwo chcecie to odnieść się także do 

pytania Pani Radnej. 

Zastępca Wójta P. Malinowski: ja krótko powiem w tych kwestiach które tutaj ja byłem 

wywoływany albo ja mogę odpowiedzieć i zaraz tutaj oddam głos Pani Wójt by odpowiedziała. 

Więc tutaj zaczynając od Pana Bojanowskiego tutaj mówi Pan o zobowiązaniu tak wice Wójta 

do rozmów i tak dalej. No wczoraj mieliśmy spotkanie i dobrze Pan był informowany że takie 

rozmowy będą prowadzone, że będziemy analizować to też co Pan Radny Miluch wspomniał. 

Będziemy analizować pod kątem takim czy są jakieś zapisy które powodują że wykluczają jakiś 

uczestników żeby maksymalnie dać możliwość do tego, utworzyć pole, ja zakładam że 

poprzednia Wójt też chciała żeby tutaj była konkurencyjność, nie udało się tak. Więc chcemy 

podjąć wszelkie możliwe działania czyli rozmowy ze wszystkimi firmami które są w zasięgu 60 

km czyli ten wymóg który jest jeżeli chodzi o  świadczenie usług, też mówiliśmy wczoraj nie 

chcemy podawać konkretów tak w zakresie rozmów które już są prowadzone jeżeli chodzi 

o  kwestie czy zakładu Usług Komunalnych potencjalnego czy też innych kwestii 

alternatywnych które dają możliwość zmiany. Ale to dotyczy tych zmian które będziemy 

wprowadzali od września tak, znaczy od września w sensie we wrześniu, do września 

wypracujmy po to żeby wówczas żebyście Państwo uchwalili takie zasady które będą 

obowiązywać w  kolejnym przetargu. Natomiast dzisiaj rozmawiamy konkretnie o tej sytuacji, 

więc tutaj nie bardzo rozumiem to Pana wezwanie do zobowiązania skoro Pan dobrze wie że 

takie rozmowy tutaj i są prowadzone i będą w tym zakresie kontynuowane. Odnosząc się do 

wypowiedzi Pana Radnego Milucha nam bardzo zależy na tym tak żeby wprowadzić tą 

konkurencyjność, mamy też świadomość że zmiany typu Zakład Usług Komunalnych czy też 

współpraca w tym zakresie z innymi gminami bo też tego typu rozmowy są prowadzone, to jest 

temat który może nie być już gotowy na kwestie wrześniową tak, więc z jednej strony myślimy 

długodystansowe o rozwiązaniu tego problemu. Też to co mówił Radny Śliwiński całkowicie 

zmienia się podejście do bio, bio z racji tego że chociażby Leśno Górne tworzy ziemię z tego, za 

chwilę powstanie Remondis ze Szczecinem buduje podobny obiekt w Szczecinie. Za chwilę się 

okaże że bio będzie bardziej nawet poszukiwane tak, tutaj gminy będą miały możliwość wyboru 

ze względu na to że ten recykling nazwijmy tak czyli przetwarzanie na inne dobra które będą 

wykorzystane powtórnie, ten temat no będzie mocno rozwijany i tutaj na Pomorzu Zachodnim 

również. Ale też jeszcze odnosząc się do Pana Bojanowskiego w temacie odbioru bio jeżeli 

chodzi o Leśno Górne Jumar ma jeżeli dobrze pamiętam 500, 500 ton ma limit, więc tutaj ta 

cena nie do końca można tak odnieść ponieważ oni nie tylko tam dostarczają oni tam mają 

limit, tam już jest jakby wyporność mocy przerobowej tej instalacji osiągnięta w sposób 

maksymalny. Odpowiadając Panu Radnemu Mariuszowi Jędrakowi w temacie tego produktu 

komercyjnego no to jest jakby poza gminą i tutaj mieszkaniec może skorzystać z firmy Jumar 

ale może skorzystać z każdego innego obiektu i tu mamy pełną konkurencyjność tak, jeżeli ktoś 

chce poza tym obecnym limitem oddać bio no to w tym momencie tutaj są różne firmy i różne 

możliwości. Firma Jumar wiadomo korzystając z  tego że kiedy w gminie naszej wprowadzono 
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limit 120l a było wiadomo że jest większe zapotrzebowanie przygotowała produkt komercyjny 

i w sposób komercyjny ten produkt sprzedaje i na tym po prostu dodatkowo zarabia do czego 

ma prawo tutaj każdy produkt, każdy podmiot ma prawo taką usługę prowadzić nie tylko firma 

Jumar. Jeżeli weźmiemy też kwestie którą Pan Śliwiński poruszał dotyczącą tych pojemników 

no w Szczecinie można mieć pojemniki 120, 240 dowolną ilość tak, więc my jeżeli prowadzimy 

tutaj tą zmianę no to sprzęt którym są odbierane pojemniki dostosowane zarówno do odbioru 

120 jakie 240. Więc jeżeli, więc jeżeli jest na przykład sytuacja taka że mieszkaniec ma już, tak 

tak ale ja rozumiem ale Panie Radny jeżeli mieszkaniec ma już kupiony pojemnik tak bo do bio 

mieszkańcy kupują, to łatwiej będzie kupić drugie pojemnik 120 niż zmieniać na 240. Więc tutaj 

jest duże prawdopodobieństwo będziemy mieli sytuację taką że mieszkańcy będą dokupowali 

drugi pojemnik a nie kupowali jeden większy, tak więc to są. A tutaj jeszcze Pani Kłosowska 

jakby Pani przypomniała kwestie które Pani poruszała.  

Radna I. Kłosowska: jaki koszt byłby dla gospodarstwa domowego jeżeli została by 

wprowadzona ta zmiana. Zastępca Wójta P. Malinowski: a rozumiem, rozumiem znaczy ja 

powiem tak my od razu założyliśmy że nie będziemy w ciągu roku zmieniać tej stawki i był brany 

tylko jeden wariant tylko wariant związany z tym że ten koszt będzie poniesiony z budżetu 

gminy. Więc skupiliśmy się na poszukiwaniu środku w razem z Panią Skarbnik z budżetu gminy 

nie przerzucaniu tego kosztu na mieszkańców. 

 Radna I. Kłosowska: a można takie wyliczenie zrobić, to też może jest to też jakieś rozwiązanie 

na te parę miesięcy?  

Zastępca Wójta P. Malinowski: nie wiem czy Pani Kierownik jest w stanie taką informację podać 

w tej chwili.  

Kierownik WGOKiE A. Budzyńska: proszę Państwa oczywiście że można, tyle tylko że jeżeli 

byśmy zmienili w ciągu roku stawkę opłaty wówczas każdy właściciel nieruchomości musi 

zostać poinformowany zawiadomieniem. A więc jeszcze w tym roku przed to zależy od tego 

w  którym miesiącu nastąpiłaby zmiana stawki opłaty czyli przed pierwszą płatnością 

musielibyśmy wysłać do około 9,5 tysiąca gospodarstw zawiadomienie o zmianie stawki opłaty 

i o wysokości opłaty także pod koniec roku to dość poważna praca, no ale jeżeli trzeba będzie 

to wykonać to tak ale to jest możliwe. Tak jak Pan Wójt powiedział nie skupiliśmy się to jest do 

wyliczenia tylko potrzebowałabym kilku dni żeby zebrać dane, oszacować i też jak będziemy 

mieli już konkretną kwotę tej oferty od Pani Marszewskiej to wtedy można będzie oszacować. 

Jeszcze nie liczyłam tak jak mówię w tej chwili na tą, na ten moment Pani nie odpowiem, jeżeli 

będzie taka potrzeba to ja wyliczę.  

Zastępca Wójta P. Malinowski: myślę że nie jest to takie proste do wyliczenia ze względu na to 

że chociaż jest kwestia stawki maksymalnej więc tak to obciążenie nie byłoby równomierne na 

wszystkich mieszkańców tylko przede wszystkim obciążyło by tych którzy mają stawki 

maksymalne. Natomiast z racji tego że żeby ta zmiana wyszła 15 lipca Państwo dzisiaj macie 

możliwość podjęcia decyzji czy chcecie wprowadzić tą zmianę czy nie chcecie wprowadzać, to 

tak już tutaj no tego typu rozwiązanie nie wchodzi w rachubę. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosił jeszcze Pan Radny Piotr Ryczek bardzo 

proszę. 
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 Radny P. Ryczek: Pani Wójt, Pani Przewodnicząca chciałem zadać pytanie nawiązujące do 

interpretacji popełnionej przez Panią Radną Iwonę Kłosowską i traktujące jak domniemuję 

adresowane do Pana do Zastępcy Wójta Pana Pawła Malinowskiego, mianowicie czy na etapie 

prowadzonych w tej chwili prac projektowych w zakresie utworzenia, zaprojektowania tego 

Gminnego Zakładu Usług Komunalnych właściwe służby gminy rozważają powierzenie 

wykonywania zadania z obszaru Gospodarki Komunalnej właśnie temu projektowanemu 

zakładowi tej projektowanej jednostce organizacyjnej.  

Przewodnicząca RG: bardzo proszę. 

Pani Wójt. Zastępca Wójta P. Malinowski: tak w chwili obecnej mamy świadomość że pierwsze 

jakby zadania tak jak Pani Wójt wspomniała, czyli generalnie te umowy zlecenia które są 

realizowane na zewnątrz które generują koszty zostaną przejęte przez Zakład Komunalny temat 

też chcemy żeby Zakład Komunalny również po przeprowadzonej analizie jeżeli to będzie 

korzystne dla mieszkańców przejął gospodarkę odpadami i czy w zakresie naszej gminy czy też 

tutaj współpracy z innymi gminami. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze w temacie? Pani Wójt bardzo proszę. 

Pani Wójt: tutaj już tyle padło słów na temat firmy która obsługuje naszą gminę, ja tylko tak 

doprecyzuję że do przetargu staje firma jedna tylko i tylko Jumar mamy to tyle. Panie, Pani 

Radny Lindner taka, taka moja prośba ogromna żeby nie wprowadzać radych i mieszkańców 

w  błąd bo środki finansowe na Grzepnicę a odpady to są zupełnie różne środki, iż w tej chwili 

mając na względzie wodę i sytuacje w Grzepnicy prowadzimy w tej chwili już rozmowę 

z  Urzędem Marszałkowskim oczywiście takie jeszcze nie oficjalne bo to jeszcze na wszystkie 

rozstrzygnięcia się czeka z wydziałem rolnictwa i rolnictwa mam nadzieję że pozyskamy na ten 

cel środki z kapo. To nie będzie tak że dajemy na śmieci a zabierzemy z Grzepnicy bo to jest 

nieprawda i tylko w woli takiego wyjaśnienia. 

 Przewodnicząca RG: bardzo nas to cieszy Pani Wójt, dziękuję. Pan Mariusz Lindner ad vocem 

bardzo proszę.  

Radny M. Lindner: Pani Wójt Pani ma dokładnie w statucie Gminy zagwarantowaną dowolność 

przesuwania środków pomiędzy wszystkimi wydziałami bez zgody Rady Gminy Dobra, więc 

może Pani te środki przesuwać tu gdzie Pani sobie życzy. Więc niech Pani nie mówi że to są 

środki, to co są środki wspólne i wszystko i wszystkich dlatego że Pani bez naszej zgody może 

między wydziałami przesunąć, więc po co ta aluzja jest pieniądz publiczny, może Pani wziąć je 

gdzie Pani chce. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, Pani Wójt Pani chce zabrać jeszcze głos. 

 Pani Wójt: tak. Przewodnicząca RG: bardzo proszę. 

 Pani Wójt: oczywiście że tak Panie Radny, ale tutaj takie słowa padły właśnie że nie chcę, tak 

ja wnioskowałam że nie będzie pieniędzy na Grzepnicę bo chcę śmieci co jest nieprawdą tak. 

Będą środki finansowe na Grzepnicę i jeżeli Państwo się zgodzicie to też będą środki finansowe 

na, na odpady komunalne tak, tak jak mówiłam na spotkaniu właśnie w Grzepnicy na którym 

była obecna Komisja Budownictwa że będę wnioskowała do was bo wy podejmiecie decyzję 
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jeżeli chodzi o środki zabezpieczenia w budżecie i Państwo my na pewno będziemy środków 

na Grzepnicę szukali, ale wy też będziecie podejmować decyzję. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: proszę o zabranie głosu Panią Wiceprzewodniczącą Katarzynę Ciurzyńską.  

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: ja tak do Pana Mariusza, ja też tak zrozumiałam Pana 

wypowiedź także rozumiem że nie masz tego tak naprawdę tego na myśli ale no my wszyscy 

a  mieszkańcy jeśli nas oglądają mogli tak zrozumieć że mówimy Grzepnica nie dostanie 

rozbudowy bo weźmiecie sobie tam na śmieci, na śmieci. Także musimy to jasno powiedzieć 

że po prostu tak nie będzie to i dobrze że Pani Wójt to powiedziała także dobrze że to 

wybrzmiało. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę bardzo Pani Radna Iwona Kłosowska.  

Radna I. Kłosowska: mam pytanie do tej części skąd zostaną środki pozyskane tutaj na tą 

zmianę, między innymi chodzi mi tu o budowę drogi do przedszkola w Bezrzeczu kwota 110 

tysięcy. Czy, czy tu już są uzgodnienia zrobione, nie wiem pozwolenia na tą drogę czy to jest 

w  trakcie? 

 Przewodnicząca RG: Pani Radna to nie ten punkt, mówimy o częstotliwości. 

Radna I. Kłosowska: ale to ma być w sprawie zmiany. 

 Przewodnicząca RG: mówimy o zmianie regulaminu.  

Radna I. Kłosowska: ale stąd będziemy brali pieniądze na tą zmianę.  

Pani Wójt: to będzie w innym punkcie, dokładnie tak mamy przygotowane poprawkę ustną 

z  uzasadnieniem dokładnym, to Państwu oczywiście przedstawimy jeżeli Państwo podejmiecie 

uchwałę. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś? Nie widzę, w związku z tym zarządzam 

10 minutową przerwę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: głosowanie elektroniczne, bardzo proszę Państwa Radnych o zajęcie 

stanowiska w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Dobra. Bardzo proszę o oddanie głosu za, 

wstrzymującego się bądź przeciw. Proszę o oddanie głosu Panią Radną Monikę Duziak-

Kowalską, Panią Radną Ewa Głowacką, Pana Waldemara Kitlasa, Pana Radnego Bogusława 

Kozioła, Pana Radnego Mariusza Lindnera, Pana Piotra Ryczka, Pana Radnego Marcina 

Sobierajskiego, Panią Radną Annę Otorowską i Pana Radnego Adama Karczmarczuka, bardzo 

proszę o oddanie głosu. Jeszcze 3 osoby, bardzo proszę Pan Mariusz Lindner i Pan Radny 

Bogusław Kozioł bardzo proszę o oddanie głosu, jeszcze jedna osoba. Sprzęt protestuje, 

wszyscy z Państwa oddali głos, 15 Radnych było za przyjęciem uchwały, 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: ja bym prosił tu Pana od systemu ja mam głosowanie tutaj 

w tym punkcie. 
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Przewodnicząca RG: znaczy my mamy na komputerze wyniki tego głosowania, natomiast 

Państwo widzicie wyniki głosowania zupełnie innego dotyczącego przyjęcia protokołu. 

Odświeżam, odświeżam. 

 Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: gdzie wejście w wyniki tego głosowania przepraszam? 

Przewodnicząca RG: no ale przyjęcie protokołu z drugiej sesji Panie Radny dlatego. Teraz wynik 

głosowania. Szanowni Państwo  Radni w związku z tym że był problem z odczytaniem wyników 

głosowania oddam teraz głosu Wiceprzewodniczącemu Bartłomiejowi Miluchowi, bardzo 

proszę. 

 Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Szanowni Państwo jest błąd w wyświetlaniu informacji 

tych co są u nas na pulpitach a tym co komputer, system przekazuje na ekran z rzutnika. 

Mi  pokazało się na ekranie jaki był wynik głosowania taki sam tutaj Pana Gracjana też cały czas 

jest łącznie z tym imiennie kto i jak głosował i to są te wyniki które ja widziałem i głosowanie 

bo takie 15 za, 4 przeciw, 2 wstrzymujących się, 4 wstrzymujących się, 15 za, 4 wstrzymujących 

się i 2 przeciw. Czy macie Państwo jakieś ewentualnie do tego zastrzeżenia, wniosek 

o  reasumpcje.  

Przewodnicząca RG: nie, żadnych wniosków o reasumpcje, dziękuję bardzo. Zatem Państwo  

Radni podjęliśmy uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Dobra zmieniamy z dwutygodniowego na cotygodniowy 

odbiór odpadów z terenu nieruchomości zamieszkałych o zabudowie jednorodzinnej lub 

zagrodowej. 

 

 Uchwała Nr IV/13/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

7. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Dobra i zagospodarowanie tych odpadów w zamian 

za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Dyskusja: 

Przewodnicząca RG: Przechodzimy do kolejnej uchwały to jest punkt siódmy, mianowicie 

uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Dobra i zagospodarowanie tych od w zamian za uiszczona opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Bardzo proszę Pani Wójt. 

Zastępca Wójta P. Malinowski: chciałem Państwu bardzo podziękować za to że Państwo o tutaj 

zaufaliście naszym argumentom i że ten projekt poprzedni został przyjęty, oczywiście ten 

projekt jest kontynuacją który tak naprawdę uszczegóławia kwestie tutaj mamy już szczegóły 
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podane w formie tabelarycznej. Tak więc myślę że tutaj nie ma potrzeby dodatkowej dyskusji 

bo ta uchwała wynika po prostu bezpośrednio z poprzedniej. Dziękuję bardzo. 

 

 Uchwała Nr IV/14/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Pani Wójt: ja bym chciała w imieniu swoim i tutaj Pana Zastępcy, Pani Skarbnik, Pani Ani, Pani 

Mecenas i Pani Sekretarz bardzo wam podziękować za przyjęcie tej uchwały, bo to było taki 

krótki bardzo czas więc dziękuję za zaufanie bo temat śmieci na jest bardzo trudny i kosztowny. 

Mam nadzieję Państwo że będziemy razem edukować teraz mieszkańców żeby mimo 

wprowadzenia tych zmian segregowali te śmieci w taki sposób jak był segregowane. Mamy taki 

pomysł z Panią Anią żeby zrobić jakąś ogromną kampanię też taką ekologiczną w formie jakiś 

ulotek, będę prosiła Państwa Radnych żebyście nam pomogli, wsparli nasze działania poprzez 

jakieś kontakty z mieszkańcami czy nawet jakieś takie większe akcje na Facebooku na swoich 

profilach żebyście umieszczali bo to jest bardzo ważny temat. Także ja wam bardzo, bardzo 

dziękuję, bardzo dziękuję tutaj mojemu zespołowi który pracował do późnych godzin nocnych 

na tymi projektami uchwał a wam za to że, że nam zaufaliście. Dziękuję. 

 

8. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy 

Dobra. 

 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo Pani Wójt, przechodzimy do kolejnego punktu porządku 
obrad a mianowicie do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 
Gminy Dobra. Tutaj chodzi o zmianę paragrafu 58 ust. 4 a mianowicie miałby on mieć 
brzmienie następujący: w skład pozostałych komisji stałych wchodzi od 5 do 7 Radnych 
wybieranych w głosowaniu jawnym. Ta uchwała była procedowana przez komisję dlatego 
poproszę najpierw Pana Przewodniczącego komisji Pana Marcina Sobierajskiego 
o  przedstawienie opinii Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy. 
 
 Radny M. Sobierajski: projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania komisji 

rewizyjnej, komisja opiniuje pozytywnie, jednogłośnie. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę o opinię Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej Panią Iwonę Kłosowską. 

 Radna I. Kłosowska: my nie opiniowaliśmy komisji rewizyjnej.  

 Przewodnicząca RG: nie opiniowaliśmy dobrze. 

 Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: to nie rewizyjnej komisji.  

Przewodnicząca RG: nie rewizyjna, oświaty. 
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 Radna I. Kłosowska: dobrze, a to przepraszam bardzo to ja już się zakręciłam. 

 Przewodnicząca RG: Panie Przewodniczący. 

Radny M. Sobierajski: przepraszam już poprawiam tutaj, ale to komisja opiniuje pozytywnie, 

jednogłośnie projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy 

Dobra. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: Pani Przewodnicząca. 

 Radna I. Kłosowska: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, zaopiniowali 

projekt uchwały pozytywnie przy 4 głosach za 1 głosem przeciw.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Finansów 

i  Budżetu Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha. 

 Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję, Komisja Finansów i Budżetu Rady Gminy Dobra 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dotyczący ustalenia składu komisji stałych od 5 do 7 

Radnych to było też tutaj efektem naszego spotkania majowego o czym rozmawialiśmy 

a  o  czym też jeszcze jakie konsekwencje z tym związane to są już podjęte kroki które będziemy 

musieli podjąć po opublikowaniu w dzienniku urzędowym województwa 

zachodniopomorskiego i na następnej sesji planowej we wrześniu, uzupełnienie składów 

osobowych tych komisji. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy w tym, w tym temacie ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę zgłoszeń za ten proponuję przejść do głosowania. Proszę 

Państwa Radnych o oddanie głosów za, wstrzymującego się bądź przeciw projektowi uchwały 

zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy Dobra. Niniejszym informuję 

że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr IV/15/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

9. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy 

Dobra. 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia statutu rady gminy Dobra, dotyczy ona zmiany w dwóch 
punktach to znaczy w paragrafie 19 ustęp 2 miałoby, zmiana miałaby dotyczyć tego aby na 
sesjach rady zapraszani byli z prawem głosu: Wójt jego zastępcy, sekretarz gminy i skarbnik 
gminy oraz w ustępie 3, ustęp 3 miałby otrzymać brzmienie że do udziału w sesjach rady 
zapraszani są Sołtysi wszystkich Sołectw z terenu gminy Dobra oraz kierownicy gminnych 
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jednostek organizacyjnych podległych kontroli rady. W związku z tym że komisje procedowały 
wyżej wspomniany projekt uchwały, bardzo proszę Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego 
o przedstawienie opinii Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy.  
 
Radny M. Sobierajski: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, nie głosowali nad 
tym.  
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę o przedstawienie opinii komisji Przewodniczącą 
Iwonę Kłosowską.  
 
Radna I. Kłosowska: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, zaopiniowali 
projekt uchwały negatywnie przy 3 głosach przeciw, 1 głosem za i 1 wstrzymującym się.  
 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo o to samo proszę Pana Przewodniczącego Komisji 
Finansów i Budżetu Pana Bartłomieja Milucha. 
 
 Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Komisja Finansów i Budżetu Rady Gminy Dobra 
negatywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 2 wstrzymujących się głosach. Dziękuję. 
 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? Bardzo proszę Pani Sekretarz. 

Dyskusja: 

Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: Szanowna Rado, ja może pokrótce przedstawię założenia do 

projektu tej uchwały. Pani Wójt jest wnioskodawcą tej uchwały ona tylko zmianę w statucie 

która dostosowuje przepisy statutu do obowiązującego prawa i rzeczywistości która w gminie 

Dobra zaistniała. Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym w gminach między 20 

a 100 tysięcy mieszkańców można powołać do dwóch zastępców Wójtów, utrwalone już 

orzecznictwo stwierdza że każda, w każdej gminie powinien być przynajmniej jeden zastępca 

Wójta powołany. Tak też się stało w tej kadencji, w dniu 1 czerwca został powołany na funkcję 

Zastępcy Wójta Pan Paweł Malinowski. Niestety nasz statut gminy Dobra nie przewiduje 

w  ogóle funkcji zastępcy Wójta ani nie umieszcza go w rzeczywistości która funkcjonuje, Pan 

Zastępca Wójta jest z nami, jest na sesjach, Państwo mają do niego pytania a on przedstawia 

Państwu informacje, założenia, projekty uchwał nad w sprawach w których z racji 

zajmowanego stanowiska nadzoruje i ten projekt uchwały zmieniający statut ma za zadanie 

tylko to utrwalić. To znaczy pozwolić formalnie wpisać Pana Zastępcę Wójta do, do, do punktu, 

do ustępu który mówi kto na sesję jest zapraszany i kto może zabierać głos. Czyli jakby nic się 

nie zmienia w stosunku do tego co dzisiaj na sesji już od samego rana Państwo widzą tak, no 

Pan Zastępca Wójta jest i zabiera głos chodzi tylko o sformalizowanie tego w statucie. Dziękuję 

bardzo. 

Pani Wójt: Szanowni Państwo Radni, Pani Skarbnik, mogę? 

Przewodnicząca RG: bardzo proszę. 

 Pani Wójt: jestem radną już bardzo długo, Pani Skarbnik zabiera na sesjach głos, Państwo 

pytacie Pana Zastępcę o różne kwestie związane z  funkcjonowaniem i uchwałami więc dla 

mnie jak najbardziej rzeczą oczywistą jest żeby aby usystematyzować w statucie, to powinno 
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być po prostu zapisane bo statut jedno a my tak naprawdę drugie. No taka sytuacja nie może 

mieć po prostu miejsca, jestem po prostu ciekawa czy macie Państwo z komisji jakieś 

uzasadnienie dlaczego taką podjęliście, to ja bym poprosiła. 

 Przewodnicząca RG: W pierwszej kolejności oddam głos Radnym którzy zgłosili się do dyskusji, 

później poproszę o odniesienie się do pytania Pani Wójt przewodniczących. Bardzo proszę 

o  zabranie głosu Bartłomieja Milucha. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję, Szanowni Państwo tutaj te zmiany które są 

proponowane tak abstrahując od wszystkiego i poprzednie zmiany do statutu nasuwają jeden 

wniosek i rozmawialiśmy o tym na komisji finansów że musielibyśmy usiąść i napisać statut od 

początku tak. W 2018 roku pisaliśmy statut powołaliśmy doraźną komisja statutową 

i  uwzględniając te doświadczenia które nabyliśmy, stworzyliśmy akt który od 2018 roku 

obowiązuje a po doświadczeniach ostatniej kadencji czy to teraz dwóch miesięcy kolejnej 

kadencji no jest jeszcze wiele rzeczy które powinniśmy uregulować. Mamy tekst który nie jest 

tekstem jednolitym, jest mnóstwo poprawek które by trzeba było już wprowadzić do tekstu 

jednolitego. Potrzeba uregulować nie tylko tą kwestię ale też kwestie zasad pracy komisji czy 

to prowadzenia pracy rady i tutaj nasza propozycja była taka żeby właśnie przystąpić do tych 

prac nad napisaniem nowego statutu. A te proponowane zmiany które są one nie są na tą 

chwilę aż tak niezbędne żeby je wprowadzać, dlatego że Pani Przewodnicząca prowadząca 

obrady rady gminy na podstawie innego istniejącego zapisu statutu jest upoważniona 

udzielenia głosu osobom spoza rady tak, co dzisiaj mieliśmy możliwość zauważyć że Pan 

Zastępca Wójta nie był tutaj ograniczany, nie był blokowany tutaj przed możliwością 

wypowiedzi ani Pani Skarbnik, ani Pani Kierownik więc tutaj to ten zapis jest zbędny, stąd taka 

nasza opinia. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt. 

 Pani Wójt: to tak z całym szacunkiem Pani Przewodnicząca bo ja nie rozumiem w takim 

układzie, czyli poprzednią jakby uchwałę mogliśmy podjąć zmianę statutu a tej już nie możemy. 

Proszę mi wytłumaczyć dlaczego tamtą mogliśmy, a tej jeżeli chodzi już o wice Wójta nie 

możemy. Pani Przewodnicząca zaprasza na sesję, my możemy przyjść a równie dobrze możemy 

nie przyjść na tą sesję, ja nie rozumiem tego właśnie dlaczego tak. 

 Przewodnicząca RG: Szanowna Pani Wójt to nie chodzi o to że teraz możemy albo nie możemy 

podjąć,  Radni którzy obradują na sesji oni podejmują decyzję czy daną chwałę głosują za lub 

przeciw, czy ją podejmują czy nie. 

Pani Wójt: ależ oczywiście tylko proszę mi wytłumaczyć dlatego poprzednia uchwała została 

podjęta bo Państwo chcieliście rozszerzyć skład komisji rewizyjnej, składy komisji a tej nie 

możemy podjąć, dlaczego nie, bo ja nie potrafię, dlaczego właśnie dlaczego? 

 Przewodnicząca RG: o tym czy uchwała zostanie podjęta zdecydują  Radni to nie jest tak że nie 

możemy jej podjąć, to jest decyzja Radnych. Bardzo proszę Pan Radny Mariusz Lindner. 

Radny M. Lindner: to ja powiem dlaczego tak uważam że tamtą uchwałę możemy podjąć a tą 

nie powinniśmy, z prostej przyczyny że powiększamy komisje na 7 osób dlatego żeby wszyscy  

Radni mogli w tych komisach uczestniczyć. To jest, to jest rozwiązanie doraźne bo chcieliście 
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powołać jeszcze jedną komisję słyszałem, musimy ten temat dyskutować, to rozwiązanie 

doraźne żeby ci ludzie byli w końcu w tych komisjach i mogli we wrześniowej sesji dyskutować. 

A teraz konkretne zmiany w statucie czy wice Wójt ma mieć prawo głosu czy nie ma prawa 

głosu, no to będziemy dyskutować w radzie, w komisjach, powołamy specjalną komisję, każdy 

klub będzie miała swojego reprezentanta i będzie się mógł wypowiedzieć, Pani Wójt też będzie 

miała możliwość. Co mamy zmieniać co chwilę statut jak chcemy go napisać na nowo i na 

jesieni ma być nowy statut w jednolitym tekście, to jest rozwiązanie doraźne ale chcemy to 

zrobić żeby  Radni mogli uczestniczyć w komisjach dlatego to głosujemy. A ja uważam że tego 

nie powinniśmy głosować bo nie było żadnego ograniczenia wypowiedzi, Zastępca Wójta Pan 

Paweł Malinowski wypowiadał się ile chciał, nikt go nie ograniczał, Pani zabiera głos ile Pani 

sobie życzy, Pani Sekretarz zabiera głos ile sobie życzy, kierownik zabiera głos, wszyscy zabierają 

głos więc dlaczego mamy przydzielać prawo głosu. Zobaczymy jak mają te rozwiązania inne 

gminy zrobione, ustalmy jeden tekst statutu dobry, zróbmy ten statut na nowo i wtedy go 

uchwalimy tak, no nie ma sensu wprowadzać kilka zmian na raz, ja nie widzę powodu. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RG: jeszcze odnosząc się do pytania dlaczego tamtą zmianę do statutu 

mogliśmy uchwalić a tą nie, dopowiem tylko że jednym z powodów było, był fakt że jeszcze na 

majowym spotkaniu w Urzędzie Gminy podczas którego dyskutowaliśmy na temat składu 

komisji zdecydowaliśmy też że zostanie, składy komisji stałych zostaną zwiększone z osób 5 do 

7. To jest moje zobowiązanie i w związku z tym chciałam z tego zobowiązania się wywiązać. 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa w tym temacie? Bardzo proszę Pan Zastępca Wójta. 

 Zasępca Wójta P. Malinowski: tutaj Panie Mariuszu od razu może Pan zobaczyć i od początku 

tutaj tej dyskusji się zgłaszam i do tej pory mi nie udzielono głosu, więc nie jest także głos mam 

udzielany w każdym momencie w którym chcę, więc tutaj Pana od razu naprostuję żeby miał 

Pan świadomość. Natomiast drodzy Państwo to jest przepis który obowiązuje w każdym innym 

normalnym statucie rady gminy. Weźmy chociażby Szczecin gdzie zastępcy prezydenta mają 

dokładnie ten sam zapis, zresztą ten zapis jest wzięty chociażby ze Szczecina, także w innych 

gminach gdzie funkcjonuje funkcja czy zastępcy burmistrza, zastępcy Wójta czy zastępcy 

prezydenta to jest normalna sytuacja. Tym bardziej że też z Panią Wójt mamy podzielony zakres 

obowiązków i z racji tego że pewne wiedziały, pewne obszary podlegają bezpośrednio pode 

mnie więc ja automatycznie będę tą osobą która Państwu będzie udzielała w tym samym, 

w  tym zakresie informacji. Tak samo jest w Szczecinie czy w innych miastach, więc uważam że 

byłoby całkowicie nielogiczne gdyby w sytuacji kiedy doszło do powołania zastępcy Wójta, 

a  tak jak Pani Sekretarz wspominała wynika to sprawa i orzecznictwo jest tutaj utrwalone że 

przynajmniej jeden zastępca Wójta powinien być. U nas w statucie tego nie uwzględniano 

z  racji tego że do tej pory zastępcy nie było, no bo krótko Pan Zahorski który też się wypowiadał 

i też jakby ta kwestia wtedy nie została zmieniona, no więc on był krótko ta zmiana nie została 

wprowadzona. Natomiast w chwili obecnej to stanowisko z założenia ma funkcjonować, jest 

też użyta liczba mnoga bo potencjalnie w gminie, w naszej gminie może być nawet dwóch 

zastępców i to jest zwykłe uregulowanie przypisów do aktualnych standardów które 

obowiązują więc ja naprawdę nie rozumiem blokowania, bo to jest próba ograniczenia głosu. 

Ja rozumiem że nie chciałbym wracać do historii i rozumiem że tutaj były, były tego typu.  
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Przewodnicząca RG: bardzo proszę o spokój, bardzo bym chciała żeby Pan Zastępca Wójta 

wypowiedział się do końca.  

Zastępca Wójta P. Malinowski: dobrze, były standardy w poprzedniej kadencji gdzie nie 

dopuszczano do głosu tak, natomiast no wydaje mi się że tutaj jesteśmy ludźmi 

odpowiedzialnymi i przyznam szczerze że środowisko chociażby Platformy Obywatelskiej które 

kojarzy się właśnie nie z odbieranie głosu ale z budowaniem społeczeństwa obywatelskiego 

jest za tym żeby zastępcy Wójta ograniczać możliwość wypowiedzi i uważam że sytuacja po 

prostu skandaliczna. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo za wypowiedź, Pan Radny Piotr Ryczek chciałby zabrać 

głos. Bardzo proszę.  

Radny P. Ryczek: ja tak tytułem sprostowania wypowiedzi Pana Zastępcy Wójta stanowisko 

zastępcy Wójta w świetle obowiązujących przepisów powszechnie obowiązujących nie jest 

stanowiskiem z założenia tylko w środku naszej jednostki samorządu z mocy ustawy i to i to 

stanowisko powinno być przewidziane w ślad za tym. Jeżeli rzeczywiście nie ma na ten moment 

powołanej jeszcze komisji doraźnej o których wspomina Pan Radny Lindner z czym co do zasady 

ja się zgadzam bo rzeczywiście rozwiązania kompleksowe są rozwiązaniami najlepszymi, 

najrozsądniejszymi i rozwiązaniem właściwym powinny być też rozwiązaniami pożądanymi to 

dopóty, dopóki takiej komisji nie będzie powołanej. W moim przekonaniu tego typu 

rozwiązanie które będzie konstytuowało na poziomie statutu rady, konsekwencje rozwiązań 

wyartykułowanych przez ustawodawcę w przepisach ustawowych on jest po prostu właściwy. 

Dziękuję. 

 Przewodniczący RG: dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie jeszcze? 

Bardzo proszę Pani Sekretarz.  

Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: tak zupełnie w sprawie technicznej, staram się tylko na, 

w  tematach technicznych wypowiadać się. Jeżeli powstanie komisja doraźna do sprawy 

budowy nowego statutu, fajnie żeby ona powstała bo wiadomo że statut wymaga poprawek 

i  całościowego przejrzenia, pewnie ona będzie przez dłuższy czas pracowała zanim się 

wypracuję wspólne stanowiska w niektórych sprawach. Natomiast przepisy prawa nakładają 

obowiązek na jednostki samorządu terytorialnego aby raz w roku jeżeli są poprawki żeby raz 

w  roku był publikowany tekst jednolity aktów normatywnych, a na pewno statut który jest 

aktem prawa miejscowego jest takim aktem normatywnym. Więc niezależnie od tego czy tych 

poprawek w tym roku wprowadzimy trzy, cztery czy pięć w tym roku pod koniec roku 

postaramy się aby został opublikowany w dzienniku urzędowym tekst jednolity statutu który 

będzie dla Państwa, dla wszystkich mieszkańców dokumentem całościowym zawierającym 

wszystkie poprawki. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś w tym temacie? Bardzo proszę Pan 

Radny Bartłomiej Miluch. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: nie zgodzę się do końca z Panią Sekretarz, statut w obecnej 

treści paragraf 33 ustęp 5 Przewodniczący Rady może udzielić głosu osobie niebędącej Radnym 

i no Pan Radny Paweł Malinowski nie jest już Radnym, więc jako zastępca Wójta na tej zasadzie 
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może mieć udzielone głos ale też może mieć udzielony głos na zasadzie zasad związanych 

z  zastępstwem ewentualnie wyznaczeniem przez Panią Wójt kiedy Pani Wójt często korzysta 

z  tego prawa i deleguje czy do Pani Kierownik czy do innych osób właściwych merytorycznie 

i  w tym momencie też przypominam że to jest sesja rady i to  Radni tutaj obradują i chcą 

w  spokoju między sobą dyskutować i tam gdzie rada uzna Pani Przewodnicząca Rady zasięgać 

opinii i głosu osób spoza rady. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, bardzo proszę Pan Zastępca Wójta Pan Paweł Malinowski.  

Zastępca Wójta P. Malinowski: tutaj do argumentów Pana Radnego Milucha, no nie mogę się 

z  tym zgodzić bo wystarczy spojrzeć na statusy innych rad gminy gdzie jest to unormowane, jest 

to standard który jest przyjęty. Biorąc pod uwagę też że odpowiadają mi dane działy które są, to 

znaczy wydziały które są w strukturze urzędu gminy, to w tym momencie jest rzeczą normalną 

że powinienem mieć możliwość zabrania głosu i odniesienia się i myślę że traktowanie udzielania 

głosu zastępcy Wójta w porównaniu do mieszkańca który występuje raz na jakiś czas, no tutaj 

myślę że Panie Radny to jest nieporozumienie. Jest to zwykłe działanie mające na celu 

ograniczenie mi możliwości wypowiedzi w zakresie tematów za które jestem w Urzędzie Gminy 

odpowiedzialny. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze z Państwa? Nie widzę chętnych zatem 
proszę abyśmy przeszli do głosowania nad wyżej wspomnianą uchwałą. Proszę Państwa 
Radnych o zajęcie stanowiska za, wstrzymującego się bądź przeciw projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Rady Gminy Dobra. Szanowni Państwo  
Radni niniejszym informuje że 11 Radnych było przeciwko, 1 z Radnych wstrzymał się, 9 było 
za, zatem nie podjęliśmy uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminy Dobra. Dziękuję bardzo, 
o głos poprosiła Pani Radna Monika Duziak-Kowalska więc bardzo proszę.  
 
Radna M. Duziak-Kowalska: korzystając z możliwości udzielenia głosu chciałbym krótkie 

oświadczenie, ponieważ w przerwie między obradami podeszło do mnie kilku Radnych którzy 

opatrznie zrozumieli moją wypowiedź dotyczącą odbywania się przetargów. Moi drodzy 

Państwo moją wypowiedź nie dotyczyła udziału firm w postępowaniach przetargowych 

w  naszej gminie, a wiązała się z ogólną wiedzą dotyczącą postępowań uokiku i nie dotyczyła 

takich postępowań w naszej gminie. Jeżeli bym wiedziała że są jakieś nieprawidłowości to 

oczywiście w myśl prawa zgłosiła bym takie postępowania do postępowań. Dziękuję bardzo.  

 

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 



45 

 

10. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy 

Dobra. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo Pani Radna za wyjaśnienie, przechodzimy do kolejnego 
punktu porządku a mianowicie do podjęcia uchwały w sprawie uchwały zmieniającej 
w  sprawie uchwalenia statutu gminy Dobra. Bardzo proszę czy ktoś z Państwa w tym punkcie 
chciałby zabrać głos? Dziękuję, zanim dopuszczę Państwa Radnych do głosu poproszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii, pierwszego poproszę Pana Marcina 
Sobierajskiego Przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy. 
Bardzo proszę.  
Radny M. Sobierajski: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały podobnie jak 
w  poprzedniej nie było głosowane na spotkaniu komisji. Dziękuję. 
 
 Przewodnicząca RG: dziękuję, bardzo proszę o przedstawienie opinii Przewodniczącą Komisji 
Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Panią Przewodniczącą Iwonę Kłosowską. 
Radna I. Kłosowska: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, zaopiniowali 
projekt uchwały negatywnie przy 3 głosach przeciw, 1 głosem za 1 głosem wstrzymującym. 
 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Finansów i Budżetu 
Przewodniczącego tejże komisji Pana Bartłomieja Milucha. 
 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Komisja Finansów i Budżetu Rady Gminy Dobra w zakresie 
zmian statutu dotyczących paragrafu 58, 61, 61a te dotyczące komisji stałych negatywnie 
zaopiniowała projekt uchwały przy 2 wstrzymujących się głosach. Dziękuję.  

Dyskusja: 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo otwieram dyskusję, pierwsza zgłosiła się Pani 

Wiceprzewodnicząca Katarzyna Ciurzyńska, bardzo proszę.  

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: z racji tego że ja oraz Radna Monika Rosińska i Radna 

Anna Otorowska byliśmy pomysłodawczyniami tej uchwały, już podejrzewam jaki będzie wynik 

tego głosowania ale poproszę o autopoprawkę i wycofanie w paragrafie pierwszym paragraf 

58 statutu punkt c o wykreślenie skład pozostałych komisji stałych nie może być mniejszy niż 

5  Radnych gdyż przegłosowaliśmy o rozszerzenie komisji o siedmiu członków. Także 

poprosiłabym o autopoprawkę i tutaj w punkcie 2 paragraf 60 statutu otrzymuje brzmienie 

zmiany z Komisja, Oświaty, Kultury, Zdrowia. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę Państwa Radnych o spokój.  

Wiceprzewodnicząca RG: zdrowia i pomocy społecznej a było opieki, zmiana jest na pomocy 

społecznej, dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? 

Bardzo proszę Pani Wójt. 
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 Pani Wójt: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni  Radni domyślam się że pewnie ta 

uchwała nie zostanie przyjęta, aczkolwiek tak delikatnie tylko przypominam że komisja do 

spraw kultury, pomocy społecznej była naszym też wypracowanym planem że chcielibyśmy 

taką komisję powołać. Uważam że to jest komisja bardzo potrzebna bo mamy bardzo dużo 

dzieci i młodzieży którzy korzystają z różnorakich zajęć dodatkowych sportowych na terenie 

naszej gminy. Wręcz pamiętam Pani nawet Przewodnicząca też mówiła że myśli żeby takie 

nawet komisje, taką społeczną powołać która będzie się składała z przewodniczących naszych 

klubów. Przyjmuje Państwa większość w radzie i chciałabym żebyśmy też przy komisji 

statutowej nad tym popracowali, bo ja uważam że ta komisja jest bardzo potrzebna jest tutaj 

bardzo mamy Radnych jest Pan Mateusz Maciejewski, jest Pan Bogusław Kozioł, jest Pan Adaś 

Kaczmarczuk to że też prowadzą kluby Pani chcieliby się bardziej zaangażować w pomoc i pracę 

społeczną na rzecz dzieci i młodzieży. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję, Pani Wójt jak najbardziej zgadzam się z Panią żeby przepracować 

i przedyskutować na ostateczny kształt i materiał na którą będzie się pochylała Komisja 

Oświaty, Kultury, Zdrowia i póki co Opieki Społecznej bo nazwy jeszcze nie zmieniliśmy, dziękuję 

bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos?- nie widzę zatem proszę 

o  podjęcie decyzji czy są Państwo za, wstrzymują się czy są przeciw podjęciu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia statutu Rady Gminy Dobra. Szanowni Państwo 

11  Radnych było przeciwko podjęciu tejże uchwały 10 było za, w związku z czym informuję że 

uchwała nie została podjęta. 

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

11. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

Dyskusja: 
 
Przewodnicząca RG: przechodzimy do kolejnego punktu obrad jest to punkty dotyczący 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, bardzo proszę 

o  zajęcie głosu Pana Radnego Bartłomieja Milucha. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Szanowni Państwo w związku z sytuacją która miała 

miejsce na ostatniej sesji kiedy się dowiedzieliśmy że właściwa treść nie została przekazana do 

publikacji do Dziennika Urzędowego Województwa Zachodniopomorskiego kiedy miała to być 

komisja siedmioosobowa stąd konsekwencją tam też tamtego wydarzenia jest konieczność 

w  dniu dzisiejszym uzupełnienia tego składu i powołania do składu komisji rewizyjnej Radnego 

Pana Waldemara Kitlasa. Czy Pan Waldemar Kitlas wyraża zgodę? 

 Radny W. Kitlas: tak wyrażam. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: zobowiązana jeszcze jestem zapytać czy ktoś jeszcze chciałbym zgłosić 
inną kandydaturę na członka tejże komisji? Nie widzę zgłoszeń zatem proszę byśmy przeszli do 
głosowania nad powyższą uchwałą. Proszę o oddanie głosu jeszcze Panią Radną Ewę 
Głowacką, Joannę Kantorską, Annę Otorowską, Monikę Rasińską i Pana Radnego Piotra 
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Ryczka. Szanowni Państwo wyniki głosowania są następujące 17 Radnych za podjęciem tejże 
uchwały i wystosowaniem celem uzupełnienia składu rady składu komisji rewizyjnej Pana 
Waldemara Kitlasa, 1 głos był wstrzymujący, 3 Radnych było przeciw, niniejszym ogłaszam że 
uchwała została przez radę przyjęta. 
 
 Uchwała Nr IV/36/2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

12. Projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dobra. 
 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad mianowicie podjęcia uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dobra. Proszę Państwa o zgłoszenie kandydatów 

na funkcje wiceprzewodniczącego. Przypominam że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na 

kandydowanie, bardzo proszę Pan Radny Mateusz Maciejewski.  

Radny M. Maciejewski: chciałbym zgłosić kandydaturę Pana Bogusława Kozioła.  

Przewodnicząca RG: Panie Radny czy wyraża Pan zgodę. 

 Radny B. Kozioł: tak wyrażam.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosił Pan Radny Mariusz Lindner bardzo proszę. 

Radny M. Lindner: ja tak chciałem umotywować tą kandydaturę Pana Bogusława Kozioła 

żebyście tak sobie zdali sprawę dlaczego chcemy Bogusława Kozioła w ogóle powołać na 

wiceprzewodniczącego rady. Ponieważ każdy okręg wyborczy ma swojego przedstawiciela, 

Mierzyn ma Panią Joannę Napiwodzką jako Przewodniczącą Rady, Bezrzecze ma Panią 

Katarzynę Ciurzyńską, Wołczkowo ma Pana Bartłomieja Milucha mimo tego że są z jednego 

okręgu wyborczego, okręg wyborczy Dobra który jest największy w gminie Dobra ma 

8  mandatów nie ma swojego przedstawiciela. Mamy tutaj kandydata który kandydował też na 

Wójta, zrobił bardzo dobrą pracę, od zera praktycznie zrobił bardzo dobry wynik, w Dobrej miał 

najlepszy wynik, prowadzi też działalność społeczną, chciałbym żeby gmina Dobra też była 

doceniona i miała swojego przedstawiciela w radzie Gminy. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś w tym punkcie z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos?- bardzo proszę Pan Radny Mariusz Jędrak. 

 Radny M. Jędrak: to idąc tą drogą. 

 Przewodnicząca RG: przepraszam Panie Radny, proszę Państwa o zgłaszanie się przez system 

bo nie widziałam Pana. 

 Radny M. Jędrak: oczywiście. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję serdecznie.  

Radny M. Jędrak: idąc tą drogą chciałbym zgłosić na kandydata kandydaturę na 

wiceprzewodniczącego Panią Monikę Duziak- Kowalską.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy Pani Radna wyraża zgodę?  
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Radna M. Duziak-Kowalska: tak.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, o głos poprosił Pan Radny Piotr Ryczek bardzo proszę. 

Radny P. Ryczek: przepraszam najmocniej ja chciałem zadać pytanie Panu Radnemu 

Lindnerowi, on jest z zdecydowanie bardziej doświadczonym Radnym ode mnie, zasiada 

w  Radzie Gminy Dobra trzecią kadencję. Historycznie Panie Radny jak to wyglądało na 

przestrzeni poprzedniej kadencji i tej jeszcze uprzedniej kiedy Pan był jej członkiem, byli 

rzeczywiście w tym gremium na temat którego teraz będziemy procedować w jego prezydium 

oczywiście przedstawiciele każdego okręgu wyborczego. Przez okręg wyborczy rozumiem 

miejscowości skupione w Dobrej i wokół Dobrej, Bezrzecze- Wołczkowo i Mierzyn oczywiście. 

 Radny M. Lindner: w pierwszej kadencji 2014-2018 mieliśmy jednomandatowe okręgi 

wyborcze więc nie było możliwości takich przewodniczących powoływać, w drugiej kadencji 

wyborczym mieliśmy już listy czyli mieliśmy trzy okręgi wyborcze i ten warunek nie był 

spełniony na czym ubolewam bo chętnie bym taki, taki po prostu taką sytuację widział. Więc 

myślę że w tej kadencji możemy to zmienić i po prostu każdy okręg wyborczy żeby miał 

w  zarządzie prezydium Rady swojego przedstawiciela. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, Pan Radny Piotr Ryczek rozumiem że ad vocem. 

 Radny P. Ryczek: gdyby była Pani Przewodnicząca tak uprzejma to bardzo chętnie. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę, to nie jest moja uprzejmość tylko mój obowiązek tylko tak 

jak wspomniałam przy, przed wypowiedzią Pana Radnego Mariusza Jędraka to proszę 

o  zgłaszanie się bo ja po prostu Państwa nie widzę. Dziękuję i bardzo proszę.  

Radny P. Ryczek: Panie Radny a jakie działania podjął Pan w sprawie w poprzedniej kadencji 

żeby tego typu inicjatywa o którą teraz Pan wnosi rzeczywiście je zmaterializowała?  

Przewodnicząca RG: ja tylko przypomnę że nie ma ad vocem do ad vocem więc.  

Radny P. Ryczek: jasne, dziękuję uprzejmie. 

Przewodnicząca RG: bardzo proszę Pan Radny a przepraszam jeszcze Pani Radna Ewa Głowacka 

ad vocem. Bardzo proszę.  

Radna E. Głowacka: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowna Pani Wójt, Szanowni  Radni 

chciałam nadmienić że kandydat którego Państwo rekomendujecie nie ma absolutnie żadnego 

doświadczenia jeżeli chodzi o pracę w radzie, być w radzie Gminy.  

Przewodnicząca RG: bardzo proszę, proszę kontynuować Pani Radna. 

 Radna E. Głowacka: ja jestem absolutnie przeciwna żeby tworzyć byty niepotrzebne, uważam 

że jest dwóch wiceprzewodniczących, Pani przewodnicząca to jest trzy osoby i godnie nas 

wszyscy reprezentujecie. A każdy może tutaj zabierać głos w danych sprawach i działać, być 

może w następnej kadencji lub przyjmiemy jakieś, jakąś inną zasadę powoływania jeszcze 

wiceprzewodniczących i wtedy będziemy wybierać może rotacyjnie jak to, jak to w zwyczaju 

zaczęły zwyczaje Panować inne, więc można by tu się pokusić żeby każdy z Radnych pełnił 

funkcję wiceprzewodniczącego czy wiceprzewodniczącej rady i rotacyjnie dziękuję bardzo.  
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Radna E. Głowacka: dziękuję bardzo, proszę o zabranie głosu Pana Radnego Mariusza Lindnera. 

 

Radny M. Lindner: ponieważ nie mamy ad vocem od ad vocem więc odpowiem na pytanie 

w  trybie normalnym. Czyli jakie działania podjąłem w ostatniej kadencji, oczywiście podjąć 

działania złożyłem 7 wniosków na temat zmiany statutu Gminy Dobra między innymi w sprawie 

dotyczącej wiceprzewodniczących, niestety tylko jeden z tych wniosków przeszedł, 6 było nie 

uznanych uznanych bo jak wiadomo nie było większości na to w ostatniej radzie Gminy, 

dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę Pan Radny Bogusław Kozioł ad vocem. 

 Radny B. Kozioł: dziękuję Pani Przewodnicząca, dziękuję Pani Przewodnicząca odpowiadam 

tutaj dla Pani Radnej a mianowicie nie zgodzę się z Panią że nie mam doświadczenia ponieważ 

mam 8 znaczy dwie kadencje byłem, jedną kadencję byłem Radnym gminnym tak i jedną 

kadencję byłem Radnym powiatowym tak, proszę, nie na terenie Rzeczpospolitej Polski tak 

byłem jedną kadencję Radnym gminnym w gminie Mieszkowice i Radnym powiatowym 

powiatu Gryfińskiego pełniłem rolę, funkcję przewodniczącego komisji do spraw Oświaty, 

Kultury Sportu w powiecie Gryfińskim. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo.  

Radna E. Głowacka: mogę ad vocem przepraszam bo pomyłkowo się zgłosiłam. 

 Przewodnicząca RG: bardzo proszę. 

Radna E. Głowacka: nie znałam że tak powiem przebiegu Pana kariery że tak powiem 

samorządowej, ale ja uważam że jednak troszkę inne zwyczaje Panują w każdej radzie tak jak 

tam sam widzi, pewne rzeczy które dotyczą regulaminu innych rzeczy które są prowadzenie 

rady i tak dalej też ma znaczenie tak. Ale przepraszam bardzo że tutaj podjęłam ten temat nie 

wiedząc, nie zgłębiając tego tematu bo jakoś tak do mnie nie dotarły te wiadomości. Ale jestem 

za tym, obstaje za tym żeby nie tworzyć bytów dodatkowych, mówię już mamy dwóch 

wiceprzewodniczących, jedną przewodniczącą i dość ewentualnie zróbmy to rotacyjnie jeżeli 

podejmiemy zmianę w statucie i wtedy każdy będzie mógł z Radnych być na tej funkcji że tak 

powiem.  

Przewodnicząca: dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze z Państwa?- bardzo proszę Pan Radny Piotr 

Ryczek. 

 Radny P. Ryczek: jeszcze jak puentując już poniekąd chciałem zwrócić.  

Przewodnicząca RG: Panie Radny tylko przypominam o zgłaszaniu się bo ja Państwa nie widzę 

w systemie. 

 Radny P. Ryczek: chciałem zwrócić uwagę na pewną nie konsekwencję taką daleko idącą bo 

przed chwilą nie przegłosowane zostały dwie uchwały które porozumiały by statut. Ja 

oczywiście zdaję sobie sprawę że ta kwestia była przedmiotem głosowania na poprzedniej 

sesji, ona również zmieniła statut bez tych działań które mają być wypracowane przez tą 

komisję doraźną która ma zaprojektować nowe rozwiązania statutowe. W momencie gdy ten 
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wniosek, ta uchwała wychodzi jak rozumiem od środowisk które w tej chwili rzeczywiście na 

poziomie rady gminy mają większość to ta uchwała jak się domyślam będzie przegłosowana 

w  sposób wpisujący się w oczekiwania obecnej większości, która de facto realizuje zbójeckie 

prawo większości. Natomiast te uchwały które były wnoszone przez kierownictwo urzędu 

gminy Dobra przez włodarzy wybranych półtora miesiąca temu przez lokalną społeczność, no 

to tutaj niestety jak rozumiem ta większość się nie znalazła i tego szacunku do uregulowania 

na poziom właściwych aktów prawa miejscowego to zostało po prostu nie uszanowane.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo o głos poprosiła Pani Wiceprzewodnicząca Katarzyna 

Ciurzyńska. Bardzo proszę o zabranie głosu. 

 

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: chciałam coś powiedzieć na temat kandydatury Pani 

Moniki Duziak, było powiedziane wprowadzenie Pana Bogusława myślę że też to Pani Monika, 

Pani Monice też się należy. Pana Bogusława dopiero poznaję nie mogę się odnieść do 

działalności Pana Bogusława wcześniej, Monikę znam, wiem jak pracowała w radzie Gminy 

przez 5 la.t Jest skuteczna, działa dla swoich mieszkańców i uważam że jej kandydatura na 

trzecią wice, trzeciego wiceprzewodniczącego jest jak najbardziej zasadna także zachęcam do 

za głosowania na Panią Magdalenę, na Panią Monikę. No właśnie i również jest z tego samego 

okręgu także ja zachęcam na oddanie głosu na moją koleżankę Monikę.  

Przewodnicząca RG: bardzo dziękuję Pani Wiceprzewodnicząca, o głos poprosił 

wiceprzewodniczący Pan Bartłomiej Miluch bardzo proszę.  

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję, Szanowni Państwo  Radni ja bym miał do Państwa 

taki apel żebyśmy już nie mówili o tym na co nie mamy wpływu, co już zostało uchwalone i to 

co było. Statut został zmieniony, w porządku obrad mieliśmy, no niestety na poprzedniej sesji 

nie udało się tego zrobić z uwagi na te terminy które były, w związku z tym zostało to 

przeniesione na tą sesję i bardzo bym gorąco prosił mamy godzinę, każdy z Państwa widzi która 

jest godzina, Ile jeszcze mamy czasu do końca porządku obrad i bym prosił o przejście do 

powołania komisji skrutacyjnej i procedury. Dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, nie widzę osób które chciałyby jeszcze zabrać w tym 
punkcie głos, zatem proponuję, zamykam listę kandydatów, przypominam że mamy 
kandydatów Panią Monikę Duziak-Kowalską i Pana Bogusława Kozioła. 
 
Powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia tajnych głosowań . 
 
 
Bardzo proszę i proponuję abyśmy spośród siebie wyłonili 3 osobową komisję skrutacyjną, 

przypominam że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład tejże komisji. Bardzo proszę 

o  zgłoszenie trzech Radnych do komisji, bardzo proszę Pan Mariusz Lindner.  

Radny M. Lindner: ja bym chciał zgłosić do komisji skrutacyjnej samego siebie czyli Radnego 

Mariusza Lindnera. Dziękuję. 



51 

 

Przewodnicząca RG: rozumiem że skoro się Pan samodzielnie zgłasza tym samym wyraża Pan 

zgodę na pracę w tejże komisji. W związku z powyższym proszę czy ktoś jeszcze z Państwa tu 

zgłosił mi się Pan Radny Piotr Ryczek, bardzo proszę Panie Piotrze. 

 Radny P. Ryczek: a ja chciałem zgłosić Panią Radną Ewę Głowacką. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, Pani Radna czy wyraża Pani zgodę.  

Radna E. Głowacka: tak wyrażam zgodę. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, jeszcze, jeszcze o głos poprosił Pan Radny Łukasz 

Bojanowski więc bardzo proszę o wypowiedź.  

Radny Ł. Bojanowski: jeśli można chciałem zgłosić Pana Radnego Mariusza Jędraka. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy Pan Radny Mariusz Jędrak wyraża zgodę. 

 Radny M. Jędrak: tak.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, rozumiem że nikt z Państwa Radnych nie ma wątpliwości 

co do składu, zgadzacie się, więc bardzo proszę. Z tego co widzę to musimy przegłosować, 

drodzy Państwo musimy szybciutko przegłosować skład tejże komisji tak jako wniosek 

formalny. Bardzo proszę abyście Państwo zdecydowali czy jesteście za, wstrzymujecie się, czy 

jesteście przeciw wspomnianemu składu komisji, czyli w skład wchodzi Pan Mariusz Lindner, 

Pani Ewa Głowacka i Pan Mariusz Jędrak bardzo proszę. Tak musimy przegłosować skład komisji 

skrutacyjnej bardzo Państwa proszę o oddanie głosu. Niniejszym informuję że rada 

jednogłośnie zgodziła się co do takiego kształtu komisji skrutacyjnej, bardzo proszę aby komisja 

skrutacyjna się ukonstytuowała, przygotowała, przystąpiła do pracy i przygotowała karty do 

głosowania. Ogłaszam 10 minutową przerwę ale sugeruje że jeżeli komisja, przepraszam 

Państwa bardzo, uczulam że jeżeli komisja wyrazi gotowość do podjęcia pracy wcześniej 

przerwę skrócę. Dziękuję bardzo. 

Wykaz głosowania w sprawie powołania składu komisji skrutacyjnej stanowi załącznik nr 18 
do protokołu. 
 
Przewodnicząca RG: Pani Ewa Głowacka została wybrana na Przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej.  

Radna E. Głowacka: ale ja już powiadomię wszystkich Radnych jeżeli chodzi o ukonstytuowanie 

się komisji na przewodniczącą została wybrana Ewa Głowacka, członek komisji skrutacyjnej 

Mariusz Lindner i członkiem komisji skrutacyjnej został Mariusz Jędrak. Proszę Państwa mam 

pytanie do Państwa Radnych Czy macie jakieś pytania w związku do kandydatów którzy zostali 

przedstawieni czyli Panią Monikę Duziak, czy macie jakieś pytania. 

 Przewodnicząca RG: Duziak-Kowal.  

Radna E. Głowacka: Dudziak-Kowalska.  

Przewodnicząca RG: Duziak. 
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Radna E. Głowacka: Duziak, ja tak mówię a czytam, a jest napisane dobrze Duziak przecież to, 

Pani Moniko czy Pani by chciała kilka słów czy już Pani nie, a Pan Bogusław do Pana Bogusława 

Kozioła są pytania są pytania? 

 Przewodnicząca RG: są pytania, nie widzimy.  

Radna E. Głowacka: Pan Bogusław Kozioł chciałby coś powiedzieć od siebie, wszystko tak, czyli 

na tym zakończymy ja zapoznam z procedurą głosowania: w głosowaniu tajnym  Radni głosują 

za pomocą kart ostemplowanych pieczęcią rady, gdyby ktoś zauważył brak takiej pieczątki to 

proszę to zgłosić. Każdy Radny otrzymują jedną kartę do głosowania którą Pan Jędrak rozda 

tutaj Radnym, Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie znaku x w kratce obok jednego ze 

zgłaszanych kandydatów, postawienie znaku x więcej niż w jednej kratce powoduje nieważność 

głosu. Członkowie komisji skrutacyjnej rozdają karty do głosowania, tak jakie. 

 Radna M. Duziak-Kowalska: z ustawy ma być to głosowanie tajne, więc nie możemy głosować 

przy stołach tylko w miejscu wyznaczonym, nie nie może być widoczne dla innych tak mówi 

ustawa.  

Przewodnicząca RG: Pani Przewodnicząca, Pani Przewodnicząca jedno słowo, po b po tym jak 

z objaśniła Pani sposób głosowania tutaj miałam sygnał że karty nie są ostemplowane 

będziemy zmuszeni zrobić jeszcze 2 minutową przerwę. Bardzo proszę.  

Radna E. Głowacka: a i ja zapoznam Państwa to zrobimy tak proszę Państwa że każdy będzie 

z  radych ja będę wyczytywać i Państwo będzie podchodzić i oddawać głos przy urnie przy 

komisji skrutacyjnej. Czy Państwu to odpowiada ten system? 

 Przewodnicząca RG: odpowiada.  

Radna E. Głowacka: odpowiada, czy jeszcze są jakieś pytania?- to poczekamy tylko do 

ostemplowania tych kart i przejdziemy do głosowania, ja będę wyczytywać osoby, jakby Panie 

były uprzejme tutaj z obsługi.  

Przewodnicząca RG: udała się po pieczątkę, musimy chwileczkę zaczekać.  

Radny M. Jędrak: jeszcze proszę Państwa chwileczkę zaczekamy Pani z obsługi rady poszła po 

pieczątkę i myślę że 2 minutki i będzie. 

 Przewodnicząca RG: 2 minuty przerwy proszę Państwa w obradach. 

 Radna E. Głowacka: tak jest, ja bym potrzebowała listę Radnych.  

Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo  Radni wznawiamy obrady, komisja skrutacyjna 

przystępuje.  

Radna E. Głowacka: Panie Mariuszu proszę.  

Przewodnicząca RG: Pani Ewo nie możemy w tandemie. Komisja skrutacyjna jest gotowa do 

pracy, mają przygotowane ostemplowane już karty do głosowania, zatem oddaję głos Pani 

Przewodniczącej Ewie Głowackiej, bardzo proszę. 
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 Radna E. Głowacka: proszę Państwa, Państwo teraz dostaniecie karty do głosowania i tak jak 

Państwa już zapoznałam z regulaminem oddania głosu. Oddajcie ten głos i tutaj podejdzie do 

nas do stolika Pan Mariusz tylko pokaże urnę że tak powiem tak, pusta jak Państwo widzicie 

tak i będziecie każdy z wyczytanych osób odda głos tutaj przy komisji skrutacyjnej żeby nie było 

jakiś tutaj niedomówień. Poproszę Pana Jędraka ażeby rozdał Państwu karty do głosowania tak 

i będziemy: Pan Bojanowski Łukasz proszę tutaj i oddać głos tak, Pani Ciurzyńska Katarzyna ale 

może poczekać chwilę, Panie Mariuszu Panu usiądzie i sprawdzi czy rzeczywiście wszyscy 

wrzucili kartkę. Pani Duziak-Kowalska Monika, Pan Jędrak Mariusz, Pani Kantorska Joanna, Pan 

Kitlas Waldemar, Pan Kitlas Waldemar, Pani Kłosowska Iwona, Pan Kozioł Bogusław, Pan 

Lindner Mariusz, Pan Karczmarczuk Adam, Pan Karczmarczuk Adam, Pan Waldemar Kitlas 

dołączył do nas, Pan Miluch Bartłomiej, Pan Joanna Napiwodzka, Pani Anna Otorowska, zaraz 

tak mi wydrukowano, pominęłam cię Mateusz Maciejewski, teraz zmieniamy zasady, Pani 

Rasińska Monika, Pan Ryczek Piotr, Pan Sobierajski Marcin, Pani Stankiewicz Joanna, Pani 

Justyna Suska-Sas i Pan Śliwiński Grzegorz i oczywiście ja we własnej osobie. 

Przewodnicząca RG: widzę że wszyscy z Państwa oddali głos, zatem proszę komisję skrutacyjną 

o obliczenie głosów a następnie podanie wyników. Do tego czasu ogłaszam 10 minutową 

przerwę, podkreślam że jeżeli komisja skrutacyjna zgłosi gotowość pracy wcześniej skrócimy 

przerwę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo  Radni wznawiamy obrady bardzo Państwa proszę 

o  zajęcie miejsc, komisja skrutacyjna wyraziła gotowość w kwestii ogłoszenia wyników 

wyborów na 3 wiceprzewodniczącego. Bardzo proszę o zabranie głosu przewodniczącej komisji 

skrutacyjnej. 

 Radna E. Głowacka: protokół Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzenia wyborów 

wiceprzewodniczących rady gminy Dobra sporządzony na sesji w dniu 20 czerwca 2024 roku. 

Komisja skrutacyjna w składzie Ewa Głowacka- przewodnicząca, Mariusz Lindner- członek 

komisji skrutacyjnej, Mariusz Jędrak- członek komisji skrutacyjnej, po przyjęciu z urny i ich 

przeliczeniu stwierdza co następuje: liczba Radnych obecnych na sesji uprawnionych do 

głosowania 21, imiona i nazwiska zgłoszonych kandydatów: Monika Dudziak Kowalska, drugim 

kandydatem był Pan Bogusław Kozioł, liczba Radnych którym wydano karty do głosowania 21, 

liczba kart wyjętych z urny 21, liczba kart nieważnych 0, liczba głosów nieważnych 1, liczba 

głosów ważnych 20. Liczba głosów ważnych oddanych na poszczególnych kandydatów to 

Monika Duziak-Kowalska 8 głosów, Pan Bogusław Kozioł 12 głosów. Wobec powyższego 

komisja skrutacyjna stwierdziła że kandydat Bogusław Kozioł uzyskał wymaganą ilość głosów 

i  został wybrany na wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dobra w kadencji 2024-2029. Ponadto 

komisja, nie zaszły żadne okoliczności które by, które były dodatkowe jakieś które wpływały by 

na ważność głosowania i potwierdzamy to protokołem który żeśmy wszyscy w trójkę podpisali. 

Także gratulujemy Panu Bogusławowi funkcji, mogę uścisnąć rekę jako przewodnicząca.  

Radny B. Kozioł: dziękuję. 

 

Radna E. Głowacka: gratulujemy i życzymy owocnej współpracy. 
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 Przewodnicząca RG: dziękuję Pani Przewodnicząca, jeszcze zanim gratulacje to pragnę 
w  związku z powyższym przeczytać uchwałę w sprawie z dnia 20 czerwca w sprawie wyboru 
wiceprzewodniczącego rady gminy Dobra. Na podstawie artykułu 19 ustęp 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz paragrafie 10 ustęp drugi uchwały nr 2/3/2024 
Rady gminy Dobra z 16 maja 2024 roku w sprawie uchwalenia statutu gminy Dobra uchwala 
się co następuje: paragraf 1 ustęp 1 Rada Gminy Dobra stwierdza że w wyniku głosowania 
tajnego wiceprzewodniczącym rady gminy wybrany został Pan Bogusław Kozioł. Ustęp 
2  protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Paragraf 2 uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo członkom komisji 
skrutacyjnej za wykonaną pracę. 
 
Protokół komisji skrutacyjnej stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
13 . Debata nad Raportem o stanie gminy. 
 
Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad 

a  mianowicie Debata nad raportem o stanie Gminy. Wszystkie komisje zapoznały się 

z  powyższym raportem który był także udostępniony na Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Gminy. Zgodnie z ustawą samorządzie gminnym w debacie nad raportem o stanie rady 

gminy, o stanie Gminy  Radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych, głos mogą także 

zabierać mieszkańcy, z tego co wiem żaden z mieszkańców nie zgłosił się, nie wyraził chęci do 

wzięcia udziału w debacie. W związku z powyższym bardzo proszę Panią Wójt o zabranie głosu. 

Przewodnicząca RG: Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo  Radni dostali Państwo 

raport o stanie Gminy, na pewno się Państwo z nim zapoznali, jakieś pytania do mnie to proszę.  

Przewodnicząca RG: czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania co do treści przedstawionego 

raportu o stanie Gminy? nie widzę, nie widzę też a przepraszam zgłosił się Pan 

Wiceprzewodniczący Bartłomiej Miluch, bardzo proszę. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję, Pani Wójt, Szanowni  Radni tak naprawdę dzisiaj 

to podchodzimy z dystansem trochę do i całej procedury głosowania związanej z wotum 

zaufania, z raportem o stanie Gminy bo tutaj my nie oceniamy pracy Pani Wójt Magdaleny 

Zagrodzkiej, tylko to jest tak naprawdę podsumowanie pracy i podziękowania dla poprzedniej 

Pani Wójt Teresy Dera za to w jakim stanie gminę nam tutaj zostawiła do dalszego rozwoju i do 

dalszego rozkwitu. Więc no nie spodziewam się żebyśmy dzisiaj tutaj mieli jakąś gorącą 

burzliwą dyskusję, mieszkańców też nie ma ale jak będzie w przyszłym roku kiedy to już 

będziemy mieli też nie pełen rok to też nie będzie akurat taki miarodajny okres bo po pół roku 

no sama Pani Wójt widzi jak ciężko jest przejąć stery władzy, podjąć swoje działania takie które 

zmierzają do realizacji swoich zobowiązań wyborczych. Więc tak naprawdę działania które 

będą po samodzielnym przygotowaniu przez obecną Panią Wójt budżetu gminy na 2025 rok, 

po 2025 roku to one tak naprawdę już tutaj będą bardziej mogły być przedmiotem dyskusji, 

analiz w związku z tym zapoznaliśmy się wszyscy, cieszymy się że ja przynajmniej się cieszę że 

akurat gmina Dobra jest w czołówce gmin polskich. Naprawdę nie wstydzę się nigdzie gdzie 

jadę, gdzie mówię z której gminy jestem że to właśnie to jest ta moja mała ojczyzna i też patrząc 

na przyrost mieszkańców to mieszkańcy też dostrzegając zalety naszej gminy dlatego 
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podejmują decyzję żeby to do nas się wprowadzać tak, bo gdyby były problemy trudne 

nierozwiązywalne to czemu wybierają gminę Dobra a nie gminę ościenną albo jeszcze 

pozostanie w mieście. Dlatego po przeanalizowaniu tych dokumentów myślę że spokojnie 

przejdziemy do dyskusji udzielania wotum zaufania a kolejność, a w dalszej kolejności 

absolutorium dla Wójta Gminy Dobra. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś w tym punkcie? Nie widzę zgłoszeń w związku 
z  tym przechodzimy, chciałam powiedzieć że zamykamy dyskusję na temat raportu, tak 
naprawdę dyskusji nie było, niemniej jednak jeden głos był no dobrze. 
 
Raport o stanie gminy stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 

14. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dobra wotum zaufania. 
 

 Przewodnicząca RG: Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad mianowicie 

uchwalenia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Dobra. Zanim 

otworzę dyskusję poproszę przewodniczących komisji o opinię w tej sprawie, pierwszego 

zabrać głosów poproszę przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 

Pana Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego. 

Radny M. Sobierajski: członkowie komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie 4 głosy za, 

1  wstrzymujący się.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, poproszę Panią Przewodniczącą Komisji Oświaty Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej Panią Iwonę Kłosowską o przedstawienie opinii. 

 Radna I. Kłosowska: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały zaopiniowali projekt 

uchwały pozytywnie, jednogłośnie.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, poproszę o opinię Komisji Finansów i Budżetu Pana 

Bartłomieja Milucha.  

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję, tak jak, tak jak wcześniej, dziękuję bardzo tak 

wcześniej mówiłem to jest wotum zaufania tak naprawdę dla poprzedniej Pani Wójt Teresy 

Dera. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie 

widzę, zatem proponuję przejść do głosowania, chwileczkę już teraz jest, bardzo proszę Państwa 

Radnych o wyrażenie swojej opinii w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dobra wotum zaufania 

proszę oddać swój głos za, wstrzymać się bądź wyrazić sprzeciw. Tak Pani Moniki Duziak nie ma 

musiała pilnie wyjść, opuścić obrady, zgłosiła to. 19 za, 1 wstrzymujący się, dziękuję bardzo 

niniejszym ogłaszam że Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie udzielenia wotum gminy Dobra, 

przepraszam w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dobra wotum zaufania. Dziękuję bardzo, 

gratuluję. 
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 Uchwałę Nr IV/17/2024 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

15. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Dobra 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2023. 

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: Szanowni Państwo sprawozdanie finansowe za rok 2023 zostało 
złożone Państwu w ustawowym terminie, zapoznali się Państwo z nim, omówiliśmy je na 
komisji, komisjach. To znaczy było na komisji rewizyjnej ale ponieważ członkowie komisji 
rewizyjnej również byli członkami innych komisji więc innych pytanie było i tyle w tym zakresie.  
 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o opinie przewodniczących komisji 

w  związku z tym że ta uchwała była procedowana na trzech komisjach, poproszę o opinie 

przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy Pana 

Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego. 

 Radny M. Sobierajski: podobnie jak w poprzednim projekcie uchwały komisja opiniuje 

pozytywnie 4 głosy za, 1 wstrzymujący się, dziękuję. 

 Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Panią Iwonę Kłosowską. 

 Radna I. Kłosowska: komisja zaopiniowała, zapoznała się z projektem uchwały, zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie, jednogłośnie.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo i poproszę o to samo Przewodniczącego Komisji Finansów 

i Budżetu Pana Bartłomieja Milucha.  

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: dziękuję, komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę, 

zatem proponuję przejść do głosowania. Bardzo proszę aby Państwo oddali swój głos za, 

wstrzymujący się bądź przeciw w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

Dobra wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023. Dziękuję bardzo informuję że 

19 głosów było za przyjęciem uchwały, 1 głos był wstrzymujący tym samym uchwała w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania 1 wstrzymujący, 1 wstrzymujący, tym samym ogłaszam że uchwała 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Dobra wraz ze sprawozdaniem 

z  wykonania budżetu gminy za rok 2023 została podjęta. 

Uchwała Nr IV/18/2024 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Sprawozdanie finansowe Gminy Dobra za 2023 r. stanowi 
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załącznik nr 26 do protokołu. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 r. stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

16. Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 

2023. 

 
Przewodnicząca RG: kolejnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest projekt uchwały 

w  sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Bardzo proszę 

Panią Ewę Głowacka która jest Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku 

w sprawie udzielenia Wójtowi gminy Dobra z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Bardzo 

proszę. 

 Radna E. Głowacka: na podstawie artykułu 18 ustęp 2 punkt 4 i artykułu 28a ustęp 2 ustawy 

z  dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym( Dz. U z 2024 roku poz. 609 z póź. zm. 

i  artykuł 271 ustęp 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych ( Dz. U 

z  2003 roku poz. 1270 z późn. zm. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Dobra po zapoznaniu się ze 

sprawozdaniem finansowym gminy Dobra 2023 sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 

Dobra za 2023 roku wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu 

i  informacja o stanie mienia gminy Dobra postanawiają co następuje: pozytywnie opiniują 

wykonanie budżetu gminy dobra za rok 2023 i zwracamy się do rady gminy Dobra z wnioskiem 

o udzielenie absolutorium Wójtowi gminy Dobra z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Uzasadnienie: komisja rewizyjna po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym gminy 

Dobra za rok 2023 sprawozdanie z wykonania budżetu gminy dobra za rok 2023 wraz z opinią 

regionalnej izby obrachunkowej, informacji o stanie mienia gminy Dobra stwierdza co 

następuje: przedłożone sprawozdanie finansowe składa się z bilansu, z wykonania budżetu 

gminy Dobra za 2023 rok łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansu jednostek 

budżetowych, łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków 

zysków i strat jednostek budżetowych, łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmujące 

dane wynikające z zestawień zmian w funduszu jednostek budżetowych. Sprawozdanie 

finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych wynikających z zamknięcia 

ksiąg rachunkowych na dzień 31 grudnia 2023 roku. Dane zawarte w bilansie z wykonania 

budżetu są zgodne z danymi wynikającymi z ewidencji księgowej, natomiast dane zawarte 

w  łącznym rachunku zysków i strat oraz łącznym zestawieniu zmian w funduszu są zgodne 

z  jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych. Ze sprawozdania wynika że 

sprawozdanie zostało sporządzone zgodnie z przepisami ustawy o rachunkowości, ustawy 

o  finansach publicznych oraz przepisami wykonawczymi do ustaw. Ze sprawozdania 

z  wykonania budżetu wynika, wynika iż planowane dochody budżetu pocie 218 892 406 zł i 16 

gr wykonano w kwocie 198 milionów 216 709 zł i 11 gr co stanowi 90 i 60 setnych procenta 

planu. Planowanie wydatki, planowane wydatki budżetowe w kwocie 229 887 939 zł i 12 gr 

zrealizowano w kwocie 109 465 195,16 zł co stanowi 86 i 33 setne % planu. W tym planowane 

wydatki inwestycyjne w kwocie 82 082 012 zł 46 gr zrealizowano w kwocie 69 789 784 zł i 23 

gr co stanowi 85,02 procenta planu. Planowane wydatki bieżące w kwocie 147 805 926,66 zł 
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zrealizowano w kwocie 128 675 410 zł i 93 gr co stanowi 87,06% planu z tego planowany deficyt 

budżetu w kwocie 10 995 532 zł 96 gr zamknął się deficytem w kwocie 248 486 zł i 50 gr. 

Planowane kredyty w kwocie 0 zł zaciągnięto w wysokości 0 zł co stanowi 0% planu w tym 

planowane kredyty krajowe w kwocie też 0 zł 0% wykonania. W toku wykonania budżetu nie 

wystąpiły zobowiązania wymagalne, w toku wykonania budżetu nie wystąpiły przekroczenia 

planów wydatków. Z informacji o stanie mienia wynika że wartość mienia wynosi 640 568 

196,00 zł, wzrost nastąpił o 57 223 852,00 zł. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

Regionalna Izba Obrachunkowa pismem z dnia 18 kwietnia 2024 roku uchwałą numer 

50.29.3.2024 składu orzekającego pozytywnie oceniła sprawozdanie z wykonania budżetu za 

rok 2023 nie wnosząc żadnych uwag. Komisja rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych 

z wykonaniem budżetu wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika Gminy Dobra. Na podstawie 

powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności sprawdzających komisja rewizyjna 

ocenia że Wójt Gminy Dobra realizując zadania związane z wykonaniem budżetu kierował się 

zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami 

publicznymi. Komisja nie stwierdziła uchybień w tym zakresie. W związku z powyższym Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy Dobra pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za rok 2023 

i  postanawia wystąpić do rady z wnioskiem o udzielenie Wójtowi Gminy Dobra absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu 2023. Dziękuję komisji i dziękuję Państwu za wysłuchanie.  

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, ja tylko jestem winna Państwu 

odczytanie pokrótce uchwały regionalnej Izby obrachunkowej jest to uchwała nr 50.29.5. 2024 

składu orzekającego regionalnej izby obrachunkowej w Szczecinie obradującej w dniu 18 

czerwca 2024 roku w sprawie wydania opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dobra w sprawie 

udzielenia Wójtowi gminy Dobra absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2023. 

Skład komisji regionalnej izby obrachunkowej w osobach Ewelina Balcer- przewodnicząca, 

Dawid Częstek członek i Pan Marek Fras również członek, pozytywnie zaopiniowali wniosek 

komisji rewizyjnej rady gminy Dobra w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dobra absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Uzasadnienia nie będę Państwu czytać ono się mniej 

więcej pokrywało z tym co już Pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała. W związku 

z  powyższym że komisje także pracowały nad tym projektem uchwały bardzo proszę 

przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarki Gminy Pana Przewodniczącego 

Marcina Sobierajskiego o przedstawienie opinii. 

 Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie 4 głosy z i 1 wstrzymujący się. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, 

Kultury, zdrowia i Opieki Społecznej Pani Przewodnicząca Iwona Kłosowska. 

 Radna I. Kłosowska: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, jednogłośnie. 

 Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo, proszę o przedstawienie opinii Komisji Finansów 

i  Budżetu Pana Bartłomieja Milucha.  

Wiceprzewodniczący RG: komisja finansów i budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, dziękuję. 
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Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Bardzo proszę Pani Sekretarz. 

 
 Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: ja mam pytanie do Pani Mecenas nie została odczytana 

opinia, Pani Skarbnik? O stanie z wykonania budżetu to jest jeszcze jedna opinia. 

 Przewodnicząca RG: to jest Rio. 

 Skarbnik Gminy J. Jankowska: Pani Przewodnicząca odczytała opinię Rio o wniosku Komisji 

Rewizyjnej tą samą którą przeczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. Natomiast odczytana 

powinna być jeszcze opinia Rio o sprawozdaniu z wykonania budżetu. 

 Przewodnicząca RG: nie mam takiej opinii. 

Skarbnik Gminy J. Jankowska: zawsze była, zawsze były czytane obie. 

 Przewodnicząca RG: Ja mam przed sobą tylko opinię Rio w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia Wójtowi. Bardzo proszę Pan Radny Grzegorz Śliwiński.  

Radny G. Śliwiński: proszę Państwa może tytułem wyjaśnienia, pierwsza opinia Rio która 

dotyczy wykonania budżetu wpłynęła do komisji rewizyjnej i komisja rewizyjna ją również 

wzięła w swojej opinii w trakcie sporządzania opinii i protokołu z komisji rewizyjnej. Dodatkowa 

tą którą przeczytała Pani Przewodnicząca to jest opinia do opinii którą przedłożyła komisja 

rewizyjna. Zawsze są dwie opinie, jedna jest na początku do budżetu, druga jest na później po 

właśnie sprawozdania komisji rewizyjnej. Z tą pierwszą komisja się zapoznała, również była 

pozytywna z wykonania budżetu i tą którą teraz Pani Przewodnicząca przeczytała. 

Przewodnicząca RG: Pani Mecenas wszystko w porządku? Bardzo proszę 3 minuty przerwy. 

Przerwa: 

Przewodnicząca RG: Pani Radna Anna Otorowska. 

Przewodnicząca RG: oprócz opinii RIO dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Dobra w sprawie udzielenia Wójtowi gminy Dobra absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
gminy za rok 2023. Jestem państwu winna też odczytanie uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Dobra za rok 2023 wraz z informacją o stanie mienia. Niniejszym to czynię uchwała nosi 
numer 50.29.3.24 sporządzona została w dniu 18 kwietnia 2024 roku, skład orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w osobach Anna Suprynowicz jako 
przewodnicząca, Dawid Czeszyk jako członek oraz Pani Katarzyna Korkus również jako członek. 
Tenże skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej pozytywnie zaopiniował 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Dobra za rok 2023 i przedłożone przez Wójta wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego. W ten sposób odczytując te dwie komisje, 
przepraszam, dwie uchwały komisji rewizyjnej, dopełniliśmy obowiązku. W związku z tym.. 
W  związku z tym bardzo proszę. Nie. W związku z powyższym nie widzę tutaj, aby ktoś 
z  Państwa się zgłaszał. Dziękuję bardzo. W związku z tym proponuję przejść do głosowania. 
Proszę Państwa o wyrażenie swojej opinii głosując za, wstrzymując się bądź będąc przeciw za 
wyższą uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 
Niniejszym informuję, że Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
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absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. Gratulujemy Pani Wójt. Pan.. Pan Radny 
Grzegorz Śliwiński poprosił o głos. Bardzo proszę. 

 
Radny G. Śliwiński: Ja oprócz Pani Wójt chciałbym podziękować również Pani Skarbnik za 
pilnowanie finansów, za wykonanie budżetu i za te cyferki, które dla nas były adekwatne do 
tego, co zostało zrobione. Bardzo dziękuję. 

 Wniosek komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dobra absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu gminy za rok 2022. Wniosek stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
  
Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 04 kwietnia 
2023 roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dobra za rok 
2022 wraz z informacją o stanie mienia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr IV/19/2024 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

17. Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet Radnych Gminy 
Dobra oraz zwrotu kosztów podróży służbowych. 

 

Przewodnicząca RG: dziękujemy poprzedniej Radzie, Pani Skarbnik, Pani Wójt. Szanowni 
Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu z porządku dzisiejszych obrad, a mianowicie 
projektu uchwały w sprawie zasad przyznawania wysokości diet Radnych Gminy Dobra oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych. Bardzo proszę o przedstawienie opinii poszczególnych 
komisji w sprawie wyżej wymienionej uchwały. W pierwszej kolejności poproszę o opinię 
Przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy, Pana 
Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego. 

 
Radny M. Sobierajski: członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, nie była poddana 
pod głosowanie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: Dziękuję. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Panią przewodniczącą Iwonę Kłosowską.  

 
Radna I. Kłosowska: Członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, zaopiniowali 
projekt uchwały pozytywnie przy trzech głosach za, dwa przeciw i Pani Monika Duziak-
Kowalska wniosła taki wniosek, cytuję, do wnioskodawcy z jakich zadań chce finansować 
podwyższenie diet Radnych, cytat drugi, informacje chcę uzyskać przed sesją. Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę o wyrażenie opinii Komisji Finansów i Budżetu 
Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały przy trzech głosach za i dwóch przeciwnych, z tym, że ten jeden z dwóch przeciwnych 
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był taki warunkowy ze wskazaniem, że wejście w życie powinno nastąpić od 1 stycznia 2025. 
Dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Ja tutaj u siebie na monitorze nie 
widzę żadnych zgłoszeń. W takim razie, bardzo proszę Pani Wójt. 

 
Pani Wójt: Ja bym poprosiła w tym punkcie parę słów Panią Skarbnik, bo wniosek tak jakby nie 
zawiera zabezpieczenia tych środków finansowych, więc pozwolicie Państwo, że oddam głos 
Pani Skarbnik..  

Skarbnik Gminy J. Jankowska: Proszę Państwa, my w tym roku w planie przeznaczonym na 
diety Rady Gminy mamy kwotę, która tak naprawdę jest w 100% już zaangażowana 
w  dotychczasowe wyliczenia, więc podejmując tą uchwałę zdajecie Państwo sprawę, że 
w  budżecie nie ma zabezpieczonych środków na ten cel. Więc jakby bez pokrycia 
finansowego, bo nie było wniosku o zmianę w budżecie. No tak, bo tak naprawdę podejmując 
uchwały o zwiększeniu nakładów, no powinniśmy też mieć wniosek o zwiększenie no 
i  wskazanie ze źródła pokrycia tego, tych nakładów. Jest tam po prostu pewna kwota, tak, to 
do poniesienia będzie. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos. 
Bardzo proszę Pan Wiceprzewodniczący Bartłomiej Miluch. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Szanowni Państwo, Pani Skarbnik, Pani Wójt, Pani 
Sekretarz, projekty uchwały zawierają informacje o skutkach finansowych, natomiast tutaj to 
niestety, ale jak uchwała zostanie podjęta, no to Pani Skarbnik będzie musiała podjąć wysiłki 
żeby to finansowanie zapewnić. To nie jest budżet, gdzie wprowadzając zmiany od razu 
wskazuje się źródło pokrycia. Na tą chwilę środki są zabezpieczone, o ile się nie mylę, do 
października nawet przy zwiększonych wydatkach, więc będzie musiała Pani Skarbnik na sesji 
wrześniowej stosowną poprawkę zaproponować. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję, bardzo proszę zaraz oddam Pani głos Pani Sekretarz zgłosił się 
wcześniej Pan Radny Mariusz Jędrak bardzo proszę..  

 
Radny M. Jędrak: Mam pytanie tutaj do Pani Skarbnik, czy Pani Skarbnik orientuje się jaki to 
jest rząd wielkości przy podwyżce proponowanych tych diet. Dobrze. Plus jeszcze, jeżeli 
wchodzi kolejna osoba na wiceprzewodniczącego, jaki to jest na ten rok i na przyszły rok.  

 
Przewodnicząca RG: Pani Skarbnik..  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: Jest to różnica prawie 18 tysięcy miesięcznie dodatkowo. My 
teraz tak naprawdę ustalając wynagrodzenia dla diety, bo to diety są przecież nie 
wynagrodzenia. Na początku roku ustalamy taką kwotę, wyliczamy tak mniej więcej ile to 
będzie. Patrząc na ile będzie posiedzeń sesji, ile będzie posiedzeń komisji i w tym momencie 
my mamy to zaangażowanie nie tak, że do października, tylko ja zaangażowanie mam do końca 
roku przyjmując miesięczne wydatki takie jak były planowane. Natomiast teraz też jest taka 
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sprawa, że no jest 3 zastępców no i też większe składy komisji, więc to już w ogóle no i jeszcze 
większe kwoty. Myśmy tutaj no robili przymiarkę nawet nie biorąc pod uwagę trzeciego 
przewodniczącego tylko tak na podstawie propozycji, więc też mi trudno powiedzieć, ale 
mówię tak, to około 18 tysięcy miesięcznie i wyszło bez dodatkowego trzeciej osoby jako 
zastępcę przewodniczącego. 

 
Radny M. Jędrak: Czyli można liczyć, że roczny zwiększony koszt to jest około 200 tysięcy, tak.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: Roczny. Magda podpowiedziała, że nie biorąc też pod uwagę 
zwiększonej liczby, te wyliczenia były bez wzięcia pod uwagę powiększonej liczby komisji, bo 
też za każde posiedzenie każdy Radny też zwiększono kwotę bierze, ale to nie wiem, jak to 
było. 

Radny M. Jędrak: O tym, że jeżeli jedna osoba jest więcej niż w jednej czy dwóch komisjach, 
to jest inna stawka. Pani Sekretarz o tym mówi. No tak, tak, to właśnie tak.  

Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo, Pan Piotr Ryczek zgłosił wniosek formalny. Bardzo 
proszę. 

 
Radny P. Ryczek: Wiążąc się tutaj też z sugestiami i takim oczekiwaniem nawet podnoszonym 
przez wiceprzewodniczącego Milucha i radnego Lindnera w przedmiocie tego, żeby 
rozwiązania przyjmowane przez Radę miały charakter zadań kompleksowych, mając na 
uwadze również to, że w tej chwili podobne debaty prowadzone są przez inne rady tutaj 
w  sąsiedztwie naszej gminy. Chciałem złożyć wniosek formalny w przedmiocie zdjęcia tego 
punktu z porządku bieżącej sesji tak, aby Pani Skarbnik mogła przygotować, zaktualizować te 
wyliczenia, które zostały popełnione przez wnioskodawców, żebyśmy wiedzieli po pierwsze, 
na czym głosujemy, żebyśmy wiedzieli, jakie koszty faktycznie wywoła ta zmiana, tak aby 
podjąć decyzję w sposób odpowiedzialny, świadomy i uregulować sprawę kompleksowo. 
Dziękuję.  

 Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo. Pani Skarbnik jeszcze, bardzo proszę. 

Skarbnik Gminy J. Jankowska: No bo tak naprawdę to też mnie zaskoczyło, że to tak szybko od 
razu po objęciach mandatu Państwo chcecie tych podwyżek, więc to w sumie w ogóle nie 
myślałam o tym, żeby jakieś zmiany robić. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Dziękuję Pani Skarbnik. W związku z tym, że Pan Radny Piotr 
Ryczek złożył wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad musimy ten wniosek 
przegłosować, więc ci z Państwa, którzy są za zdjęciem tego z porządku obrad głosują za, ci, 
którzy chcą za pozostawieniem tego projektu uchwały stosownie albo przeciw, albo się 
wstrzymują. Bardzo proszę o oddanie głosu. Za chwileczkę.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Wniosek został odrzucony.  

 
Przewodnicząca RG: Jak inaczej przedstawiałam. Za zdjęciem z porządku obrad.  
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Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Nie proszę nie patrzeć na to. Tutaj jest wynik tego 
głosowania i tak samo tam u Gracjana powinno być i u Państwa. A to proszę zobaczyć tutaj co 
jest u mnie. 9 za.  

Przewodnicząca RG: Za zdjęciem z porządku obrad to o co wnioskował Pan Radny Piotr Ryczek, 
a 11 było przeciw zdjęciu tejże uchwały, czyli w porządku dzisiejszych obrad zostaje niniejsza 
uchwała. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: u Pani Magdy jest to też widoczne. No to chwileczkę. 
Reklamacja na system musi być złożona. 

 
Przewodnicząca RG: Sekretarz jeszcze chciała zabrać głos, więc bardzo proszę. 

 

 
Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: Proszę Państwa, Pan Przewodniczący Bartłomiej Miluch 
powoływał się na statut, w którym mówimy i na ustawę o samorządzie w zakresie prawa 
Radnych do zgłaszania takich projektów uchwał. Natomiast jest jeszcze ustawa o finansach 
publicznych. My ją już, nie wiem czy Państwo pamiętają, bodajże na drugiej sesji omawialiśmy 
artykuł 240 ustawy o finansach publicznych. Ale to ja może oddam głos Pani Mecenas. 

Pani Mecenas M. Jurgiel: Proszę Państwa, jeżeli jakaś uchwała ma wywołać skutki finansowe, 
to musi, w ogóle każda uchwała powinna, wywołująca takie skutki, powinna mieć wskazane 
pokrycie w budżecie, skąd te środki mają pochodzić. Jeżeli faktycznie w budżecie środki na 
wydatki na diety Radnych nie są zarezerwowane, no to to powinno być, najpierw powinna być 
zmiana w budżecie na te, albo odwrotnie, tak, podjęta uchwała, ale to musi być kompatybilne 
ze zmianami w budżecie i zarezerwowaniem środków na te diety. 

 
Przewodnicząca RG: Bardzo proszę Pan Radny Bartłomiej Miluch..  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Proszę mnie ewentualnie wyprostować. Podejmowaliśmy 
uchwałę odnośnie zwiększenia częstotliwości odbioru odpadów i jednocześnie też nie było, 
nie ma jeszcze przegłosowanej uchwały odnośnie tego, że stąd, a nie stamtąd będzie to 
pokrywane. Też nie było wskazanego źródła pokrycia finansowania przy częstotliwości 
odpadów.  

Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: Oczywiście wraz z przedłożeniem projektów uchwał 
dotyczących odpadów również została przygotowana autopoprawka do projektu budżetu. Jest 
taka autopoprawka przygotowana. Pani Przewodnicząca o tym wie. To jest kompetencja 
Przewodniczącej Rady, jak ustala porządek obrad. Być może najpierw powinny być głosowane 
uchwały dotyczące zmiany budżetu, a potem kwestii odpadów. Natomiast ten projekt jest 
przygotowany i jest. Pan Wice Wójt też mówił, że jest zabezpieczone na to milion sto i ta 
autopoprawka zostanie dzisiaj państwu. Będą Państwo nad nią dzisiaj obradować. Dlatego 
właśnie zawsze, jak jest porządek obrad, Państwo dostają porządek obrad sesji, to najpierw 
zmiany w budżecie, a potem uchwały merytoryczne, no żeby one właśnie miały sens, ale to 
jest przygotowane, nie. Natomiast tu zostało wprowadzone najpierw uchwała merytoryczna, 
a potem budżet, no ale to już jest techniczna, żeby to w przyszłości inaczej zrobić.  
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Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Rozumiem Pani Mecenas, że możemy procedować tą 
uchwałę, czy nie?  

 
Pani Mecenas M. Jurgiel: moim zdaniem, jeżeli nie mamy środków w budżecie, no będzie 
problem, tak.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Ale problem z nadzorem wojewody, czy z RIO, czy jaki.  

 

 
Pani Mecenas M. Jurgiel: No mi się wydaje że z RIO będzie problem, tak. Bo jeżeli, chyba że po 
prostu jeszcze, jeżeli się te środki skończą, to wtedy Państwo na te środki w budżecie 
zaplanujecie pieniądze, tak. Bo myślę, że na dzień dzisiejszy są, Pani Skarbnik, za 
zarezerwowała, natomiast one się na pewno skończą przy tych założeniach, że te diety 
wzrosną. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Na tą chwilę finansowanie jest, natomiast już tak 
chuchając na zimne, to przecież mogę wskazać jako źródło finansowania istniejącą rezerwę 
ogólną w budżecie 245 tysięcy. Dziękuję.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: Przepraszam bardzo, rezerwa ogólna jest w dyspozycji tylko 
i  wyłącznie kierownika jednostki, a nie rady gminy. W decyzji Pani Wójt, na co przeznaczy 
rezerwę ogólną.  

 
Radny P. Ryczek: Przewodnicząca, ja też się zgłaszałem do dyskusji. Ja się zgłosiłem. Pani 
Przewodnicząca, ja się zgłosiłem.  

 
Przewodnicząca RG: Sekunda. Pierwszy zgłosił się do zabrania głosu Pan Radny Mateusz 
Maciejewski, później Pan Piotr Ryczek i Pan Mariusz Lindner i w tej kolejności będę udzielała 
głosu. Bardzo proszę, Pan Mateusz Maciejewski. 

 
Radny M. Maciejewski: Ja myślę, że ze względu na to, że budżet na rok 2023 planowała 
poprzednia Rada, dlatego powinniśmy chyba zostawić planowanie podniesienia diet 
ewentualnie na nowy rok, żeby zaplanować to w nowym budżecie na 2025 rok. Tak jest moje 
zdanie. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo, Panie Radny. Proszę o zabranie głosu Pana Radnego 
Piotra Ryczka.  

 
Radny P. Ryczek: No właśnie w kontekście tutaj nawet wypowiedzi mojego przedmówcy, 
mając na uwadze to, że głosowanie w przyjęciu mojego wniosku formalnego nie miało 
charakteru tajnego, chciałem poprosić, żeby Pani Przewodnicząca udostępniła wyniki imienne 
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tego głosowania wszystkim członkom Rady, nie tak, żeby tylko Pan Wiceprzewodniczący 
Miluch wiedział, kto jak zagłosował, bo to jest co najmniej.  

 
Przewodnicząca RG: Pan, przepraszam, że wchodzę w słowo, Pan Wiceprzewodniczący nie 
widzi kto i jak, tylko widzi wynik za, przeciw, w sumie. 

 
Radny P. Ryczek: To ja bym poprosił, to przepraszam Pani Przewodnicząca, ja bym poprosił, 
żeby te wyniki zostały imiennie podane do publicznej wiadomości. 

 
Przewodnicząca RG: Będzie w protokole. 

 
Radny P. Ryczek: Teraz na sesji nie możemy poprosić o to.  

 
Przewodnicząca RG: Możemy poprosić Panią Magdę o wydrukowanie, będzie Pan miał w ciągu 
kilku minut.  

 
Radny P. Ryczek: Znaczy wystarczy, nie trzeba drukować, szkoda papieru, wystarczy, żeby Pani 
Przewodnicząca podała to.  

 
Przewodnicząca RG: Ale ja tego nie widzę, widzą Panie z obsługi Rady. Dobrze, jeszcze głos 
chciał zabrać Pan Mariusz Lindner, bardzo proszę.  

 
Radny M. Lindner: Tak jak było powiedziane, środki na razie są zabezpieczone. Na sesji 
wrześniowej czy październikowej możemy tych środków poszukać. Jeżeli są środki na nad 
finansowanie na przykład odpadów komunalnych i to jest szacowane tylko mniej więcej, czyli 
800 tysięcy złotych według wice Wójta, zastępcy Wójta, przepraszam, ma to być. Milion sto 
jest przewidziany, bo może być jakaś tam sytuacja. Więc jeżeli na przykład mieszkańcy będą 
segregować bardzo dobrze, no to będzie 800 tysięcy, zostanie 300. Więc ja nie widzę 
problemu, żeby tutaj tej uchwały nie przegłosować. Poza tym, w ostatniej uchwały macie 
Państwo 15 punktów, które wyszczególniliśmy, dlaczego te diety powinny być podniesione. 
Chciałbym, żeby się sobie  Radni Szanowni te 15 punktów przeczytali i powiedzieli, z których 
z  tych punktów się nie zgadzacie, bo to są bardzo konkretne argumenty. Jeżeli chcemy mieć 
jakość w samorządzie gminy,  Radni muszą otrzymywać za swoją pracę rekompensatę, bo to 
nie jest wynagrodzenie za pracę, to jest rekompensata. Są ludzie w tej Radzie Gminy i wiem 
o  tym, którzy za zeszły miesiąc, że tak powiem, dopłacili do tego, że są Radnymi, bo po prostu 
mają większe straty na zarobku niż tutaj przychodzą na sesję. Wiadomo, że to też jest często 
tak traktowane jako praca społeczna, ale jeżeli chce się być dobrym Radnym, to trzeba się 
doszkolić, trzeba czasami prawnika samemu zapłacić. Są Radni, którzy prowadzą portale 
internetowe w tej gminie, to też kosztuje serwera, to też kosztuje czas. Sporo jest takich 
Radnych, dużo Radnych jest aktywnych, dużo Radnych też sponsoruje rzeczy, sponsoruje 
zamki na przykład dzieciom, sponsoruje nagrody na konkursy, poświęca swój czas, żeby to 
wszystko było dobre. Więc jeżeli chcemy mieć dobrą jakość Radnych, takich, którzy chcą się 
zaangażować, no to niestety na dzień dzisiejszy to są jakieś tam pieniądze, które ci ludzie po 
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prostu wnoszą. Ja jestem za tym, w ogóle jestem za tym, żeby  Radni byli zawodowymi 
Radnymi i żeby było tutaj zamiast 21 Radnych tylko 7 Radnych, ale to nie jest już moja wina, 
to jest prawo ustawodawcy, ale szanujmy się nawzajem. Daliśmy Panie Wójt wynagrodzenie 
konkretne, mimo tego, że jest pierwszy raz Wójtem. No i teraz, jeżeli my mówimy, żeby 
podnieść diety dla Radnych, którzy się naprawdę angażują, bo znam tych ludzi tutaj, którzy się 
angażują i wiem, jak pracowali w ostatniej Radzie Gminy. No to przepraszam bardzo, to nie są 
jakieś kosmiczne rzeczy, to się wszystko mieści w ramach ustawowych. I uważam, że tutaj 
w  tej kwestii, no to nie wiem, jeżeli są pieniądze w tej gminie na wiele innych rzeczy, no to 
z  każdej środki skąd można wziąć. Zrezygnował jeden Pan tutaj z prowadzenia telewizji 
internetowej. Tu już jest 50%, jego wynagrodzenia oczywiście nie ma. To są środki z promocji, 
które zawsze były reklamowane, że możemy z nich ściągnąć. No to nie promujmy gminy, 
promujmy Radnych, żeby oni promowali tą gminę i to jest. Moim zdaniem nie jest jakieś 
wielkie, powiedzmy, żądanie z naszej strony, tym bardziej, że diety były podnoszone ostatni 
raz w 2021 roku. Rata inflacji od tamtego czasu wynosi 42%. No przepraszam bardzo, no to 
chyba my tu nie chcemy jakiegoś nie wiadomo czego, tylko po prostu, żeby ten pieniądz, co 
był warty w 2021, był warty tyle samo w tej chwili. No to nic nie jest więcej, nie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Piotr Ryczek, ad vocem. Bardzo proszę, Panie Radny. 

 
Radny P. Ryczek: Mariuszu, jakby po pierwsze łączenie sprawy ustalenia przez Radę Gminy 
wysokości uposażenia przysługującemu nowemu Wójtowi z podniesieniem stawek diet dla 
Radnych jest co najmniej stosowne z uwagi na to, że obowiązkiem ustawowym rady jest 
ustalenie wysokości wynagrodzenia dla nowego Wójta. I u nas w gminie ten obowiązek ustawy 
się zmaterializował. Jak Pan sam zauważył Pani Wójt Zagrodzka objęła funkcję półtora 
miesiąca temu i nie było możliwości, żeby rada tej kwestii w drodze właściwej uchwały nie 
uregulowała. To po pierwsze. Po drugie podnoszenie kwestii, zmiany prawa miejscowego 
w  zakresie gospodarki odpadami komunalnymi i łączenie tego przez Pana z kwestią wzrostu 
stawek diet dla Radnych w mojej opinii znowu jest jakimś takim zaburzeniem. I łączenie spraw, 
które nie powinny być w żaden sposób ze sobą wiązane. Co do zasady pełna zgoda, że 
wysokość diet Radnych jest u nas w gminie niska. Samemu jestem takim Radnym, zresztą 
rozmawialiśmy na ten temat, nie ma co tego ukrywać, jest niska. Ja jestem tym Radnym, który 
rzeczywiście, nie chcę powiedzieć traci, ale otrzymana przez mnie dieta nie pokrywa, nie 
rekompensuje mi uposażenia, które tracę, które jest mi potrącane przez pracodawcę tytułem 
wykonywania przeze mnie obowiązków radnego. Natomiast tak jak proponowałem, 
uzasadniając złożony przeze mnie wniosek formalny, zróbmy to w sposób kompleksowy. 
W  momencie, gdy będziemy znali konsekwencje finansowe, złożonego między innymi przez 
Pana wniosku. Proponowałbym, żebyśmy tego typu uchwałę podejmowali, mając 
wypracowany konsensus na poziomie całej gminy, tak, żeby nikt nie czuł jakiegoś dyskomfortu, 
a w całej Radzie była zbudowana wokół tego odpowiednia atmosfera. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Pani Katarzyna Ciurzyńska, proszę.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: Panie Mariuszu, zazwyczaj jestem optymistką, ale 
w  tej kwestii jakoś, chociaż może mile się zaskoczę, nie wierzę w to tak do końca. Czy my 
będziemy dostawać 100 zł, 500 zł, 1000 zł, 2000 zł, 50 000 zł.  Podejrzewam, że ileś tam osób 
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będzie pracowało tak samo czy właśnie dostanie 100 zł czy 50 tysięcy. I miałam przykład 5 lat 
temu i doskonale widzieliśmy. Ja widziałam kto pracował i nie uważam, że podniesienie aż 
o  tyle, bo to jest tak, tam było 70% diet radnego spowoduje to, że nagle my zaczniemy bardziej 
pracować dla mieszkańców. Jeśli chcemy docenić cokolwiek, powinniśmy docenić pracę 
pracowników, bo każdy z nas wykonuje jakąś pracę, a nie wiem, czy docenia się pracę choćby 
osób, które nas obsługują w Radzie, także może tu powinniśmy pomyśleć również 
o  pracownikach. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać w tym punkcie głos. 
Jeszcze. Ja nie widzę. To może tak. Najpierw Pan Bartłomiej Miluch, później Pan Radny Mariusz 
Jędrak i oddam później głos Pani Wójt. Bardzo proszę.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Proszę zwrócić uwagę, że wiele rad gmin miast 
uchwały odnośnie sesji, uchwały odnośnie stawek diet podejmowały na pierwszej sesji. Bez 
zmian budżetu, bez poprawek, wskazując zgodnie z przepisami jakie są skutki finansowe i czy 
też niezgodnie z przepisami takie uchwały podejmowali. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Mariusza Jędraka.  

 
Radny M. Jędrak: Nawiązując jeszcze do tej rozmowy, chciałbym złożyć wniosek formalny 
o  powołanie takiej komisji, gdzie mój kolega Piotr przedstawił jak należy formalnie do tego 
podejść tematu, żeby nie rodziło problemów i skutków finansowych te podwyżki dla Radnych, 
przewodniczących i wiceprzewodniczących, aby był powołany taki zespół, który kompleksowo 
zajmie się tym tematem. No i jeżeli będzie trzeba na przykład takie diety, żeby były w większej 
wartości, o większym świadczeniu, może należy wprowadzić w przyszłym roku.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. W stosunku do Pańskiej wypowiedzi, Pan Bartłomiej Miluch, 
odpowiadając.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Odnośnie wniosku formalnego, tak.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję Panie Przewodniczący. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Pan Radny Mariusz Jędrak chce złożyć wniosek formalny, 
tak. Tyle, że zgodnie z paragrafem 35 statutu, no to wniosek formalny dotyczy przerwania 
odroczenia sesji, stwierdzenia kworum, zmiany, uzupełnienia porządku obrad, ograniczenia 
czasu, zamknięcia listy mówców, zakończenia dyskusji, przerwy. A tutaj Pana wniosek w tym 
zakresie nigdzie nie znajduje pokrycia, więc no to może być Pana głos w dyskusji, ale nie jako 
taki wniosek formalny, który powinniśmy poddać teraz pod głosowanie.  

 
Radny M. Jędrak: Pani Przewodnicząca, czyli takiego wniosku formalnego nie mogę teraz 
zgłosić pod głosowanie, tak.  
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Przewodnicząca RG: Przewodniczący powiedział, odczytał to ze statutu Rady Gminy. W tym 
katalogu dotyczącego wniosku formalnego nie ma akurat wniosku, z którym Pan się tutaj 
zwracał. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: A może Pan powtórzyć jeszcze ten wniosek.  

Radny M. Jędrak: Oczywiście, żeby został powołany taki zespół, który wypracuje stanowisko 
odnośnie finansów dla podniesienia ewentualnego diet Radnych, przewodniczących, 
wiceprzewodniczących. żeby te środki po prostu nie było problemu w budżecie obecnym. Tak 
jak Pani tutaj Skarbnik mówiła, że w październiku może być problem z finansowaniem 
i  poszukiwaniem tych pieniędzy, ale aby dać czas na wypracowanie ewentualnego takiego 
uposażenia. 

 
Przewodnicząca RG: Proszę Pan wiceprzewodniczący Bartłomiej Miluch..  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Próbując wyinterpretować, do czego to zmierza, to 
właściwie zmierza do zdjęcia uchwały z porządku obrad i przekazania do pracy w komisji. A tu 
już jeden taki wniosek formalny w sprawie zdjęcia z porządku obrad. Na wniosek Radnego 
Pana Piotra Ryczka był przegłosowany, więc tu już drugi raz mamy głosować nad tym samym.  

 
Radny M. Jędrak: jeżeli Pan Wiceprzewodniczący mówi, że nie ma takiej możliwości 
głosowania.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: W sensie stricte nie, tylko albo zdjąć, albo zostawić.  

 
Radny M. Jędrak: Jeżeli nie ma możliwości głosowania takiego wniosku, ponieważ to była 
kontynuacja po głosowaniu Pana Piotra Ryczka, tak, więc nawiązując do całej wypowiedzi 
zgłaszam taki wniosek. Może w części Radnych najdzie refleksja, że może zasadnym by było, 
żeby przełożyć to głosowanie, tak. O tym mówię. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dwa wnioski formalne, Pani Mecenas. Dwa wnioski 
formalne o zdjęcie drugi raz. 

 
Radny P. Ryczek: De facto, jeżeli ja też zgłaszam się do głosu, ale on jakoś mi nie jest udzielany. 

 
Pani Mecenas M. Jugriel: jak powiedział Pan Wiceprzewodniczący, jest katalog zamknięty 
w  statucie wniosków formalnych. Nie wiem, może chwila przerwy Pan, bo jakby to nie jest 
wniosek formalny, który Pan formuje. Trudno jest, chyba że Pana wolą jest faktycznie, żeby 
zdjąć z porządku obrad.  

 
Radny P. Ryczek: ale to nie jest wniosek o zdjęcie. 
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Przewodnicząca RG: chwileczkę.  

Pani Mecenas M. Jurgiel: no nie wiem.  

 
Przewodnicząca RG: umówmy się tak, jeszcze oddam głos Panu Piotrowi Ryczkowi 
i  przejdziemy do podsumowania. Bardzo proszę.  

 
Radny P. Ryczek: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja nie wiem dlaczego w ten sposób sprawa 
jest uproszczona, bo ja rozumiem wniosek mojego kolegi w ten sposób, że przedmiotem 
głosowania miałaby być sprawa powołania Komisji Roboczej, takiego zespołu roboczego, który 
zająłby się wypracowaniem zasad naliczania nowych stawek dla Radnych gminy, tak. Nowych 
diet.  

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę, proszę kontynuować.  

 
Radny P. Ryczek: znaczy ja mam też takie wrażenie co do zasady, że mój poprzedni wniosek 
formalny w tym katalogu zamkniętym również nie jest wprost przewidziany.  

 
Przewodnicząca RG: zdjęcie z porządku obrad. Jest tutaj taki punkt w katalogu. 

 
Radny P. Ryczek: to przepraszam. 

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę. 

 
Radny P. Ryczek: ale co do zasady te dwie sprawy nie mają przedmiotowego, tożsamego 
zakresu przedmiotowo.  

 
Przewodnicząca RG: jeszcze chciała zabrać głos ad vocem Pani Joanna Kantorska, chociaż nie 
była z imienia i nazwiska wymieniana. Chce Pani zabrać jeszcze głos w dyskusji. Bardzo proszę. 

 
Radna J. Kantorska: chciałam powiedzieć tylko, że zgłosiliśmy już, zgłosiliście Państwo taką 
uchwałę na samym początku naszej pracy tutaj w gminie. Ja jestem nową radną. Dużo jest 
tutaj nowych Radnych osób. Może wykażmy się najpierw, co tutaj możemy zrobić dla naszych 
mieszkańców, dla naszej gminy, a później będziemy wnioskować o podniesienie. Wiadomo, że 
każdy z nas chciałby dużo zarabiać, tak. Ja też. My akurat jesteśmy tutaj poszkodowane dwie 
z Radną Anną Otorowską. Nie chcieliście Państwo nas w żadnej komisji dopuścić. Nie 
chcieliście oddać, żeby ktoś od Was odszedł z komisji, żebyśmy my, tu któraś z nas weszła. Ale 
to już nie o to chodzi. Chodzi o to, że najpierw musimy pokazać mieszkańcom że coś robimy, 
a później wołać o pieniądze. Panie Mariuszu, ja wiem że wszystko idzie do góry, że jest inflacja 
i tak dalej, ale nie mamy na to pieniędzy. Wszystko inne odwracamy, a przyznajemy sobie diety 
większe. Poczekajmy z tym. Ja też bym chciała więcej, ale niestety ja jestem przeciwna temu. 
Dziękuję. 
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Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Jednym zdaniem tylko chciałam się odnieść do Pani 
wypowiedzi, dlatego że proszę się nie czuć absolutnie poszkodowaną zarówno Pani jak i Pani 
Radna Anna Otorowska dlatego, że poszerzenie składu komisji z 5 do 7 osób właśnie było tym 
ukłonem w stosunku do Pań. Czy jeszcze ktoś z Państwa w tym punkcie. Bardzo proszę Panie 
Wójt.  

 
Pani Wójt: ja tak szybciutko do Pana Radnego Mariusza Lindnera. W kwestii jakby takiej 
jawnej. Jeżeli chodzi o moje wynagrodzenie, moje wynagrodzenie było zabudżetowane. 
Oczywiście rozmawialiśmy o podwyżkach diet dla Radnych, ale mieliśmy się spotkać i to 
przedyskutować. Po czym Państwo składacie projekt zmiany wysokości diet, bez tak naprawdę 
konsultacji, przede wszystkim z Panią Skarbnik, bo ja jestem Wójtem, ale Pani Skarbnik 
zawiaduje i stara się, żeby te finanse miały się dobrze w naszej gminie. Prosiłam o spotkanie, 
mieliśmy, taka była deklaracja, że będziemy rozmawiać, będziemy współpracować, a nas 
stawiacie po prostu pod murem. I tylko tyle chciałam powiedzieć. 

 
Przewodnicząca RG: czy ktoś jeszcze w tym punkcie chciałby z Państwa Radnych zabrać głos. 
Nie widzę. W związku z tym proponuję przejść do głosowania nad projektem uchwały. Bardzo 
proszę Państwa o oddanie głosu za, przeciw lub wstrzymać się od głosu. Niniejszym informuję, 
że 11 Radnych było za przyjęciem uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet 
Radnych oraz zwrotu kosztów podróży, 9 było przeciw, tym samym uchwała została podjęta. 

Wykaz imiennego głosowania dotyczący zdjęcia punktu z porządku obrad stanowi załącznik 

nr  32 do protokołu. 

 Uchwała Nr IV/20/2024 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 
18. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia zasad przysługiwania diet sołtysom. 

 

Przewodnicząca RG: przechodzimy następnie do projektu uchwały w sprawie ustanowienia 
zasad przyznawania diet sołtysom. Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Budownictwa i 
Rozwoju Gospodarczego Gminy Dobra, Pana Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego o 
wyrażenie opinii Komisji. 

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie i jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję. bardzo proszę Przewodniczącą Iwonę Kłosowską 
o  przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Pomocy Społecznej.  

 
Radna I. Kłosowska: komisja opiniuje pozytywnie przy czterech głosach za i jednym przeciw.  



71 

 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo i o to samo poproszę Przewodniczącego Bartłomieja 
Milucha o przedstawienie opinii Komisji Finansów i Budżetu. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym punkcie 
zabrać głos. Nie widzę. Bardzo proszę.  Pan Radny Mariusz Lindner zgłosił się do. 

Radny M. Lindner: podobnie jak w poprzedniej uchwale, w tej uchwale też zostały przeze mnie 
wypisane 10 punktów, dlaczego powinniśmy podwyższyć diety sołtysom. To są podobne 
motywacje. Jesteśmy zdania, ci ludzie, którzy złożyli ten wniosek, czyli na sesję Rady Gminy że 
diety sołtysów są za niskie. Diety sołtysów były podnoszone w ostatniej kadencji w roku 2021 
i wynosiły 600 zł i to też w ostatniej kadencji było bardzo ciężko te diety podnieść. Z 300 zł 
zdaje się na 600. Inflacja też postępuje dużo. Sołtysi robią dla nas bardzo dużą pracę w gminie. 
Jest ich niewielu, jest ich tylko 12 więc skutki finansowe tej podwyżki będą 21 600 zł do końca 
roku na wszystkich sołtysów, więc to nie jest jakaś wielka suma, którą by nie można było 
w  budżecie gminy znaleźć. Uważam, że tu powinniśmy wykazać solidarność i zagłosować za 
naszymi sołtysami, bo naprawdę robią mega robotę. Widzieliśmy, co się wydarzyło 
w  Grzepnicy, co potrafił taki jeden sołtys na nogi postawić w sprawie pogorzelców. Też wiemy 
jak działają inni sołtysi ci na Mierzynie, bardzo duża miejscowość. Uważam, że te 900 zł to i tak 
jest za niska. W mojej ocenie to powinno być minimum 1200 zł, no ale ok. Jest 900 i na tym 
teraz debatujemy, a w przyszłym roku do tego tematu wrócimy mam nadzieję. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. bardzo proszę o zabranie głosu Pana Radnego Mariusza 
Jędraka. 

 
Radny M. Jędrak: proszę Państwa, w sołectwie Grzepnicy sołtysem jest Pan Paweł Blachowski. 
On tak naprawdę etat ma. Organizuje dużo imprez sportowych, festynów. Teraz, tak jak mój 
kolega powiedział, włączył się i bardzo dużo czasu poświęca w pomocy pogorzelcom. Uważam, 
no i mogę powiedzieć tutaj na temat tylko swojego sołtysa, bo widzę jego ogrom pracy, 
oczywiście powinna ta podwyżka być, ale nawiązuje dalej do poprzednich naszych rozmów, że 
taką podwyżkę powinniśmy zaplanować i oczywiście zagłosowałbym za podwyżką dla sołtysów 
ale od przyszłego roku. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję za Pański głos. Pani Radna Joanna Kantorska, bardzo proszę. 

 
Radna J. Kantorska: tak, ja chciałam tutaj powiedzieć tylko, że oczywiście jak najbardziej 
możemy zwiększyć dietę sołtysom, ale warto by tutaj pomyśleć też o członkach Rady Sołeckiej, 
bo czasami oni robią większą robotę niż sołtys. Ja jestem już kilka lat w Radzie Sołeckiej, 
działam społecznie i niejednokrotnie robię większą robotę niż sołtysi, także proszę też 
pomyśleć o jakiejś drobnej może wypłacie dla członków Rady Sołeckiej, gdzie w szczególności 
jak u nas był w poprzedniej kadencji inny sołtys, to swoją dietę przekazywał i mieliśmy wtedy 
budżet na organizowanie imprez czy to dla seniorów z naszej miejscowości Bezrzecza, czy dla 
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dzieci sportowych, wspólnie ze stowarzyszeniami działamy, mamy te pieniądze. W chwili 
obecnej nie mamy żadnego funduszu, nic, także proszę pomyśleć tutaj też, jak najbardziej się 
zgadzam, ale też o członkach Rady Sołeckiej.  

 
Przewodnicząca RG: bardzo dziękuję za Pani głos. Uważam, że pomysł jest bardzo dobry. 
Z  tego co wiem, wprost z przepisów ustawy nie wynika taka możliwość, co nie wyklucza 
zastanowienia się nad Pani pomysłem. Pani Wiceprzewodnicząca Katarzyna Ciurzyńska, 
bardzo proszę.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: jeśli chodzi o zwiększenie diet dla sołtysów, jak 
najbardziej jestem za, bo tą robotę wykonuje tak naprawdę jedna osoba. Oczywiście ma, tak 
jak Joanna Kantorska wspomniała o członkach Rady Sołeckiej, o nich też powinniśmy za jakiś 
czas sobie przypomnieć i coś zrobić w tym zakresie, bo faktycznie ci ludzie robią w niektórych 
sołectwach oczywiście, więcej niż sam sołtys. Ale są tacy sołtysi w naszej gminie, którzy 
faktycznie 24 godziny są dla mieszkańców, są na każde zawołanie, potrafią, oczywiście jedno 
sołectwo jest większe, drugie mniejsze, także to też wszystko zależy od tego jacy są ludzie i jak 
potrafią się zintegrować, ale uważam, że 600 zł to są naprawdę śmieszne pieniądze i jak 
najbardziej jestem za tym żeby w tym momencie podnieść sołtysom tą kwotę, ale dobry 
pomysł aby pomyśleć o członkach Rady Sołeckiej. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos.  Pani 
Ewa Głowacka, bardzo proszę. 

 
Radna E. Głowacka: Szanowni Państwo, Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowna Pani Wójt 
i Szanowni Radni. Może w innych miejscowościach są inne tradycje, ale ja patrząc na działania 
naszej Rady Sołeckiej i Sołtysa, bardzo wiele działań jest inspirowanych właśnie przez Radę 
Sołecką Sołtysów. I finansowane też. Powiem u nas Mikołajki zawsze Sołtys stoi przy wacie 
cukrowej lub tam przy popcornie. Stawiane były nawet plany zrobione przez sołtysa dla 
miejscowości Mierzyn. Słuchajcie, to nie jest tak. A funduszu sołeckiego do tej pory nie było, 
a  jak jest, to był na inwestycje i to podejmuje Rada, w ogóle mieszkańcy danej miejscowości. 
Więc nie wymagajmy też od sołtysów nie wiadomo jakich, że tak powiem, cudów. I spotkania 
wigilijne, i wożenie dla emerytów, paczek dla Sybiraków. Także u nas tych działań jest 
mnóstwo. Więc takie też negowanie wszystkiego, co sołtysi robią i każdego z osobna. Każdy 
ma inne doświadczenia. Ja pamiętam, pracowałam w Radzie Sołeckiej przez trzy kadencje, czy 
nawet cztery. I nigdy żeśmy żadnych wymagań nie mieli w stosunku do kogoś, to co żeśmy 
przynieśli sami to było i żeśmy się starali jeszcze dokładać do pewnych imprez i pewnych 
działań, które żeśmy sami robili, więc tutaj też bym chciała podkreślić to, że może od nowego 
roku rzeczywiście, bo ten budżet mamy już ale na pewno podwyżki się należą. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos. 
Nie widzę. W związku z tym proponuję przejść do głosowania. Głosowanie jest uruchomione. 
Proszę kto z Państwa jest za, kto się wstrzymuje, kto jest przeciw podjęcia uchwały w sprawie 
ustanowienia zasad przyznawania diet sołtysom. Jeszcze Pani Radna Ewa Głowacka. Uchwała 
została podjęta 18 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się. Dziękuję bardzo. 
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 Uchwała NR IV/21/2024 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 

19. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Dobra na 2024 rok. 
 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, a mianowicie projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2023 rok. Przepraszam, czwarty. Bardzo proszę 
w  pierwszej kolejności Przewodniczących Komisji o wyrażenie opinii Komisji. Bardzo proszę 
Pana Marcina Sobierajskiego, jaka względem tejże uchwały jest opinia Komisji Budownictwa 
i  Rozwoju Gospodarczego Gminy.  

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie i jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę o wyrażenie opinii Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Panią przewodniczącą Iwonę Kłosowską.  

 
Radna I. Kłosowska: która to była, przepraszam, uchwała. Projekt zmian budżetu. Dobrze, to 
Komisja Oświaty zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Jednocześnie ponieważ 
w  wieloletniej prognozie finansowej nie dodano kwoty 281 000,00 zmniejszenia wydatków 
w  2024 roku na zagospodarowanie terenu w Buku Skalna Wioska Yeti. Komisja wnioskuje do 
Pani Wójt o poprawkę do WPF-u i zwiększenie o tą kwotę w roku 2026. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Proszę o opinię Komisji Finansów i Budżetu. Proszę o słowo Pana 
Bartłomieja Milucha. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Komisja Finansów i Budżetu również zapoznała się 
z  projektem uchwały i podobnie jak Komisja Oświaty dostrzegliśmy, że obniżając poziom 
finansowania wydatku inwestycyjnego w roku 2024 nie zostały zwiększone w kolejnym 
projekcie uchwały w wieloletniej prognozie finansowej wydatki na tę całą inwestycję 
i  będziemy to prosili o uwzględnienie w WPF-ie w przyszłym punkcie rok 2026 pozycja 1.3.2.66 
z konsekwencjami. Dziękuję. 

Pani Wójt przedłożyła poprawkę do przedmiotowego projektu uchwały , która stanowi załącznik 

nr 37 oraz 38 do protokołu. 

Przewodnicząca RG: Dziękuję. Pani Wójt tuż przed sesją przedłożyła poprawkę do 
przedmiotowego projektu uchwały, więc bardzo proszę. Czy chce Pani Wójt zabrać głos. 
Bardzo proszę.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: To może ja tutaj.  

Przewodnicząca RG: Bardzo proszę Pani Skarbnik.  
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Skarbnik Gminy J. Jankowska: Najważniejsza, tak, tak, tak, tak, oczywiście. Więc tak, oczywiście 
też Państwo dostaliście wyjętą poprawkę. To jest poprawka do projektu. Więc tak, punkt 
1.  dołożono kwotę 6 tysięcy na zasadę budowa sieci kanalizacji i partycypacja gminy. W 
związku z tym, że mamy sporo tych umów już podpisanych partycypacji, teraz zostają, będą 
wyłonieni wykonawcy, więc po prostu trzeba te zadania do realizacji przeznaczyć i z tych, z 
tego zadania czerpiemy udział własny gminy. Bo część wprowadza PartycyPant, natomiast 
część z gminy, tak więc tutaj jakby żeby było 30 tysięcy na budowę sieci kanalizacji, 
partycypacja gminy, 50  tysięcy na budowę sieci wodociągowej, partycypacja gminy. Na to 
pieniądze zostały przesunięte z zadania Grzepnica wymiana starej stalowej sieci wodociągowej 
zasilającej budynki od nr 2 do nr 11, które to zadanie częściowo przesunięte na 2025 rok ze 
względu na to, że i tak cała kwota, która była zaplanowana nie zostałaby wykorzystana w tym 
roku. Więc tutaj na 26 rok, to zobaczcie Państwo w projekcie uchwały, w zmianie do uchwały 
o  Wieloletniej Prognozie Finansowej, że te pieniądze tam się znalazły. Ta część, którą tutaj 
żeśmy zabrali z tego 24 roku na 25. Następnie wprowadzono do budżetu zadanie budowa sieci 
wodociągowej działka 208 przez 2 ulica Przytulna i tu jest wartość zdania 69 858 96. 
Partycypant wpłacił 61 616 01 i udział własny gminy 8 242 przez 95 groszy. To jest właśnie 
z  tych dwóch zadań brak na ten udział własny o czym mówiłam przedtem. Następnie dołożono 
kwotę 50 tysięcy na zadanie przebudowa stacji uznania wody w miejscowości Bezrzecze gmina 
Dobra. Na dodatkowe roboty w zakresie wymiany podbudowy pod drogę dojazdową do Sów 
i w zakresie wymiany bramy wyjazdowej na teren Sów. Środki przesunięto, to jest, środki 
przesunięto z zadania Grzepnica, wymiana starej stalowej części, tej co została część 
przeniesiona na 25. Z tych dwóch pierwszych zadań punkt 1 i 2. 20 000 z tego też zadania 
dołożono na remonty dróg gminnych, gdzie zawsze pieniądze są potrzebne, bo drogi gminne 
wymagają jednak stałych i remontu. Wprowadzono do budżetu zadanie punkt 6. Budowa sieci 
wodociągowej w działce nr 24 i 62 przez obręb Buk, wartość 134 998,60 zł. Partycypant wpłacił 
122 548,63 zł. Udział gminy 12 439,97 zł. Punkt siódmy też zadanie z partycypacji budowa sieci 
wodociągowej w ulicy Agawy obręb Wołczkowo, wartość zadania 93 571 09. Partycypant 
wpłacił 121 352 48, udział gminy 27 781 69. Prowadzono do budżetu następne zadanie, też 
z  partycypacji, budowa sieci wodociągowej w działce 25-28 obręb Grzepnica, wartość 
46 769,29 zł, Partycypant wpłacił 39 680,82 zł, udział gminy 7 088,47 zł. Poza tym dostosowano 
tutaj w  tej poprawce klasyfikację budżetową mamy takie zadanie, na które otrzymaliśmy 
dofinansowanie cyberbezpieczny samorząd. I ponieważ zmieniły się przepisy i kiedy 
składaliśmy wniosek, zadanie zostało wprowadzone na inną klasyfikację budżetową i zmieniła 
się interpretacja Ministra Finansów do klasyfikacji, więc zmieniliśmy tą klasyfikację, więc to 
jakby takie porządkowe jest, ale wartość nic się nie zmieniła. Jest jeszcze tutaj środki w kwocie 
200 zł, punkt 10, ponieważ Publiczna Szkoła Podstawowa w Rzędzinach dostała decyzję 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Policach, i musi wnieść opłatę właśnie do tego 
inspektora. 200 zł należało przesunąć środki z zadania na catering dla tej szkoły. Tam według 
Pani dyrektor szkoły środki można było te 200 zł pobrać. No i w związku tutaj też zostały 
przesunięte środki na ten poczęstunek dzisiejszy, proszę Państwa, w związku z długą sesją, 
ponieważ nie były na właściwym paragrafie i musiałam to przesunąć, ponieważ nie miałam jak 
zarządzenia zrobić, więc 600 zł zostało przesunięte tutaj na zakup tego poczęstunku z innego 
paragrafu. W wyniku dokonanych zmian wynik budżetu nie zmienił się, natomiast zmieniły się 
załączniki 1, 2 i 3 do projektu uchwały. One zostały załączone do tej poprawki. No i Państwo 
tam macie te załączniki, nie.  Już razem z poprawką, nie. Tak jak one wyglądają teraz. Czy jakieś 
pytania.  
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Przewodnicząca RG: czy Państwo mają jakieś pytania? A jeszcze Pani Skarbnik, ta poprawka 
ustna, jakby Pani mogła nawiązać do niej. 

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: Pani Wójt wniosła właśnie jeszcze poprawkę tutaj ustną, którą 
też Państwo otrzymaliście tuż przed sesją i dotyczy ona tylko i wyłącznie zmian związanych 
z  odbiorem odpadów, więc w związku z tym, że planuje się zwiększenie częstotliwości, a także, 
a w związku z tym podpisanie aneksu do umowy ewentualnego, to zabezpieczone zostały 
środki w budżecie w kwocie 1 110 000,00 zł. Środki zostaną przesunięte oczywiście po 
zaakceptowaniu przez Państwa z poniższych zadań. Budowa drogi do przedszkola w Bezrzeczu 
kwota 110 000,00 złotych do realizacji w latach następnych. Budowa nowego połączenia 
drogowego w miejscowości Bezrzecze- Wołczkowo z miastem Szczecin kwota 100 000,00 zł, 
gdzie trwają uzgodnienia z miastem Szczecin, co powoduje też przesunięcie realizacji na lata 
następne. Modernizacja pomieszczeń OPS w Dobrej kwota 400 000,00 złotych realizacja 
w  latach następnych. Zagospodarowanie ogólnodostępnych działek numer 281/ 9, 287/ 10 
i  287/ 11 w miejscowości Mierzyn 3 kwota 350 000,00 zł. Tu zostało złożone odwołanie od 
pozwolenia na budowę. W związku z tym wymusza to przesunięcie terminu realizacji 
i  renowacja budynku na działce nr 63 przez 2 w Stolcu, remiza trafostacja, kwota 150 000,00 
zł. Ze względu na wartość zadania w ofertach, to zadanie będzie realizowane dopiero wtedy, 
kiedy gmina otrzyma dofinansowanie, bo kwota jest duża. W wyniku dokonanych zmian wynik 
budżetu nie zmienił się, ponieważ tylko zostały przesunięte w ramach wydatków z tym, że na 
zadania bieżące te 1 110 000,00 zł z zadań inwestycyjnych. Tutaj do tej poprawki został 
dołączony taki wydruk, gdzie dokładnie widać na jakich paragrafach, w jakich dziale, rozdziale 
i paragrafie i nazwie są te przesunięcia. I chciałam powiedzieć, proszę Państwa, że oczywiście 
te zadania, tak jak tam czytałam, no one będą musiały wejść do budżetu na rok 2025, jak już 
będziecie Państwo uchwalali budżet na przyszły rok, tak, bo to w tym roku nie zostaną 
wykorzystane, ale w przyszłym roku będzie trzeba je realizować. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś z Państwa chciałby w tym punkcie zabrać 
głos. Bardzo proszę Pan Radny Bartłomiej Miluch..  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Pani Wójt, Pani Skarbnik, Szanowni Państwo 
Radni. Chciałbym złożyć poprawkę do zgłoszonego przez Państwa projektu uchwały. Wiem, że 
Wójt ma wyłączną inicjatywę w zakresie złożenia budżetu, ale skoro już jest przedłożona 
uchwała odnośnie zmian do budżetu, proszę się nie obawiać, to nie są poprawki, które 
wprowadzają coś nowego albo coś kradną, tylko chodzi o doprecyzowanie pewnych zapisów 
i  upoważnień dla Wójta Gminy Dobra i Skarbnik, gdyż tutaj jako nasza grupa Radnych 
uważamy, że chcemy wziąć większy nadzór, większą odpowiedzialność nad tym, jak są 
przenoszone środki w budżecie bez wiedzy Rady Zarządzeniami Wójta. W uchwale w sprawie 
zmian budżetu gminy są cztery paragrafy. Przedostatni jest, że wykonanie uchwały powierza 
się Wójtowi Gminy Dobra, więc tutaj przed tym czwartym paragrafem dodaje się paragraf 
czwarty. I ten paragraf czwarty miałby następujące brzmienie w uchwale numer rzymskie 48 
na 626 2023 Rady Gminy Dobra z 28 grudnia 2023 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Dobra 
na rok 2024. Pierwsza zmiana paragraf 16 otrzymuje brzmienie; Ustala się limity zobowiązań 
z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych na 
pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu 
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terytorialnego do kwoty 500 tys. W poprzednim brzmieniu było to 5 milionów. I biorąc pod 
uwagę pozytywne opinie, oceny finansowe poprzedniej Pani Wójt, Teresa Dery, było jak 
najbardziej to zasłużone. Natomiast tutaj proponujemy zwiększyć nadzór w tym zakresie, 
obniżyć to do 500 tysięcy. Następna zmiana, Paragraf 18 punkt 1 otrzymuje brzmienie i tam są 
upoważnienia dla Wójta Gminy do dokonywania zmian. Literka A w planie wydatków 
bieżących na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunków pracy z wyłączeniem przeniesień 
wydatków między działami. Poprzednie brzmienie dopuszczało przenoszenie również między 
działami tych wydatków w planie wydatków bieżących na uposażenia i b w planie wydatków 
majątkowych z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami, tak było, ale 
proponujemy dodać oraz zmniejszania ich poziomu, tak żeby tutaj też właśnie no jeżeli miały 
być jakieś zdjęte pieniądze z danej inwestycji nawet bez przenoszenia między działami, to 
uważamy, że to powinno być przeprocedowane przez Radę Gminy. I kolejne paragrafy 4 i 5 
otrzymają wtedy w konsekwencji poprawioną numerację. Ja tą poprawkę teraz dam dla Pani 
Magdy, żeby było łatwiej, żeby to nie umknęło przy publikowaniu tych zmian, jeżeli zostaną 
one dopuszczone. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: Nie, dyskusja. Pani Radna Katarzyna Ciurzyńska, bardzo proszę. 

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: a ja wykorzystując sytuację, że jest mowa na temat 
budżetu i jest Pan Kierownik Kakowski. Chciałam się zapytać i chciałabym zapytać się tu 
właśnie na sesji, jaki jest status budowy dróg za Stokrotką, czy brakuje pieniędzy. Jeśli tak, czy 
się znalazły te pieniądze. To po pierwsze. I drugie, jaki jest status budowy basenu. Bo wszyscy 
widzimy, że stoją już kontenery, już się tam Panowie zadomawiają. Chciałabym po prostu 
usłyszeć żebym mogła później mieszkańcom przekazać informacje co w tej chwili jest tam 
szykowane, czy to będzie tylko teren pod budowę basenu przygotowywany. No chcemy 
wiedzieć po prostu jak to wygląda. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Bardzo proszę Panie Kierowniku o krótką odpowiedź. 

 
Kierownik WKI T. Kakowski: więc jeżeli chodzi o budowę dróg za Stokrotką, to tutaj nie przy 
tej uchwale, tylko przy następnej jest zmiana w zakresie dołożenia wieloletniej prognozy 
finansowej i wówczas możliwość będzie w przypadku podjęcia tej uchwały procedowania dalej 
przetargu, który jest w tej chwili otwarty ze złożonymi ofertami i ostatecznie podpisania 
umowy z wykonawcą na pierwszy etap prac. Natomiast na drugi etap pracy gmina również 
pozyskała częściowe dofinansowanie w wysokości 6 milionów 800 tysięcy, gdzie na drugi etap 
prac będzie przygotowana procedura przetargowa celem realizacji tego drugiego etapu 
w  latach następnych zgodnie z podpisaną umową o dofinansowanie. W zakresie budowy 
obiektu sportowego z basenem jest przekazany plac budowy wykonawcy, podpisana umowa 
i faktycznie wykonawca w tej chwili przygotowuje, podporządkuje teren placu budowy 
i  rozpoczął te prace, można powiedzieć, budowlane, bo jest zgłoszenie rozpoczęcia robót 
budowlanych, natomiast póki co ewentualne utrudnienia ograniczają się tylko i wyłącznie do 
tego ogrodzonego placu w zakresie nieużytkowanego wcześniej tutaj boiska w Bezrzeczu.  
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Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: rozumiem, dziękuję. Czy mogę tylko jeszcze dopytać. 
Czyli rozumiem pierwszy etap za Stokrotką jeszcze w tym roku ruszy i basen rozumiem to jest 
przygotowanie terenu i również w tym roku ruszy budowa basenu.  

 
Kierownik WKI T. Kakowski: jeżeli chodzi o budowę obiektu sportowego z basenem, to tutaj 
można powiedzieć, że już ruszyła, bo zgłoszenie jest i wykonawca przejął plac budowy. Jeżeli 
chodzi o budowę dróg za Stokrotką, powinny prace rozpocząć się jeszcze w tym roku. 
W  zależności od tego, kiedy podpiszemy umowę, wykonawca będzie mógł wejść na plac 
budowy po zatwierdzeniu czasowej organizacji ruchu z uwagi na fakt, że to będzie odbywało 
się na drogach publicznych, więc wejście będzie musiało być związane z zatwierdzeniem 
czasowej organizacji ruchu, więc wykonawca początek prac będzie mógł rozpocząć po 
zatwierdzeniu czasowej organizacji ruchu. 

 
Przewodnicząca RG: ktoś w tym punkcie z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 
widzę. Nie widzę. Poczekamy aż Panie z Biura Rady wprowadzą do systemu wniosek formalny. 
Jest wprowadzony. Bo będziemy przystępowali do głosowania nad poprawką zgłoszoną przez 
Pana Radnego Bartłomieja Milucha. Jest. W takim razie uruchomione zostało głosowanie 
elektroniczne. Kto z Państwa jest za przyjęciem poprawek, za wstrzymuje się, bądź jest 
przeciw. Bardzo proszę Państwa Radnych o oddanie głosu. Mam prośbę do Panów 
informatyków, bo Pani Radnej Iwonie Kłosowskiej pokazało się, że głosuje jako Pani Joanna 
Kantorska, więc prosiłabym to sprawdzić. Joanna Kantorska. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: To ciekawe, co pokaże tutaj na wynikach, że Pani Kantorska 
głosowała kilka razy. 

 
Przewodnicząca RG: Tak, tak, jego. Pytała, czy twój wniosek głosowała.  

 
Radny M. Jędrak: Pani Przewodnicząca, ja głosowałem. 

 
Przewodnicząca RG: nie, będziemy głosowali. Szanowni Państwo Radni, przed nami jeszcze 20 
punktów. Bardzo proszę o zajęcie miejsc. W związku z tym, że jednak system elektroniczny 
działa, proponuję zagłosować za wnioskiem formalnym dotyczący poprawki, jaką wniósł Pan 
Radny Bartłomiej Miluch, albo za, albo wstrzymać się od głosu, albo oddać głos przeciwny. 
Bardzo proszę. Czy wszyscy mają, mogą to zrobić. Pani Joanna Kantorska, Pan Bogusław Kozioł 
i Pan. A mogłaby Pani oddać głos ręcznie, moglibyśmy tym sposobem pójść troszeczkę dalej, 
a  Pani w międzyczasie by się zalogowała. Za. Za. A Pani Joanna Kantorska jest za przyjęciem 
wniosku formalnego, przeciw czy. Dziękuję bardzo. 11 za, 8 przeciw. Niniejszym informuję, że 
poprawka została przez Państwa Radnych przyjęta głosami 11 Radnych, 8 było przeciwnych 
i  1 z Radnych się wstrzymał. Teraz przejdziemy do głosowania nad całością uchwały, która już 
zawiera przegłosowaną przed chwilą poprawkę. Proszę Państwa Radnych o oddanie głosów 
za, wstrzymującego się bądź przeciw w sprawie projektu uchwały dotyczącego zmian budżetu 
Gminy Dobra na rok 2024. Jeszcze Marcin. 
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Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Dobra na rok 2024 została przez Państwa podjęta 
jednomyślnie. 
 
Poprawka zgłoszona przez Wiceprzewodniczącego Rady Bartłomieja Milucha stanowi 
załącznik nr 39 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40. Uchwała 
Nr IV/22/2024 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania stanowi 
załącznik nr 42 do protokołu. 
 

20. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2024-2030. 

Przewodnicząca RG: przechodzimy zatem do kolejnego punktu porządku obrad, a mianowicie 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Dobra na lata 2024-2030. W związku z powyższym proszę 
Przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy o wyrażenie opinii 
w sprawie wyżej wymienionej uchwały. Bardzo proszę Pan Marcin Sobierajski ma głos. 

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie jednogłośnie. Tutaj jest dodatkowy zapis. 
Zgodnie z deklaracją zastępcy Wójta Pana Pawła Malinowskiego kwota zmniejszonych 
środków z projektu wioska YETI zostanie przepisana na kolejne lata w WPF. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę Panią Przewodniczącą Iwonę Kłosowską 
o  przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej.  

 
Radna I. Kłosowska: członkowie Komisji zapoznali się z projektem, zaopiniowali projekt 
uchwały pozytywnie, jednogłośnie i również pod warunkiem, że te środki z wioski Yeti pojawią 
się w wieloletniej prognozie finansowej w kwocie 281 tysięcy. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę o przedstawienie komisji, opinii Komisji Finansów 
i Budżetu Pana Bartłomieja Milucha.  

 
Wiceprzewodniczący Rg B. Miluch: Komisja Finansów i Budżetu zaopiniowała pozytywnie 
z  zastrzeżeniem, że będzie wprowadzona zmiana ta, która właśnie dotyczy ciągłości 
zapewnienia tego finansowania na skalną wioską Yeti. W pozostałym zakresie nie wnosiła 
Komisja Finansów uwag i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Pani Wójt złożyła stosowną poprawkę do 
przedmiotowego projektu uchwały. Wszyscy z Państwa ją otrzymali. Czy w tej kwestii ktoś 
z  Państwa chciałby zabrać głos. Widzę, że Pan Radny Grzegorz Śliwiński zgłosił się z wnioskiem 
formalnym. Bardzo proszę.  

Poprawka stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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Radny G. Śliwiński: Szanowni Państwo, w ślad za tym, co złożyły komisje, składam wniosek 
formalny dotyczący finansowania pozycji 1.3.2.66, dotyczącym właśnie skalnej wioski Yeti. 
Pani Wójt w poprawce przedłożyła już bieżącą zmianę, czyli na 281 000, planując ją na rok 
2025. ale nie została uwzględniona z sesji numer 2 uchwała numer 10 z 16 maja, która 
opiewała na kwotę 450 tysięcy i proponuję wnieść tą kwotę do roku 2026 zmieniając kwotę, 
która tam teraz jest milion złotych na milion 450 tysięcy tak, aby pełne finansowanie tego 
zadania zachować na lata 25 i 26.  

Wniosek formalny stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. W związku z tym, że Pan Grzegorz Śliwiński złożył 
wniosek formalny, jesteśmy zobowiązani go przegłosować. Bardzo proszę Pani Wójt.  

 
Pani Wójt: Panie Radny, jeżeli chodzi o projekt YETI, rozmawiamy i rozważamy wszelkie 
możliwe sposoby dofinansowania tej inwestycji, ponieważ sami wiecie, że z budżetu 
obywatelskiego opiewał na kwotę 200 000,00 zł. Koszt w tej chwili wioski lokalnej JETI opiewa 
już na prawie 3 000 000,00 zł więc szukamy dofinansowania na tą inwestycję. Bez tego, bez 
zewnętrznego dofinansowania nie jesteśmy w stanie tego zrealizować, tak. Rozmawiamy, 
prowadzimy rozmowy, spróbujemy może przez Interek, przez jakąś współpracę tutaj 
transgraniczną. Musimy znaleźć dofinansowanie. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję Pani Wójt. Proszę Radny Grzegorz Śliwiński ad vocem. 

 
Radny G. Śliwiński: w związku z tym że poszukujemy środków jestem jak najbardziej za tym, 
ponieważ kwota finansowania tego zadania jest bardzo duża, odbiegająca prawie 
dziesięciokrotnie od założeń podstawowych budżetu obywatelskiego, który został 
przegłosowany przez mieszkańców i myślę, że jak najbardziej, tylko bardzo bym prosił, że 
w  chwili obecnej zmieniliśmy w tym roku finansowanie tego zadania, obcinając je o te zaległe 
jeszcze 450 tysięcy, o których mówiłem wcześniej i kwotę tą żebyśmy zachowali. Ja zakładam 
sytuację taką, że jeżeli Panie Wójt nie znajdzie dofinansowania, to będziemy podejmowali 
prawdopodobnie na koniec roku decyzję o tym, co dalej z tym zadaniem zrobić, bo może być 
nawet taka najbardziej tragiczna sytuacja, że zostanie zdjęte całkowicie z realizacji. W związku 
z tym w chwili obecnej przesunięcie tych środków na 26 rok nie robi żadnej zmiany do całości 
tego założenia, a wszystkie decyzje zapadną i tak do końca roku, chyba że faktycznie uda się 
odpowiednim osobom znaleźć finansowanie z źródeł zewnętrznych, o których wspomniała 
Pani Wójt. Jak najbardziej.  

 
Przewodnicząca RG: zanim przejdziemy do głosowania wniosku formalnego, bardzo bym 
prosiła jeszcze, żeby w woli. Bardzo proszę, Pani Skarbnik.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: proszę Państwa, wniosek tutaj Komisji Budżetu był, że Komisja 
wnioskuje o zwiększenie, o kwotę 281 000,00 zł o tę kwotę, o tę kwotę zdjętą, tak, w projekcie 
uchwały zmiany budżetu, o tę kwotę zwiększyć w 2026 roku. Chciałam proszę Państwa 
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powiedzieć, że kwotę ponad 400 000,00 zł zdjęła poprzednia Rada na wniosek poprzedni Pani 
Wójt. Trudno. Gdzie. Tak. W maju. Nie, nie, no dobrze. Bo mi się wydało. Dobrze, tylko łącznie 
450 razem z tym 281.  

Przewodnicząca RG: proponuję 2 minuty przerwy.  

Skarbnik Gminy J. Jankowska: proszę Państwa, ja to muszę trochę przeliczyć, tak, bo mi tam 
może wyjść poza kwotę graniczną tam w tym, w wieloletniej prognozie, w tej prognozie długu, 
tak, te ponad 400 tysięcy, bo to ja nie mam uwzględnione. Więc proszę. Dobrze, ale tam 
zostały też. 

Radny G. Śliwiński: jeśli mogę dokończyć Pani Skarbnik. W ramach przedłożonego wniosku 
formalnego są odwołania do wszystkich tych podstawowych dokumentów, o których była 
mowa wcześniej. Czyli mamy uchwałę podstawową nr 627 z 2023 roku, która mówi 
o  wydatkach właśnie w wieloletniej prognozie finansowej dotyczącej tego zadania. I następnie 
później uchwała nr 10 z 16 maja, która zmieniła to co żeśmy mówili na 450 tysięcy, zdjęła 
z  tego zadania w chwili obecnej finansowanie i bieżący budżet, o którym była mowa właśnie 
w Komisji Finansów 281 tysięcy, które zostało uwzględnione przez Panią w roku 2025, jak 
sprawdziłem to w trakcie, kiedy przyszedłem już na spotkanie tutaj Rady nie ma uwzględnienia 
tych 450 które żeśmy zdjęli wcześniej i w chwili obecnej to zadanie zostało po prostu 
pomniejszone o tą kwotę. 

 
Przewodnicząca RG: Panie Radny, proszę powiedzieć, jaka jest łączna kwota.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: nie, no łączna kwota, znaczy kwota uwzględniona tutaj to jest 
te 281 i wtedy my mamy tutaj w przedsięwzięciach na zadania inwestycyjne 111 115 411 69,00 
zł. Teraz, jeśli dodam do tego jeszcze 450 000, będę miała 111 565 411,00 zł, to mi zmieni 
trochę wskaźnik, ja się muszę zmieścić w kwocie wydatków majątkowych, tak, to z początku 
tabeli, ale się mieszczę, przeliczyłam teraz, okej. Ale bałam się, że się nie... I dlatego się 
przestraszyłam, że ja się nie zmieszczę, bo. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: ale 10 maja się, 16 maja się mieściliśmy. 

Skarbnik Gminy J. Jankowska: bo proszę Państwa, podjęta uchwała. Podjęta uchwała, a tutaj 
nie zgadza się tutaj ten... No dobra, dzięki. 

Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo.  

Skarbnik Gminy j. Jankowska: to myśmy też, myśmy teraz 3,5 miliona dodawali na osiedle za 
stokrotką. I to wszystko zwiększyło mi te 111 coś tam, tak. A tam jest limit, nie. Taki do tego. 
No te 450, no to od razu się. 

 
Przewodnicząca RG: w związku z tym, że wyjaśniliśmy nurtujące kwestie, wznawiam obrady. 
Proszę tylko Pana Radnego Grzegorza Śliwińskiego, żeby jeszcze w woli jasności przypomniał 
treść swojej poprawki wniosku formalnego, bo chwilę potem przejdziemy do głosowania 
a  chciałabym żeby każdy Radny świadomie podjął decyzję. 

 
Radny G. Śliwiński: w związku z tym po kolei przeczytam. Zgodnie z paragrafem 35 ustęp 1 i 2 
Statutu Gminy Dobra podjętego uchwałą numer XXXV 467 przez 2018 Rada Gminy Dobra 
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z  20  września 2018 z późniejszymi zmianami. Składam wniosek formalny w sprawie 
rozszerzenia projektu uchwały i to jest nasz projekt uchwały bieżącej dotyczącej zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dobra na lata 2024-2030. I proszę o wprowadzenie 
zmiany w  wykazie przedsięwzięć do WPF w pozycji 1. 3. 2.66 dotyczący limitu na rok 2026 na 
kwotę 1 450 000,00 zł W stanie obecnym jest tam milion złotych, co właśnie zabezpiecza te 
środki, które zostały zdjęte uchwałą numer II/10 /2024 z 16 maja 2024, tak aby zadanie było 
w pełni kompletne, dalej w tej samej kwocie finansowania, jak było pierwotnie, a to, co już 
rozmawialiśmy wcześniej, jeżeli będzie zmiana, to będzie na koniec roku, zgodnie z tym, czy 
Pani Wójt da radę znaleźć finansowanie, czy to zadanie będzie inaczej realizowane. Po prostu 
chciałbym tylko, żeby zapewnione było pełne finansowanie tego zadania, tak jak pierwotnie 
one było. 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Przystępujemy, nie widzę zgłoszeń do dyskusji, 
przystępujemy do głosowania wniosku formalnego. Kto Państwa jest za, kto się wstrzymuje 
a  kto jest przeciwny? 

 
Radna E. Głowacka: absolutnie. Jestem przeciwna.  

 

Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo, głosami 12 Radnych poprawka została przyjęta, 

6  Radnych było przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. Teraz głosujemy całość uchwały wraz 

z  podjętą przed chwilą uchwałą, przepraszam poprawką, czyli głosujemy nad projektem 

uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Dobra na lata 2024-2030. Kto z Państwa Radnych jest za? Kto jest przeciw? A kto 

wstrzymuje się od głosu. Przy 19 głosach za uchwała została podjęta, 1 nieobecny. No nie oddał. 

No trudno. Dziękuję. 

Uchwała Nr IV/23/2024 stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 

stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki nr 34/4 w m. Mierzyn 

12, gm. Dobra. 

Przewodnicząca RG: mam do Państwa Radnych taką oto prośbę w związku z tym że jest już 
późna godzina. Jest z nami kierownik wydziału inwestycyjnego Pan Tomasz Kakowski, 
w  związku z tym że ma swoje obowiązki rodzicielskie, jest taka prośba do Państwa Radnych, 
czy zechcielibyście się zgodzić aby punkt porządku 24 i 25 czyli te dotyczące udzielania dotacji 
na prace konserwatorskie i zmieniające uchwałę żebyśmy przenieśli teraz, podjęli je, bądź nie, 
ale pochylilibyśmy się nad nimi właśnie teraz. Przepraszam bardzo, 27 i 28. Dziękuję. 27 i 28.  
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Kierownik WKI T. Kakowski: tak, bo to jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie działki 34 na 4 w miejscowości Mierzyn i projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości gruntowej. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: czyli tak, teraz byśmy zaczęli projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie działki numer 34 na 4 w miejscowości Mierzyn.  

 
Przewodnicząca RG: i zbycia działki gruntowej. Szanowni Państwo, w sprawie uchwały 
dotyczącej wyrażenia zgody na nabycie działki nr 33 przez 4 w miejscowości Mierzyn obręb 
1,  czy Państwo mają jakieś pytania.  Ale zanim pytania, to oczywiście opinie komisji. Bardzo 
proszę przewodniczącego Marcina Sobierajskiego, przewodniczącego Komisji Budowy 
i  Rozwoju Gospodarczego Gminy o przedstawienie opinii komisji. 

Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie, jednogłośnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Proszę o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Panią przewodniczącą Iwonę Kłosowską. 

Radna I. Kłosowska: komisja opiniuje pozytywnie.  

Przewodnicząca RG: i bardzo proszę o zajęcie. Drodzy Państwo, żebyśmy, żebyśmy zgodnie 
z  sugestią Pani Mecenas procedowali zgodnie z prawem, nie było żadnych wątpliwości. 
Zmianę porządku obrad, czyli przesunięcie tych dwóch punktów, o których wspominałam 
przed poprzednimi, powinniśmy przegłosować. W związku z tym mam taką propozycję, żeby 
było szybciej. Dobrze. W związku z tym, żeby było szybciej, mam propozycję taką, żebyśmy 
podnieśli mandaty, bo podejrzewam, że tak jak poprzednio, będziemy jednomyślni co do 
przedłożenia tych dwóch punktów na teraz. Dziękuję bardzo. Proszę teraz o opinię Komisji 
Finansów i Budżetu Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha. 

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos. 
Nie widzę, w związku z tym proponuję przejść do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
podjęciem uchwały, wstrzymuje się lub jest przeciw uchwale w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie działki numer 34/4 w miejscowości Mierzyn obręb 1 w gminie Dobra. Jeszcze Pan 
Piotr. Niniejszym informuję, że jednogłośnie Rada przyjęła uchwałę i tym samym wyraziła 
zgodę na nabycie działki nr 34/ 4 w miejscowości Mierzyn. 
 
Uchwała  Nr IV/24/2024 stanowi załącznik nr 48 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 

22. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej. 
 

Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo, kolejny punkt to jest punkt dotyczący projektu 
uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej.  
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Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: jeszcze chwileczkę Państwa przepraszamy, ale Biuro Rady 
musi poprzekładać w porządku i Pani Przewodnicząca też coś musi przekładać. Głosowanie 
było do odpowiedniego punktu porządku obrad. 

 
Przewodnicząca RG: Pani Magdo, jak będziecie gotowe dajcie znać. Szanowni Państwo, żeby 
nie tracić czasu proponuję dyskusję nad projektem niniejszej uchwały. W związku z tym bardzo 
proszę Przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy Dobra, Pana 
Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego o wyrażenie opinii w tej sprawie. 

Radny M. Sobierajski: członkowie komisji opiniują pozytywnie i jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha 
o  przedstawienie opinii Komisji Finansów i Budżetu. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Komisja Finansów i Budżetu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Czy ktoś w tej kwestii z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. To teraz poczekamy na Panie z Biura Rady. Ogłaszam trzyminutową przerwę do 
czasu aż Panie z biura Rady wprowadzą stosowne zmiany. Dziękuję.  

Przerwa. 

Przewodnicząca RG: Koniec przerwy. Zapraszam Państwa serdecznie do zajęcia miejsc. 
Szanowni Państwo, mamy już wniesione poprawki w porządku i możemy podjąć, przystąpić 
do głosowania w sprawie projektu uchwały zbycia nieruchomości gruntowej. Proszę Państwa 
Radnych o zajęcie, o zajęcie stanowiska. Czy są Państwo za, czy się wstrzymują, czy są Państwo 
przeciw podjęciu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej? Pani Ewa Głowacka 
i  Pani Anna są. Dobrze, dziękuję bardzo. Niniejszym informuję, że uchwała została podjęta 
przez Państwa jednogłośnie. 
 
Uchwała nr IV/25/2024 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 

23. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, zespołach 
przedszkoli, oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Dobra. 

 

Przewodnicząca RG: już jest w porządku. Szanowni Państwo przechodzimy do projektu 
uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie 
z  wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, zespołach przedszkoli, 
oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Dobra. Bardzo proszę Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego o przedstawienie 
opinii Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy.  
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Radny M. Sobierajski: Komisja opiniuje pozytywnie, jednogłośnie. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Panią przewodniczącą Iwonę Kłosowską. 

 
Radna I. Kłosowska: członkowie komisji zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie, 
jednogłośnie. 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. O to samo proszę Przewodniczącego Bartłomieja 
Milucha, Przewodniczącego Komisji Finansów i Budżetów. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Finansów i Budżetu. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zająć w tym punkcie głos. 
Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za, wstrzymuje się 
bądź jest przeciw uchwale zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, zespołach 
przedszkoli, oddziałach przedszkolnych, w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez gminę Dobra? 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: uchwała podjęta jednogłośnie.  

 
Przewodnicząca RG:  niniejszym informuję Państwa że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr IV/26/2024 stanowi załącznik nr 52 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 

24. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych innych formach 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Dobra. 

 

Przewodnicząca RG: kolejny punkt to projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 
i  innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Dobra. W związku 
z powyższym proszę Pana Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego o przedstawienie opinii 
Komisji Budownictwa Rozwoju Gospodarczego Gminy Dobra.  

 
Radny M. Sobierajski: pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję.  



85 

 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Proszę Przewodniczącą Iwonę Kłosowską 
o  przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej.  

 
Radna I. Kłosowska: komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Proszę Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha 
o  przedstawienie opinii Komisji Finansów i Budżetu.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja Finansów i Budżetu. Komisja Finansów i Budżetu 
pozytywnie nie opiniuje projektu uchwały. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie porządku 
chciałby zabrać głos. Nie widzę, zatem proponuję przejść do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za, wstrzymuje się bądź jest przeciw uchwale w sprawie ustalenia wysokości 
opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych innych formach 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Dobra? Niniejszy informuje, że 
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr IV/27/2024 stanowi załącznik nr 54 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
 

25. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Dobra oraz określenia granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych od 1 września 2024 r. 

 
 

Przewodnicząca RG: proszę Pana Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego o przedstawienie 
opinii Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy.  

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję. Bardzo proszę Przewodniczącą Iwonę Kłosowską 
o  przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej. 

 
Radna I. Kłosowska: komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie.  

 
Przewodnicząca RG: czy komisja finansów i budżetu opiniowała?  

Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: nie opiniowała. 
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Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos. Nie widzę. W związku z tym proszę o uruchomienie głosowania elektronicznego, 
a Państwa Radnych proszę o wyrażenie swojej opinii za wstrzymujący się lub przeciw, podjęciu 
uchwale w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Dobra oraz określenie granic obwodów publicznych szkół podstawowych od 
1  września bieżącego roku. Niemniejszy informuje, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała Nr IV/28/2024 stanowi załącznik nr 56 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 

26. Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca RG: w związku z powyższym bardzo proszę Pana Przewodniczącego Marcina 
Sobierajskiego o przedstawienie opinii Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy. 

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie i jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. O to samo poproszę Przewodniczącą Iwonę Kłosowską o 
przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej.  

 
Radna I. Kłosowska: komisja opiniuje pozytywnie, jednogłośnie. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Przewodniczącego Bartłomieja Milucha 
o  przedstawienie opinii Komisji Finansów i Budżetu. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja Finansów i Budżetu pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Czy ktoś w tym punkcie z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos. Nie widzę. W związku z tym proponuję Przejść do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za, wstrzymuje się bądź jest przeciw podjęciu uchwały zmieniającej uchwałę 
w  sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 rok. Uchwała podjęta jednomyślnie. 
Dziękuję. 
 
Uchwała Nr IV/29/2024 stanowi załącznik nr 58 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
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27. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 
spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 
Gminie Dobra i jej jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności  pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 
o  warunkach stosowania ulg z urzędu. 

 

Przewodnicząca RG: kolejny projekt uchwały dotyczy szczególnych zasad, sposobu i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających gminie Dobra i jej jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz 
o  warunkach stosowania ulg z urzędu. W związku z powyższym proszę Pana 
Przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy, Pana Marcina 
Sobierajskiego o opinię komisji.  

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Proszę Panią Przewodniczącą Iwonę Kłosowską 
o  przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej. 

 
Radna I. Kłosowska: komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Proszę Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha 
o  przedstawienie opinii Komisji Finansów i Budżetu.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja Finansów i Budżetu pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos? 
Nie widzę, w związku z tym proszę o uruchomienie głosowania elektronicznego, a Państwa 
Radnych proszę o wyrażenie swojej opinii. Czy jesteście za, wstrzymujecie się bądź przeciw 
podjęciu uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania w spłacie 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających gminie Dobra i jej 
jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 
w  których ulga stanowić będzie pomoc publiczną o warunkach stosowania ulg z urzędu. 
Niniejszym informuję, że uchwała została przez Państwa podjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała NR IV/30/2024 stanowi załącznik nr 60 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
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28. Projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków w 2024 r. 

 

Przewodnicząca RG: kolejny punkt to projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków w 2024 roku. Bardzo proszę zatem Pana Przewodniczącego Marcina Sobierajskiego 
o przedstawienie opinii Komisji Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy.  

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Bardzo proszę Przewodniczącą Iwonę Kłosowską 
o  przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej.  

 
Radna I. Kłosowska: komisja projekt uchwały opiniuje pozytywnie jednogłośnie, jednakże 
wnioskuje do Pani Wójt, o wprowadzenie bardziej szczegółowej kontroli w sprawie udzielenia 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków polegającej na wprowadzeniu dodatkowej weryfikacji 
wydatkowania kwot. Weryfikacja powinna zawierać dokumentację fotograficzną przed i po 
wykonawczą prac niezbędnych do wykonania wnioskowanej dotacji.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Bardzo proszę o opinię Komisji Finansów i Budżetu. Pan 
Przewodniczący Bartłomiej Miluch. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja Finansów i Budżetu pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Widzę że o zabranie głosu poprosiła Pani 
Wiceprzewodnicząca Katarzyna Ciurzyńska. Bardzo proszę.  

 
Radna K. Ciurzyńska: a ja sobie pozwolę odczytać wspólny wniosek, który przedstawimy Pani 
Wójt, przedłożymy Pani Wójt i na ręce Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Ja wraz 
z  Panią Justyną Suską-Sas Mamy bardzo podobny wniosek. Rozmawiałyśmy też tutaj z Komisją 
Oświaty, ale przeczytam. A ja pomyliłam nazwisko.  

 
Przewodnicząca RG: Justyna Suska-Sas. 

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: Szanowni Państwo, występując jako Radny gminy 
Dobra, zwracamy się do Państwa z prośbą o wzmożenie kontroli nad wydatkowaniem środków 
finansowych przeznaczonych na remonty oraz renowację kościołów i innych zabytków 
sakralnych znajdujących się na terenie naszej gminy. W obecnej kadencji wspólnie 
rozpoczęliśmy pracę w Komisji Budownictwa. Już na pierwszym posiedzeniu zwróciłyśmy 
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uwagę, iż dotychczasowe działania w zakresie kontrolowania wydatków przez proboszczów 
parafii mogą być niewystarczające. Komisja Oświaty również wnioskuje w tej samej sprawie 
i  dostrzega potrzebę zwiększenia transparentności w tym zakresie. Parafie na terenie naszej 
gminy regularnie otrzymują dotacje z budżetu gminy na realizację prac konserwatorskich 
i  remontowych w kościołach, które stanowią istotną część naszego dziedzictwa kulturalnego. 
W związku z tym niezwykle ważne jest, aby środki te były wykorzystywane w sposób 
transparentny i zgodny z przeznaczeniem. W celu zapewnienia właściwego wykorzystania 
publicznych funduszy prosimy o rozważenie następujących działań; przeprowadzenie 
szczegółowych kontroli finansowych we wszystkich parafiach które będą otrzymywać dotacje 
z budżetu gmin w celu potwierdzenia realizacji dotowanego zadania, zobowiązanie 
proboszczów do przedstawienia raportów realizacji prac remontowych i konserwatorskich 
wraz z dokumentacją fotograficzną przed i po zakończeniu prac, wprowadzenie obowiązku 
publikowania na stronach internetowych parafii oraz gminy informacji dotyczących 
realizowanych projektów, ich kosztów oraz źródeł finansowania. Wierzymy że powyższe 
działania przyczynią się do zwiększenia transparentności i efektywności w wykorzystywaniu 
środków publicznych a także do ochrony naszych zabytków sakralnych. Ja jeszcze tylko dodam 
tyle że przez 5 lat jak byłam w poprzedniej kadencji radną, niestety na przykładzie Bezrzecza i 
małego kościoła w Bezrzeczu mogę tylko mieć właśnie takie przypuszczenia że kontrolowanie 
proboszczów nie są zbyt dokładne. Nie wiem jak to nazwać, ale mieliśmy tam pewną sytuację 
która nie powinna mieć miejsca i proboszczowie są tylko na chwilę a pozostawiają nas później 
z oszpeceniem budynków które są zabytkami, także powinniśmy naprawdę mieć większą 
kontrolę nad tym. Bardzo dziękuję i na ręce Pani Wójt składam wniosek i Pani Ewy Głowackiej. 
Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pani Sekretarz.  

 
Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo Radni, Szanowna Pani Radna, jakkolwiek całym 
sercem zgadzam się z Pani wnioskiem, również z Pani, z wnioskiem Komisji Oświaty. Natomiast 
proszę Państwa, trzeba mieć na uwadze że Kościoły nie są własnością gminy. Gmina jako urząd 
może działać tylko w granicach prawa. I poza tym co nam pozwalają przepisy prawa na 
kontrolę wykorzystania dotacji, co jest oczywistym że można sprawdzić i skontrolować 
przekazane środki, czy zostały właściwie spożytkowane, nie możemy wymusić na... na 
parafiach umieszczania rzeczy w internecie, jeżeli oni nie mają takiego obowiązku. My nie 
możemy żądać niczego więcej niż nam nakazuje prawo.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: rozumiem, to jest tylko propozycja. Ja zdaję sobie 
z  tego sprawę, bo być może niektórzy proboszczowie skrupulatnie umieszczają takie 
informacje u siebie. Jeśli chcą to pewnie mogą, nie muszą. Szczerze mówiąc, mnie najbardziej 
jako mieszkańca gminy Dobro interesuje to że nasze pieniądze, które z budżetu gminy 
przekazywane są, jeśli w jakiejś formie dotacji na prace konserwatorskie, to po prostu 
powinniśmy mieć większą kontrolę i tylko o to mi chodzi. A czy ksiądz proboszcz będzie 
zamieszczał. No wiadomo, nikt się nie zmusi do tego. A może a może posłucha nas. Zobaczymy. 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. O głos poprosiła Pani Radna Ewa Głowacka. Bardzo 
proszę. 
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Radny P. Ryczek: jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej możemy powiedzieć że takich 
dokumentów kontrolę, bo przecież niczego innego tutaj nie możemy robić, tylko zgodnie 
z  prawem działać. I takie wnioski które Państwo tu żeście przedłożyli, tak jak nie każda parafia 
ma też stronę internetową, więc tu jakby to pomijam ale na pewno ja uważam że jakichś 
drastycznych takich zaniechań nie było, bo przecież my żeśmy jako komisja rewizyjna w 2016 
roku żeśmy jeszcze za tamtych, to żeśmy robili że tak powiem taką kontrolę dokumentów, tak 
bo taka była, ja myślę, że największym takim kontrolerem to są parafianie też, którzy  tam są, 
bo wiedzą co zostało zrobione. W każdym bądź razie jak najbardziej w ramach prawa 
obowiązującego będziemy zmianę planu ustalać i jeżeli to będziemy wtedy. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: Pani Radna, proszę o zabranie głosu. Zgodnie ze zgłoszeniem Pan 
wiceprzewodniczący Bartłomiej Miluch..  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: ja bym prosił tylko o dokonanie takiej analizy tak jak Pani 
tutaj Sekretarz mówiła o tym że no w przepisach tego nie ma, ale czy nie można by było tego 
zapisać w umowie dotacyjnej. Jakie są obowiązki. Narzucony przez kogo.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: ale parafie rozliczają się z dotacji na tak samych zasadach, mają 
taką samą formułę umowy jak i każdy z artykułu 222 ustawy o finansach publicznych. 
Identycznie, mają takie same umowy jak inne i rozliczają się na zasadach ogólnych. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: ja tylko proszę o przeanalizowanie czy w umowie o dotacji 
nie mogą się znaleźć takie dodatkowe zapisy o których mówi tutaj Pani Wiceprzewodnicząca 
Kasia Ciurzyńska. Dziękuję. 

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska:: no być może. Tak, tak, bo na pewno są niezbędne, zgodne 
z  ustawą o finansach ale może coś można dodać. Jestem za. 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania. Było. Bardzo proszę 
Państwa Radnych o zajęcie stanowiska. Czy są Państwo za, wstrzymujecie się, bądź jesteście 
przeciw podjęciu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków w 2024 
roku? Niniejszym informuję, za chwileczkę, że uchwała została przez Państwa Radnych podjęta 
jednomyślnie. Bardzo proszę Pani Radna. 

 
Radna E. Głowacka: bo Panie tutaj w swoim wniosku tylko złożyły, Panie tak napisały. 
Występując jako Radne Gminy Dobra zwracamy się do Państwa z prośbą o zmożenie kontroli 
nad wydatkami środków finansowych przeznaczonych na remonty oraz renowacje kościołów 
i innych zabytków sakralnych znajdujących się a poza sakralnymi przecież mamy inne jeszcze 
zabytki. Czy Panie też chcecie żeby kontrolować, czy tylko sakralne zabytki.  

 
Przewodnicząca RG: Pani Radna, mam taką gorącą prośbę. W związku z tym że trochę długo 
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pracujemy a przed nami jeszcze kilka punktów. Czy możecie po sesji ewentualnie 
doprecyzować o co chodzi w przedłożonym wniosku. Moja prośba gorąca.  

 
Radna E. Głowacka: ja bym prosiła, jeżeli już, to wszystkich jedną miarą.  

 
Przewodnicząca RG: dobrze. 

 
Radna E. Głowacka: i prosiłabym o zmianę tego. 

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę, Pani Katarzyna Ciurzyńska. Jednym zdaniem, bardzo 
proszę.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: każdy, kto dostaje dotację, obojętnie czy to jest 
parafia. Dobrze, to 5 minut i będzie.  

Uchwałą Nr IV/31/2024 stanowi załącznik nr 62 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

29. Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr LI/681/2024 Rady Gminy Dobra z dnia 25 
kwietnia 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanych do rejestru zabytków 
lub gminnej ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków. 

 

Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Jest to 
projekt uchwały zmieniający uchwałę LI/ 681/2024 Rady Gminy Dobra z dnia 25 kwietnia 
bieżącego roku w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
zabytków wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach 
rządowego programu odbudowy zabytków.  

 
Skarbnik Gminy J. Jankowska: by szybciej było. Skąd jest ta zmiana.  

Przewodnicząca RG: sekundeczkę.  

Skarbnik Gminy J. Jankowska: aha, dobra.  

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji 
Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Gminy Dobra Pana Marcina Sobierajskiego.  

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję.  
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Przewodnicząca RG: dziękuję. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Panią Przewodniczącą Iwonę Kłosowską. Komisja opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o przedstawienie opinii 
Komisji Finansów i Budżetu Pana Przewodniczącego Bartłomieja Milucha.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: komisja Finansów i Budżetu pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Przed chwilą zgłosiła się do wypowiedzi Pani Skarbnik. 
Czy podtrzymuje Pani chęć zabrania głosu. Nie. Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby w tym punkcie zabrać głos. Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za lub wstrzymuje się lub jest przeciw podjęciu uchwale zmieniającej uchwałę 
numer 51/681/ 2024 Rady Gminy Dobra z dnia 25 kwietnia bieżącego roku w sprawie 
udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach 
rządowego programu odbudowy zabytków. Informuję, że uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr IV/32/2024 stanowi załącznik nr 64 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

30. Projekt uchwały uchylający uchwałę nr L/689/2024 Rady Gminy Dobra z dnia 2024 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki nr 447 stanowiącej ul. Tura i Zebry 
w  m. Dołuje, gm. Dobra. 

 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 
miejscowości Buk. Proszę zatem Pana Przewodniczącego Komisji Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego Gminy, Pana. Dobra. Przepraszam Państwa, wyprzedziłam. Wnieśliśmy 
poprawkę do porządku obrad a mianowicie projekt uchwały dotyczący uchylający uchwałę 
Rady Gminy z dnia 25 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki nr 447 
stanowiącej ul. Tura i Zebry w miejscowości Dołuje w gminie Dobra. Czy ktoś z Państwa w tym 
punkcie chciałby zabrać głos. Bardzo proszę Pani Wójt.  

 
Pani Wójt: ja bym prosiła o wyjaśnienie wnioskodawcy, co wnioskodawca miał na myśli.  

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę Pan Radny Mariusz Lindner.  

 
Radny M. Lindner: może przeczytam uzasadnienie tej uchwały. Co do samego kształtu uchwały 
w treści oryginalnej przedłożonej 25 kwietnia 2024 roku na sesję Rady Gminy Dobra przez 
Wójta Gminy Dobra i zaopiniowane pozytywnie przez Komisję Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego Rady Gminy Dobra nie należy mieć zastrzeżeń. Jednak podczas sesji Rady 
Gminy Dobra część Radnych pod naciskiem obecnych na sesji mieszkańców wprowadziła do 
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uchwały zmiany które mogą służyć, mogą skutkować konsekwencjami dla budżetu Gminy 
Dobra z tytułu powstających roszczeń odszkodowawczych wg ustawy o gospodarce 
nieruchomościami z dnia 21.09.1997 r. art. 98 pkt 3, który mówi. Z działki gruntu o których 
mowa w ustępie 1 przysługuje odszkodowanie wysokości uzgodnionej między właścicielem 
a  użytkownikiem wieczystym a właściwym organem. Przepis do artykułu 131 stosuje się 
odpowiednio, jeżeli do takiego uzgodnienia nie dojdzie. Na wniosek właściciela użytkownika 
wieczystego odszkodowanie ustala się i wypłaca według zasad i trybu obowiązujących przy 
wywłaszczeniu nieruchomości. Czyli tak jak w zasadzie nie jest napisane, do samego kształtu 
uchwały nie można mieć zastrzeżeń, ponieważ ta uchwała sankcjonuje tak jakby sytuację która 
tam na tym terenie jest. Więc uważam że należy tą ulicę przejąć, tylko należy ją przejąć tak 
jakby była ta uchwała pierwotna, czyli należy ją przejąć za złotówkę. Chodzi o to że w tym 
momencie powstają, przy przejęciu takim jak uchwaliła Rada Gminy na poprzedniej sesji za 
0  zł, powstają sprawy odszkodowawcze. W tej sprawie wystąpił też kierownik nieobecny tutaj 
Pan Kakowski, dokładnie tę sytuację wyjaśniał Radnym. Jednak było duże zamieszanie i  Radni 
postanowili inaczej. Czyli uchwała nie jest przeciwko mieszkańcom. Zdejmujemy ją z porządku 
obrad dzisiaj, jeżeli taka będzie wola Radnych oczywiście. I podejmiemy tą samą uchwałę we 
wrześniu ponownie, ale za złotówkę. Czyli jest tam sto parę udziałów i każdy, powiedzmy, 
dostanie 10 złotych z mieszkańców. I w tym momencie oni nam to jakby ziemię sprzedali. 
I  w  tym momencie nie mogą powstać roszczenia odszkodowawcze. Poza tym mamy sytuację 
taką że ta ulica, komisja budowlana się musi nad jednym problemem się zastanowić, ponieważ 
ulica Zebry która stanowi działkę 447 w 50% jest połączona z ulicą Rysiową, czyli z  działką 504. 
Czyli mamy taką sytuację, że ulica Zebry to jest pas drogowy 2 metry i ulica Rysiowa to jest pas 
drogowy znowu 2 metry, więc trzeba wyprostować jakiś konsensus albo przyjmujemy tą 
działkę i tylko tam z przodu tak jak na Komisji Budownictwa zasugerował Radny Mariusz 
Jędrak, albo po prostu przejmujemy też tamten kawałek, no bo co to jest za sens że pas 
drogowy ma 2 metry i co będzie teraz połowa gminna, połowa prywatna tej drogi no tak to 
wygląda tutaj z mapki macie załączoną, nie, na dole. I więc, żeby ten temat uporządkować to 
należałoby tą uchwałę zdjąć, przyjąć ją z powrotem w formie takiej że kupujemy tą działkę. No 
bo to jest, bo w gminie Dobra taka sytuacja miała już miejsce i po przejęciu ulicy powstawały 
milionowe odszkodowania. Gmina zapłaciła 5 milionów złotych już za działkę która została na 
tej zasadzie przejęta, że była tak jakby za 0 złotych. Mieszkańcy wystąpili do odszkodowania i 
gmina zapłaciła 5 milionów. Ja uważam że to należy uporządkować. Nie jest intencją żeby tej 
ulicy nie przyjmować. Intencją jest żeby ją przejąć tak, żeby dla gminy powstały w przyszłości 
odszkodowania, roszczenia odszkodowawcze. A te roszczenia odszkodowawcze trwają 10 lat. 
I teraz wyobraźcie sobie sytuację, że my zrobimy tą drogę Tura na gotowo. Przyjdzie 
rzeczoznawca i wyceni ją za 5 milionów złotych. I w tym momencie któryś z mieszkańców, na 
przykład z nowych mieszkańców, nie mówię o tych co są, może wystąpić o roszczenia 
odszkodowawcze bo stracił udział w drodze która była tyle i  tyle warta. I my już płacimy, 
powiedzmy pół miliona, milion, zależy jak tam sprawa się zakończy. Więc no bez sensu, tak. Ja 
uważam że ta uchwała była przygotowana konkretnie, tylko że przez to że to była wrzutka na 
ostatnią sesję nie było konsultowane, no tak się stało jak się stało, więc ja bym chciał tą 
sytuację naprawić w trosce o dobro gminy, no i też ewentualnie zastanowić się co zrobić z tą 
ulicą Zebry, dlaczego połowa jest, należy do Rysiowej a połowa należy do gminy, ani tego 
odśnieżyć ani tego zrobić na gotowo, no jest dziwne to moim zdaniem. Dziękuję.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Dziękuję. Pan Piotr Ryczek zgłaszał się do głosu, proszę. 
Panie Radny.  
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Radny P. Ryczek: chciałem zapytać mając na uwadze co jest zmiana uchwały podjętej 
podchodząc z poprzedniej kadencji, kierując się daleko idącą rzetelnością jak  Radni obecnej 
kadencji będący Radnymi w poprzedniej również kadencji zagłosowali w sprawie tamtej 
uchwały. Pytanie adresuję do Pana Radnego Milucha, Radnego Lindnera, Radnego 
Maciejewskiego, Radnego Sobierajskiego i Radnej Ciurzyńskiej. 

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: proszę sprawdzić w systemie rada, ponieważ nie 
pamiętam. Proszę sprawdzić samemu w systemie rada. Nie pamiętam teraz.  

 
Radny P. Ryczek: czy moje pytanie mogło odpowiedzieć służby biura rady gminy. Tak, może 
sprawdzić.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: A czy ja tylko mam takie pytanie do Pana Radnego. Jaki to 
ma związek z tym, o czym teraz my tutaj mówimy. Jaki to może mieć wpływ na wynik podjęcia 
decyzji, czy przyjąć projekt uchwały, czy nie.  

 
Radny P. Ryczek: Porządkowy. Taki pro forma, żeby jakby wiedzieć w jaki sposób w tej samej 
sprawie dwa miesiące temu niespełna tych pięciu Radnych zachowało się. 

 
Radny M. Jędrak: Ja słyszę, że tutaj Pani Radna Wiceprzewodnicząca Ciurzyńska pamięta 
i  mówi że może powiedzieć. 

 
Radny M. Lindner: Tam dla wyjaśnienia na sesji były składane wnioski formalne, żeby tą 
uchwałę zdjąć i w tym momencie byłem przeciwko temu wnioskowi.  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Proszę Państwa, zadał pytanie, Pan Radny Ryczek 
wypowiedział się. Dziękuję bardzo. Pan Marcin Sobierajski, proszę głos.  

 
Radny M. Sobierajski: Chciałbym tylko przekazać że tak powiem opinię Komisji Budownictwa, 
na którą tą uchwałę mieliśmy przedłożoną. Członkowie Komisji Budownictwa opiniują 
pozytywnie, jednogłośnie. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu Panią Katarzynę Ciurzyńską.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: No właśnie chciałam zapytać się Pana, Panie Mariuszu, 
bo na Komisji Budownictwa rozmawialiśmy na ten temat ale nic na ten temat nie wiedziałam 
że ta uchwała będzie wyglądała w ten sposób, czyli jest to uchwała uchylająca uchwałę tamtą, 
ale nie ma mowy dzisiaj o tym że my dzisiaj przejmujemy tą ulicę za złotówkę. Gdyby tak było, 
ja bym dzisiaj zagłosowała za ale z racji tego że ulica Tura budziła, jak to nazwać, kontrowersje 
i one były związane również z Panem Panie Mariuszu, więc mam obawy. To są moje odczucia 
że jeśli to dzisiaj tak wygląda, to nie powróci teraz temat z ulicą Tura a przecież byli tu 
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mieszkańcy i nie to żeby nie było to przedyskutowywane bo było i ile razy, choćby na sesji gdzie 
przyszli mieszkańcy ostatnio, i wszyscy mieszkańcy powiedzieli, że 100% mieszkających na 
ulicy Tura jest za tym, żeby tą ulicę oddać gminie. Gdyby mi Pan na komisji budownictwa 
powiedział, że to tak będzie wyglądało, to Panie Marcinie bym tam nie przeczytał by Pan teraz 
jednomyślnie, bo bym była przeciw. Także to takie moje obawy. Po prostu mówię jak czuję.  

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. Pan Mariusz Lindner ad vocem. Bardzo proszę. 

 
Radny M. Lindner: Oczywiście ten projekt uchwały przedłużyłem w tej formie w której ona 
tutaj jest. Każdy miał na komisji do wglądu. Każdemu oddałem ten egzemplarz, więc na komisji 
powiedziałem moje stanowisko. Tu jest troska o budżet gminy. Proszę bardzo, możecie 
zagłosować przeciwko i stańcie potem odpowiedzialnością jak wam ktoś założy sprawę 
o  odszkodowanie, bo takie rzeczy się mogą zdarzyć. Więc co w tym jest złego że uchylamy 
uchwałę Rady Gminy która została zrobiona jako wrzutka 25 kwietnia na sesję bez konsultacji 
żadnej. Po oparciu przyszła na sesję zaprowadzona do porządku obrad. Była propozycja nawet 
Pani Gruszczyńskiej, radnej z ramienia KWW Teresa Dera żeby tą uchwałę zdjąć i żeby nowa 
Rada nad nią debatowała. No niestety były naciski żeby tą uchwałę od razu uchwalić i to było 
najlepsze rozwiązanie, najlepsze rozwiązanie, tak. Po prostu zdjąć ją z porządku obrad. Nowa 
Rada by podjęła decyzję. Nie zagłosowaliście za tym żeby ją zdjąć. Ja tam głosowałem sam 
z  kilkoma Radnymi jeszcze żeby tą uchwałę zdjąć i przesunąć. No i w tym momencie wkładam 
uchwałę, która uważam że dla budżetu gminy jest korzystna a tutaj widzę jakieś opory, 
podejrzenia że coś nie wejdzie. Co ma nie wejść. Wejdzie przecież. Trzech Radnych ma 
inicjatywę uchwałodawczą, Wójt ma inicjatywę uchwałodawczą, klub Radnych ma inicjatywę 
uchwałodawczą. No czemu ma to nie wejść. No ja nie rozumiem.  

Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: Ja znam Pana trochę, więc. 

Radny M. Lindner: No ja też znam Panią, ale co Pani podejrzewa.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: Nie wiem, to moje odczucia jak się. Tak, tak jeszcze raz. 
To bardzo proszę. No to korzystając z okazji że jest Pani Mecenas, czy faktycznie jest tak że 
jeśli przejmiemy tą drogę i w przeciągu 10 lat, gdyby cokolwiek się wydarzyło, gmina wtedy 
musi płacić jakieś odszkodowania. Chciałabym to po prostu usłyszeć, teraz może będzie Pani 
mogła powiedzieć.  

 
Przewodnicząca RG: Bardzo proszę, Pani Mecenas. Panie Radny, Panie Radny, proszę się 
zgłosić.  

 
Wiceprzewodnicząca RG K. Ciurzyńska: Bo ja jeszcze zanim Pani odpowie, bo nie chcemy 
w  trzeci raz się zgłaszać. Czy w takim razie nie lepiej by było Panie Mariuszu ściągnąć tą 
uchwałę, przygotować ją we wrześniu. Za to od razu z uchwałą przygotowującą, że gmina 
przyjmuje za złotówkę. 

Przewodnicząca RG: Bardzo proszę Pani Mecenas.  

 
Pani Mecenas M. Jurgiel: Jest przepis ustawy o gospodarce nieruchomościami, regulują to 
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i  kodeks cywilny to reguluje że właściwie kodeks cywilny bardziej, że tutaj jeżeli ci darczyńcy 
darując gminie nieruchomość tak, wystąpiliby w jakimś, w pewnym momencie 
o  odszkodowanie, ponieważ dali ją pod tytułem darmym, znaczy to była, to byłaby faktycznie 
możliwość że oni mogliby się domagać od gminy odszkodowania. To kwestia jest tego jaka 
byłaby wartość tej drogi, bo wiecie Państwo jaki jest stan prawny tej działki. Ona jest w części 
własnością gminy, ona tam prawdopodobnie wielkiej wartości nie przedstawia. Myślę, że 
zasadnym byłoby dokonanie wyceny tej nieruchomości, bo to jest jakby podstawa. I potem 
ewentualnie zakup, co jakby wiąże się z tym że w sumie gmina otrzymałaby za darmo tą 
działkę, gdyby ona była na przykład za 1 zł. Ja takie praktyki co do zakupu za 1 zł mam 
w  Urzędzie Marszałkowskim Województwa Zachodniopomorskiego, bo to też wiecie Państwo 
jest korzystne ze względu na Vat, bo taka sprzedaż jest owatowana a jeżeli jest 1 zł, no to to 
jest ten vat od 1 zł a nie od wartości jaką działka by miała. Także można rozważyć ale to mówię, 
Państwo decydujecie, macie takie prawo, taką uchwałę podjęliście że tą działkę nabędziecie. 
A w jakiej formie to będzie i czy to będzie odpłatnie czy nieodpłatnie, no to już do Państwa 
należy ta kompetencja żeby to zdecydować. Bo są plusy i minusy. I nabycia nieodpłatnie i 
nabycia odpłatnie. To wszystko ma jakieś plusy i minusy, tak jak powiedziałam. 

 
Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo, jeszcze w tym punkcie? Pan Mariusz Jędrak, bardzo 
proszę. 

 
Radny M. Jędrak: Szkoda, że takiego uzasadnienia o którym teraz mówi Pani Mecenas, nie 
mamy wcześniej do tej uchwały, tak. To wtedy mamy szerokie spektrum o tym co mówi Pani 
Mecenas, tak. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca RG: Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca RG: Pani sekretarz, bardzo proszę.  

Sekretarz Gminy A. Rybakiewicz: ja tylko tak w kwestii porządkowej, bo otworzyłam sobie 
uchwałę tą z 25 kwietnia 2024 opublikowanej, opublikowaną na naszym BIP-ie w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie działki 447 stanowiącej ulice Tura i Zebry w miejscowości Dołuje, 
gmina Dobra. Tutaj paragraf pierwszy mówi, że wyraża się zgodę na odpłatne nabycie przez 
gminę Dobra nieruchomości gruntowej. Państwo mówią o nieodpłatnym. To gdzieś coś się 
rozjeżdża.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję. Bardzo proszę, Pan Bartłomiej Miluch..  

 
Wiceprzewodniczący RG B. Miluch: Pani Sekretarz ma rację i to też wyszło kolejny raz nad czym 
ubolewam że przygotowując końcowy projekt uchwały, nie wiem czy osoba merytoryczna, czy 
pracownik biura rady, osoba merytoryczna nie uwzględniła poprawek zgłoszonych na sesji. 
Więc tym bardziej jak najbardziej tą uchwałę trzeba w tym momencie wrzucić do kosza, bo to 
co jest opublikowane, to nie jest to co zostało uchwalone. Dziękuję. 
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Przewodnicząca RG: tak. Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa w tym punkcie chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zatem bardzo proszę, Panie Wójt..  

 
Pani Wójt: ja mam takie pytanie do Pani Mecenas. Czyli Pani Mecenas rekomenduje nam 
podjęcie uchwały tak naprawdę przejęcia odpłatnej tej działki. Bardziej nas to zabezpieczy. Ja 
bym chciała żeby to wybrzmiało mocno.  

 
Pani Wójt: tak, proszę Państwa, jeżeli chodzi o moją praktykę przy nabywaniu nieruchomości, 
to ze względów podatkowych i takich później odszkodowawczych lepsze jest przejęcie 
odpłatne, to znaczy zakup nieruchomości. Jest bezpieczniejszy. Kwotę można zawsze 
negocjować. Jest wartość tej, bo to i tak przed zakupem i tak będzie musiała być biegły czy, 
czy rzeczoznawca określi wartość tej nieruchomości i za kwotę która nie musi być równa tej 
kwoty, kwocie wycenionej przez rzeczoznawcę, gmina tą działkę zakupi. Ona może być, ta 
kwota może być jeden złotych ale tutaj ta procedura myślę że ona jest korzystniejsza, 
bezpieczniejsza dla gminy.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Zgłosił się Pan Grzegorz Śliwiński. Bardzo proszę Panie 
Radny.  

 
Radny G. Śliwiński: ja tylko konkludując. Pani Wójt, sytuacja wygląda tak. Dzisiaj ta działka, tak 
jak Pani Mecenas wspomniała, pewno nie jest wiele warta ale my ją pewno zrobimy i będzie 
to droga wykonana, będą tam wykonane wszystkie media i inne rzeczy i ta wartość znacznie 
urośnie. I załóżmy że za 10 lat ktoś sobie przypomni, przed upływem 10 lat że jednak coś mu 
nie poszło, bo mu w domu pękło coś, czy cokolwiek innego zgłosi, no to 6, przepraszam, zgłosi 
cokolwiek i to będą już miliony które będziemy płacili, bo ta wartość tej nieruchomości będzie 
znaczna. To tylko tyle do wspomnienia, więc sugeruję również zastanowienie się nad tym żeby 
to zdjąć w chwili obecnej i oczywiście we wrześniu zaraz podjąć nową uchwałę, która będzie 
procedurą zakupową a nie przekazującą. 

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych. Pani Wójt jeszcze, bardzo 
proszę.  

 
Pani Wójt: ja tak szybciutko jeszcze, tylko biorąc pod uwagę właśnie wynikły błędy tutaj 
w  opublikowaniu tej tak naprawdę uchwały z poprzedniej jeszcze kadencji i sesji, to ja jednak 
rekomenduję żebyśmy zdjęli tą uchwałę i przełożyli na wrzesień faktycznie, tak. Uchylić tą 
uchwałę, tak. Tak, uchylamy dokładnie i na wrzesień jeszcze raz, wtedy na spokojnie, 
dokładnie, dziękuję.  

Przewodnicząca RG: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych? Nie widzę, zatem proszę 
o  przystąpienie do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za uchwaleniem uchwały LI/ 689 
za uchyleniem Rady Gminy Dobra z dnia 25 kwietnia bieżącego roku w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie działki nr 447 stanowiącą ul. Tura i Zebry w miejscowości Dołuje Gmina 
Dobra. Dziękuję. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Uchwała Nr IV/33/2024 stanowi załącznik nr 66 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

 

31. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Buk. 
 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do kolejnego punktu a mianowicie do projektu uchwały w 
sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Buk. Proszę Pana Przewodniczącego Komisji 
Budownictwa i  Rozwoju Gospodarczego Gminy o przedstawienie opinii komisji.  

 
Radny M. Sobierajski: komisja opiniuje pozytywnie jednogłośnie. Tutaj Rada Sołecka 
pozytywnie również zaopiniowała nazwę tej ulicy. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym proponuję przejść do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za, wstrzymuje się bądź jest przeciw uchwaleniu uchwały w sprawie nadania 
nazwy ulicy w miejscowości Buk. Uchwała została podjęta jednomyślnie. 

Uchwała Nr IV/34/2024 stanowi załącznik nr 68 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

32. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Zespołu 
Przedszkoli w Mierzynie. 

 

Przewodnicząca RG: przechodzimy do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej 
skargi na działalność zespołu przedszkoli w Mierzynie. Proszę Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej Panią Iwonę Kłosowską o przedstawienie opinii w tej 
sprawie.  

 
Radna I. Kłosowska: członkowie komisji zapoznali się z projektem, zaopiniowali projekt 
uchwały negatywnie. Na wniosek Pani Moniki Duziak-Kowalskiej, która twierdziła że jest brak 
kompletnej dokumentacji w sprawie wnioskujemy o ponowne rozpatrzenie skargi przez 
Komisję Skarg i Wniosków.  

 
Przewodnicząca RG: tak. Bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Budownictwa 
i  Rozwoju Gospodarczego Gminy. Pana Marcina Sobierajskiego.  

Radny M. Sobierajski: członkowie komisji nie debatowali nad tym projektem uchwały. 
Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: bardzo proszę o przedstawienie opinii Komisji Skarg i Wniosków. Proszę 
o zajęcie głosu Pana Mariusza Lindnera.  
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Radny M. Lindner: głównie komisja nie obradowała w tej sprawie, ale ponieważ ja byłem 
członkiem komisji skarg i wniosków i obradowaliśmy w tamtej sprawie w poprzedniej sesji a  ta 
uchwała przeszła po prostu z tamtej kadencji na nową kadencję i się pojawiła po raz drugi już 
tutaj na obradach sesji, no to sytuacja z tą skargą wyglądałaby tak że wpłynęła ta skarga w 
październiku, zdaje się zeszłego roku jak się nie mylę, i uznaliśmy ją za bezzasadną, jako 
Komisja Skarg i Wniosków i Rada Gminy tą opinię też pociągnęła, że tak powiem i po prostu 
wydała orzeczenie, że ta skarga jest bezzasadna. Ta Pani skarżąca nie była zadowolona z naszej 
opinii i ponowiła tą skargę jeszcze raz. Myśmy powinni ją odrzucić, ale wyszło tak, że 
wprowadziliśmy jeszcze raz pod obrady Komisji Skarg i Wniosków i tam był już pewien 
rozdźwięk, czyli czterech Radnych było za tym że jest zasadna, dwóch Radnych było za tym że 
jest bezzasadna, no ale summa summarum opinia komisji była, że jest ta skarga bezzasadna. 
Trafiła ta skarga pod obrady sesji, nie trafiła bo zakończyła się kadencja i tą skargę mamy teraz 
znowu. Czyli reasumując, skarga dotyczy, skarga jest na działalność wójta gminy Dobra, 
dyrektora, no to teraz jak.  Dobrze, dyrektora przedszkola. A pierwszą wersję skargi którą 
dostaliśmy w październiku była na działalność Wójta z tego co się dzieje. 

 
Pani Mecenas M. Jurgiel: czy mogę, czy mogę? To jest ta uchwała jest po prostu, jest uznająca 
skargę za bezzasadną. Uznaję ją dlatego że to są te same argumenty, jakby ta sama skarga na 
to samo. To jest tak. Nie było nowych. Jeszcze raz napisana skarga na to samo. Może w ten 
sposób i będzie.  

 
Radny M. Lindner: no tak, ale była skarga na działalność Wójta czy na przedszkole. Bo.. 

 
Pani Mecenas M. Jurgiel: była na dyrektora szkoły. To znaczy tak, ta skarga miała jakby dwa 
aspekty. Co do organizacji i co do warunków nauczania dziecka. Kuratorium zajęło się w części, 
ale w związku z tym, że dziecko przestało uczęszczać do tej placówki, to jakby pozostawiło 
sprawę bez wytycznych dla placówki. Natomiast jeżeli chodzi o Panią, o Wójta, bo tutaj była 
skarga na Wójta, no to komisja uznała tą skargę za bezzasadną. Natomiast Pani otrzymując od 
nas odpowiedź i uzasadnienie, ponowiła tą skargę, jakby te same argumenty podniosła w tej 
skardze, dlatego podstawa prawna z uzasadnienia tej skargi, tej uchwały wynika że to jest 
skarga na to samo, to są te same argumenty, więc dlatego Rada gminy, no musiała Rada gminy 
dostać bo Rada gminy tutaj jest właściwa i Rada gminy również uznaje tą skargę za bezzasadną. 
Taka jest treść, takie jest uzasadnienie i takie jest stanowisko komisji. 

 
Radny M. Lindner: tak, no to mamy sprawę wyjaśnioną, czyli teraz Pani Mecenas zapamięta 
jak to było, więc dokładnie teraz mogę potwierdzić że faktycznie tak to miało miejsce, więc 
w  zasadzie opinia Komisji Skarg i Wniosków była że ta skarga jest bezzasadna. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca RG: dziękuję. Czy ktoś jeszcze w tym punkcie. Nie widzę. Zatem proszę 
o  uruchomienie głosowania. A Państwa Radnych. Głosujemy. Nie. Tak. Tak. Głosujemy.  
Chwileczkę. Zaraz zostanie uruchomione. W związku z tym Szanowni Państwo Radni, proszę o 
zdecydowanie czy są Państwo za, wstrzymujecie się, bądź jesteście przeciw uchwaleniu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność zespołu przedszkolu 
w  Mierzynie. Jeżeli są Państwo za uznaniem skargi za bezzasadną, głosujecie za. 
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Pani Wójt: to wszyscy źle, to musimy zrobić reasumpcję. 

 
Przewodnicząca RG: ale za bezzasadną. Za bezzasadną uznajemy. 

 
Przewodnicząca RG: Szanowni Państwo, reasumpcja. Jeszcze raz przystępujemy do 
głosowania. Przypominam, jeżeli Państwo  Radni uznajecie, że skarga o której była mowa jest 
bezzasadna, głosujecie za. Zatem proszę Państwa Radnych czy jesteście za, wstrzymujecie się, 
bądź jesteście przeciw podjęciu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 
działalność zespołu przedszkoli w Mierzynie.  

 
Przewodnicząca RG: Panie Radny, nie życzę sobie takich uwag. 

 
Przewodnicząca RG: przy 14 głosach za, 4 przeciw. Przepraszam, 4 wstrzymujących się. 
Uchwała została podjęta. 
 
Uchwała Nr IV/35/2024 stanowi załącznik nr 70 do protokołu. Wykaz imiennego głosowania 
stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 

33. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej. 
 

Przewodnicząca RG: wszyscy Państwo  Radni otrzymaliście materiały, zapewne zapoznaliście 
się z nimi. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos. 
Nie widzę. Przepraszam, Pani Radna Iwona Kłosowska, bardzo proszę.  

 
Radna I. Kłosowska: na komisji oświaty w imieniu Pani Radnej Moniki Duziak, której tutaj nie 
ma wnioskuję do Pani Wójt o udostępnienie wykazu mieszkań socjalnych z wyszczególnieniem 
ilości lokalizacji powierzchni użytkowej i informacji o dostosowaniu lokali dla osób 
niepełnosprawnych oraz opracowanie regulaminu przyznawania mieszkań socjalnych 
w  gminie regulamin zawierający przejrzyste i zrozumiałe kryteria ubiegania się o lokal 
socjalny, wyjdzie naprzeciw potrzebom mieszkańców ubiegających się o lokal socjalny, którzy 
często charakteryzują się niską wiedzą w zakresie prawa i umiejętności wyszukiwania 
kryteriów w regulacjach ustawowych.  

Przewodnicząca RG: dziękuję.  

Przewodnicząca RG: bardzo Pani Radna. Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie.  

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2023 rok stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

34. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Dobra z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2023. 

 
Przewodnicząca RG: przechodzimy do sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy 
Dobra z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2023. Wszyscy Państwo  Radni 
dostaliście wspomniane sprawozdanie, na pewno się z nim zapoznaliście w związku z czym 
otwieram dyskusję i pytam, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos. 
Nie widzę. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
 

35. Sprawozdanie z działalności Straży Gminnej w Dobrej w roku 2023. 
 
Przewodnicząca RG: zatem przechodzimy do kolejnego sprawozdania dotyczącego 
działalności Straży Gminnej w Dobrej w roku 2023. Tu również Państwo na pewno otrzymali 
sprawozdanie w materiałach, zapoznali się. Czy w tym punkcie chcielibyście Państwo coś 
zawrzeć. Nie widzę. Dziękuję. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 

36. Sprawozdanie z działalności Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt w Dobrej za rok 
2023. 
 

Przewodnicząca RG: kolejne sprawozdanie to sprawozdanie z działalności schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Dobrej za rok 2023. Czy tutaj Państwo  Radni chcieliby zabrać głos. 
Nie widzę. 

 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 
37. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dobra w okresie od dnia 01.04.2024 do 

dnia 31.05.2024. 
 
Przewodnicząca RG: i kolejny punkt to sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dobra 
w  okresie od dnia 1 kwietnia bieżącego roku do 31 maja bieżącego roku. Sprawozdanie było 
Państwu przekazane, mieliście to w przekazanych materiałach na sesję. Czy w tym punkcie 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos. Nie widzę zgłoszeń. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
 

38. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca RG: w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam czwartą sesję Rady 
Gminy Dobra w kadencji 2024-2029. Dziękuję Państwu Radnym za pracę, cierpliwość 
i  wytrwałość, a także wszystkim, którzy pracowali na to, że moglibyśmy tutaj, mogliśmy tutaj 
w sposób sprawny obradować. Dziękuję. 
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 Joanna Napiwodzka Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała i sporządziła protokół: Magdalena Szemrak 

Protokół został przyjęty na VII  sesji Rady Gminy Dobra w 30 września 2024r. 


